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 نماینده لنجان در مجلس با بیان این که مجلس جای ناسزگوایی روزنامه صبح ایران
صورت  اجرایی  دستگاه  طریق  از  حاکمیت  اعمال  گفت:  نیست 
می گیرد؛ نظام مالی و اداری در اختیار رئیس جمهور است و روسای 
مجالس هم با توجه به مکانیزم قانون اساسی و آیین نامه داخلی 
را ندارند. محسن کوهکن در  انشای حکم  مجلس اساسا امکان 
حاشیه جلسه علنی روز دوشنبه مجلس شورای اسلامی انتساب 
صفت دیکتاتور از سوی نصراله پژمانفر نماینده مشهد به رئیس 
صفت  انتساب  گفت:  و  خواند  ناروا  را  اسلامی  شورای  مجلس 

دیکتاتور به رئیس مجلس نسبت ناروایی است که با هیچ یک از

 رئیس قوه قضاییه، اقناع افکار عمومی و اجماع نخبگانی را مقدمه 
ضروری اجرای طرح مدیریت مصرف سوخت برشمرد و با تاکید 
بر اینکه امروز صف مردم از صف اخلالگران در امنیت جدا است، 
از همه مسئولان ذیربط خواست که از طریق تریبون های مختلف 
به تبیین ابعاد گوناگون طرح مدیریت مصرف سوخت بپردازند. 
به گزارش روز دوشنبه اداره کل روابط عمومی قوه قضاییه، حجت 
الاسلام و المسلمین سیدابراهیم رئیسی در جلسه شورای عالی 
قوه قضاییه با اشاره به حوادث پس از اجرای طرح مدیریت مصرف 

سوخت در کشور، تصریح کرد: روز گذشته، مقام معظم رهبری به

 محسن کوهکن:

 مجلس جای ناسزاگوایی نیست
رئیس قوه قضاییه:

صف مردم از صف اخلالگران جداست
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مخالفت های سیاسی با FATF از نگاه یک اقتصاددان:

 برخی راضی نیستند اقتصاد ایران 
شفاف باشد

وزیر صمت در جلسه ویژه ستاد تنظیم بازار:

به هیچ عنوان اجازه افزایش 
قیمت ها را نخواهیم داد 
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رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: یک هزار و ۲۶۰ طرح صنعتی در 
این استان با پیشرفت فیزیکی متفاوت درحال ساخت است. محمود سیجانی بیان کرد: 
این طرح ها بین ۲۰ تا بالای ۶۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارند و با به بهره برداری رسیدن 
آن ها تحول چشمگیری در ظرفیت صنعتی استان به وجود خواهد آمد. وی افزود: برای این 
طرح ها که ۳۱ هزار و ۴۶۰ فرصت شغلی جدید در بخش صنعت استان ایجاد می کند، بیش 
از ۱۱۵ هزار میلیارد ریال سرمایه گذاری انجام شده است. وی ادامه داد: ۲۸۲ مورد از این 
طرح ها، بالای ۶۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارند که با بهره برداری از آن ها برای ۶هزار و ۸۱۶ 
تن فرصت شغلی ایجاد می شود. سیجانی گفت:  برای افتتاح طرح های صنعتی بالای ۶۰ 
درصد استان تاکنون ۱۳هزار و ۲۹۰ میلیارد ریال هزینه شده اما همچنان به ۱۴هزار و ۵۰۰ 

میلیارد ریال دیگر اعتبار نیاز است. وی بیان کرد:  مواد غذایی و آشامیدنی،  مواد شیمیایی

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم:

۱2۶۰ طرح صنعتی درقم درحال ساخت است
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شهردار قم  گفت: هر ۱۰ سال یک شهر از کشور اسلامی برای این عنوان انتخاب می شود 
که امیدواریم در سال ۱۴۰۷ بتوانیم با هماهنگی های لازم و اقدامات انجام شده قم را به عنوان 
پایتخت فرهنگی جهان اسلام معرفی کنیم.  سید مرتضی سقائیان نژاد ظهر دیروز دردیدار با  
آیت الله سیدمحمد سعیدی تولیت حرم مطهرحضرت معصومه)س(  با اشاره به نامگذاری سالروز 
ورود حضرت معصومه)س( به عنوان روز قم اظهار داشت: بنا به مصوبه شورای فرهنگ عمومی 
روز ۲۳ ربیع الاول به عنوان روز قم نامگذاری شده است. وی با بیان اینکه این روز فرصتی برای 
معرفی ظرفیت های قم است، ابراز کرد: قرار است از این فرصت برای معرفی ظرفیت های دینی، 
فرهنگی و اقتصادی استان قم هر ساله استفاده شود. شهردار قم با تأکید بر قدمت تاریخی شهر 
قم تصریح کرد: دستگاه های مختلف از جمله ارشاد، ورزش و جوانان و غیره اقداماتی برای این روز 
انجام داده اند ولی برای جریان سازی ملی و بین المللی نیاز به همکاری همه دستگاه و نهادها داریم.

شهردار قم :

قم ؛ نامزد پایتخت فرهنگی  جهان اسلام می شود
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اصولگرایان نسبت به عملکرد احمدی نژاد پاسخگو باشند

شورای ائتلاف برای لیست به ۵00 اسم رسیده است

اصولگراها فکر نکنند پشت شان گرم است

وزیر صمت  با بیان اینکه  به هیچ عنوان اجازه افزایش قیمت ها را نخواهیم داد گفت : برخورد ها با متخلفان و گرانفروشان 
در بازار باید جدی و موثر باشد و متخلفان بدانند با تخلفات، مماشات نخواهیم کرد. رضا رحمانی در چهارمین جلسه ویژه 
ستاد تنظیم بازار بعد از تصمیم جدید دولت درباره مدیریت جدید مصرف سوخت افزود: با وجود اینکه ذخیره خوبی از 
کالا ها داریم، اما در کنار تمهیدات اولیه از تولید تا مصرف، حضور خود اصناف در نظارت ها لازم است، زیرا امروز هرگونه 
گرانفروشی و سوء استفاده، ظلم در حق مردم است بنابراین برخورد ها باید با متخلفان در محل و در سریعترین زمان ممکن

برخی  مخالفت  علت  که  می گوید  جامساز  محمود   
از پذیرش الزامات ایران در FATF وحشت از شفافیت 
تراکنش های مالی و برخی دیگر به تعارضات سیاسی 

برمی گردد. محمود جامساز، اقتصاددان اظهارکرد: سال 
نتایج  که  شد  موجب  برجام  از  آمریکا  خروج  گذشته، 

تلاش و مذاکرات چندین ساله تیم دیپلماسی کشور

با متخلفان و گرانفروشان  بدون مماشات برخورد می شود

جزئیات نحوه دریافت بسته معیشتی
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محمدرضا باهنر :

سخنگوی دولت :

رئیس جمهوری خود را فدای
 مردم و مصالح کشور کرد

گمانه زنی ها درباره ترکیب مجلس آینده؛

 مجلس یازدهم شبیه کدام دوره خواهد بود؟

 در نظر دارد به استناد شماره شماره ۵/۶۹۹/ص مورخ ۹۸/۰۵/۲۷ موضوع بند ۵ مصوبه شماره ۱۱۶ مورخ ۹۸/۰۵/۱۳ شورای اسلامی شهر 
اندیشه نسبت به فروش یک دستگاه خودروی ایسوزو جاروب مدل ۱۳۸۸ به شماره انتظامی ایران ۶۸-۱۸۳ ع ۸۳ به اشخاص حقیقی و حقوقی 

واجد شرایط از طریق مزایده کتبی )عمومی( با شرایط ذیل اقدام نماید. 
۱- مبلغ پایه جهت شرکت در مزایده ۳/۳۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال و سپرده شرکت در مزایده مبلغ ۱۶۵/۰۰۰/۰۰۰ ریال میباشد که مبلغ سپرده 

شرکت در مزایده باید بصورت موارد مندرج در بند ۲ ماده ۵ آئین نامه مالی شهرداریها به شرح ذیل ارائه گردد:
الف- رسید بانکی واریز وجه مزبور به حساب جاری سیبا به شماره ۰۱۰۶۲۱۲۹۸۸۰۰۱ نزد بانک ملی شعبه فاز سه اندیشه 

ب- ضمانت نامه بانکی به نفع شهرداری اندیشه
ج- اسناد خزانه 

۲- مهلت و محل فروش اسناد مزایده: مهلت خرید اسناد مزایده از تاریخ چاپ آگهی لغایت روزشنبه مورخ ۹۸/۹/۹ به نشانی : شهریار- شهر 
اندیشه – فاز ۳- بلوار آزادی- تقاطع خیابان شهرداری شرقی- ساختمان مرکزی شهرداری اندیشه – واحد امور قراردادها می باشد.

۳- مهلت و محل ارائه پیشنهادات: پایان وقت اداری روز یک شنبه مورخ ۹۸/۹/۱۰ دبیرخانه شهرداری اندیشه
۴- زمان و محل بازگشایی پیشنهادات واصله: روزدوشنبه مورخ ۹۸/۹/۱۱  ساعت ۱۴:۳۰ سالن جلسات شهرداری اندیشه 

۵-مدارک لازم جهت دریافت اسناد مزایده: رونوشت و اصل اساسنامه شرکت  و درخواست کتبی با مهر و امضا معتبر شرکت برای اشخاص 
حقوقی و همراه داشتن مدارک شناسایی برای اشخاص حقیقی. 

۶- شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادهای واصله مختاراست.
۷- برندگان اول-دوم و سوم مزایده هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده شرکت در مزایده آنان به ترتیب به نفع شهرداری ضبط خواهد 

شد.
۸- سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به معامله در اسناد مزایده درج گردیده است.

شهرداری اندیشه
آگهی مزایده عمومی مرحله اول ) نوبت دوم( 

 تاریخ چاپ نوبت دوم بهروز کاویانی - شهردارشهر اندیشه
 ۹۸/۰۸/۲۸

تاریخ چاپ نوبت اول 
  ۹۸/۰۸/۲۱

مجمع عمومی عادی نوبت اول 
انجمن ام اس قم.

از اعضای محترم انجمن ام اس دعوت می شود 
در  که  اول  نوبت  عادی  عمومی  مجمع  در  تا 
ساعت ۱۶:۰۰ روز   دوشنبه  مورخ: ۹۸/۰۹/۱۵  
در محل هنرستان بین کوچه ۲۷و تقاطع بلوار 
پیامبر اعظم رو گذر پل بعثت انجمن ام اس قم 

تشکیل می گردد حضور بهم رسانند.
دستور جلسه:

استماع گزارش هیئت مدیره
گزارش تراز مالی.

انتخاب بازرس
لازم بذکر است متقاضیان سمت بازرسی

می بایستی قبل از برگزاری مجمع   با مراجعه 
فرم  هنرستان  خیابان  در  انجمن  دفتر  به 

کاندیداتوری خود را  تکمیل نمایند .

مجمع عمومی فوق العاده  
نوبت دوم انجمن ام اس قم.

از اعضای محترم انجمن ام اس دعوت 
می شود تا در مجمع عمومی فوق العاده 
نوبت دوم که در ساعت ۱۵:۰۰ روز  دو 
محل  در     ۹۸/۰۹/۱۵  : مورخ   شنبه 
بلوار  تقاطع  بین کوچه ۲۷و  هنرستان 
انجمن  بعثت  پل  گذر  رو  اعظم  پیامبر 
ام اس قم تشکیل می گردد حضور بهم 

رسانند.

دستور جلسه.:
تصویب تغییرات اساسنامه

فرآخوان آگهیفرآخوان آگهی

عکس/راوش محمدی

ائتلاف اصولگرایان 
صددرصدی است
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اخبار

ضرورت ترمیم اعتماد 
ترک خورده

یکی از مهم ترین نگرانی های مردم بعد از تصمیم سران قوا 
برای سهمیه بندی و گران بنزین، رشد هزینه های زندگی 

است. آنها نگران تکرار روزهایی هستند که قیمت ها دقیقه ای سر به آسمان می سایدند.
نگرانی واردی است. تجربه مردم در این سال ها نشان داده است که بالا رفتن قیمت 
دلار و بنزین به صورت مستقیم در زندگی آنها تاثیر می گذارد و قدرت خرید آنها را کم تر 

کم تر می کند.
روحانی در جلسه هیات دولت به این نگرانی واکنش نشان داد و گفت:» مردم اگر 
نگرانی دارند دستگاه های موظف یعنی تعزیرات، اتحادیه ها، بازار، وزارت صمت و بخش 

بازرگانی، همه باید نظارت دقیق کنند تا کسی از این امر سوء استفاده نکند.«
 همه باید یک اصل را بپذیریم و آنهم اصل بی اعتمادی مردم به حرف های مسؤولان 
است. کسانی که در قدرت حضور دارند نتوانسته اند در این سال ها از اعتبار حرف خود 
دفاع کنند و سخنان آنها بیشتر شبیه »چک های برگشتی« است که هیچ موجودی ندارد.
اینکه مردم نگران سرنوشت زندگی خود هستند، به خاطر همین بی اعتمادی است. 
در همین روزهای بعد از گرانی بنزین هم می بینیم که قیمت ها حالت صعودی به خود 

گرفته اند که البته بخشی از آن ناشی از فضای پرالتهاب این روزهاست.
ماجرای بنزین بهترین فرصت برای مسؤولان؛ وقتی می گوییم مسؤولان یعنی دولت، 
مجلس، قوه قضاییه و ... برای ترمیم دیوار شکسته شده اعتماد میان خودشان و مردم 
است.  مردم در روزهای پیش روز اگر ببیند که قیمت ها نسبت به روزهای قبل از سهمیه 
بندی و گرانی بنزین، تغییری نکرده است و آنهایی که وعده داده اند به وعده های خود 
عمل کرده اند، قطعا به مسؤولان اعتماد می کنند و پشت تصمیم های آنها خواهند ایستاد.
اما  اگر آش همان آش باشد، کاسه همان کاسه و وقتی سبد خرید به دست می گیرند 
و بازار می روند و از فروشنده ها سوال کنند که چرا قیمت این اجناس گران شده است و 
آنها بگویند:» به خاطر گرانی بنزین« دیوار ترک خورده اعتماد به صورت کلی فرو خواهد 
ریخت. روزهای بنزینی بهترین فرصت است که مسؤولان بتوانند، برای خود اعتماد 

بسازند و کاری کنند که مردم تصمیم ها و حرف های آنها را باور کنند.
مردم دیگر به این نتیجه رسیده اند که »حرف« دردی از کشور دوا نخواهد کرد. به قول 

معروف به »عمل کار برآید به سخندانی نیست«
مسؤولان به این نکته توجه کنند، بعد از سال 96 و رشد عجیب قیمت ها به اندازه کافی 
کمر مردم را خم کرد، آنها  تحمل بار اقتصادی دیگری را ندارند. پس لطفا اگر شده، جلوی 
هر مغازه فردی را بگذارید تا اجازه ندهد قیمت ها افزایش پیدا کند، این کار را انجام بدهید 

تا هم برای خود اعتبار جمع کنید و هم به مردم فشار وارد نشود.

عدم تصویب لوایح FATF، خودتحریمی جدید

 گروه ویژه اقدام مالی تاکنون شش بار اجرای توصیه های FATF به ایران فرصت داده و 
اعلام کرده است که مهلت جاری آخرین آنهاست و به هیچ وجه فرصت دیگری داده نخواهد 
شد. موسسه تحقیقات حکومت داری »بازل« در گزارشی از وضعیت پولشویی در کشورهای 
مختلف جهان، با بررسی مولفه های مختلف سیاسی و مالی در ۱۴9 کشور جهان آنها را 
بر اساس »شاخص ضدپولشویی« رتبه بندی کرد و ایران را بدترین کشور از حیث پولشویی 
دانست. موسسه شفافیت بین الملل هم در گزارشی از فساد اقتصادی در کشورهای مختلف 
جهان، با بررسی »شاخص تشخیص فساد« در ۱6۷ کشور جهان، ایران را در رتبه ۱۳۰ قرار 
داده است. در سال های اخیر نیز به چندین پرونده فساد چند هزار میلیارد تومانی در ایران 
رسیدگی شده است. مقام های مختلف کشورمان هم بارها نسبت به مشکل قاچاق در کشور 
هشدار داده اند. به گفته عبدالرضا رحمانی فضلی، وزیر کشور، مساله پولشویی در ایران آن 
قدر وخیم است که پول های »کثیف و قاچاق« عرصه سیاست و انتقال قدرت را در ایران 
آلوده کرده اند. برای مقابله با این وضعیت، بهارستانی ها بیکار ننشسته و با تصویب لوایحی 
گام در مسیر مبارزه با پولشویی، قاچاق و فساد گذاشته اند. آنها در سال ۱۳۸6 قانون مبارزه 
با پولشویی را تصویب و مصادیق پولشویی را مشخص کردند. این قانون شرایط خاصی را 
برای فعالیت های اقتصادی تعیین کرده که با اجرای آنها از فعالیت های با هدف پولشویی 
جلوگیری می شود. بنابراین قانون، دبیرخانه شورای عالی مبارزه پولشویی ایران تشکیل و 
موظف شده است »طبق مقررات« با سازمان ها و نهادهای بین المللی به تبادل اطلاعات 
بپردازد. علاوه بر این، تامین اطلاعات برای واحد اطلاعات مالی و دیگر مراجع مسئول در 
مبارزه با تروریسم، بر عهدۀ شورای عالی مبارزه با پولشویی است. همچنین مجلس در سال 
۱۳9۴ قانون مبارزه با تامین مالی تروریسم را تصویب کرد که در آن تامین مالی تروریسم 
جرم حساب شده و طبق آن مصادیق تروریسم نیز معرفی شده است. بنابر همین قانون، 
اقداماتی مانند هواپیماربایی، دزدی دریایی و بمبگذاری در اماکن عمومی، شبکه حمل 
و نقل عمومی، تاسیسات دولتی یا زیرساختی، تروریستی تلقی می شوند. ایران با تصویب 
این قوانین در راستای اجرای معیارهای گروه ویژه اقدام مالی علیه پولشویی )FATF( گام 
برداشته است. این گروه علاوه بر تعیین معیارهایی برای مبارزه با پولشویی و تامین مالی 
تروریسم، اقدامات و سیاست هایی را هم برای شفافیت نظام بانکی و مالی، پیشگیری از 
پولشویی و مبارزه با آن، پیشنهاد می کند. این سازمان یا گروه را در سال ۱9۸9، هفت 
کشور صنعتی تاسیس کردند. گروه ویژه، دبیرخانه ای اجرایی دارد که به نظارت و بررسی، 
ارزیابی ریسک ها و تحولات مالی و هماهنگی اقدامات بین المللی درخصوص مبارزه با 
پولشویی می پردازد. این سازمان سالانه گزارشی منتشر کرده و می گوید کدام کشورها از 
حیث پولشویی وضعیت نامناسبی دارند. گروه ویژه اقدام مالی در محورهای سیاستگذاری 
و همکاری ملی و بین المللی، جرم انگاری پولشویی و مصادره، تامین مالی تروریسم و تولید 
تسلیحات کشتار جمعی، شفافیت و چارچوب های قانونی و همچنین وظایف نهادهای 
دولتی، قضایی و مالی ۴۰ »توصیه« دارد. این توصیه ها به خودی خود الزام آور نیستند، 
اما با توجه به جایگاه گروه ویژه اقدام مالی و اینکه کشورهای عضو آن و همچنین نهادهایی 
مانند »سازمان همکاری و توسعه اقتصادی« )OECD( معیارهای گروه ویژه را برای مبارزه 
با پولشویی قبول دارند، رعایت یا عدم رعایت آنها مستقیما روی نظام بانکی کشورها تاثیر 
می گذارند. ایران عضو گروه ویژه اقدام مالی نیست. به غیر از این، کشورمان در گروه ویژه 
اقدام مالی خاورمیانه و آفریقای شمالی هم عضویت ندارد. از ژوئن ۲۰۱6 ایران به عنوان 
عضو ناظر در گروه اروپایی - آسیایی مبارزه با پولشویی و تامین مالی تروریسم پذیرفته شده 
است. گروه ویژه اقدام مالی از سال ۲۰۰۸ به این سو همه ساله در گزارش های سالیانه 
خود نسبت به وضعیت ایران از حیث ریسک بالای پولشویی و تامین مالی تروریسم هشدار 
داده و از کشورهای عضو خواسته است که تدابیری را علیه ایران اتخاد کنند تا نظام مالی 
بین المللی از ریسک فعالیت های پولشویی و تامین تروریسم در امان بماند. تصور می شود 
که پس از توافق هسته ای توصیه گروه ویژه به اتخاذ اقدامات علیه ایران، یکی از دلایل 
احتیاط بانک های خارجی در معامله با ایران بوده باشد. گروه ویژه اقدام مالی تاکنون برای 
پیوستن کامل ایران به FATF شش بار فرصت داده و اعلام کرده است که مهلت جاری 
آخرین آنهاست و به هیچ وجه فرصت دیگری داده نخواهد شد. هر چند قوای مجریه و 
مقننه به وظایف خود در تصویب لوایح مربوطه CFT و پالرمو اقدام کرده اند و پیوستن کامل 
به FATF را به منظور دوری از تحریم های مالی و پولی جهانی علیه ایران و بهانه گیری از 
قدرت های بزرگ برای تحت فشار گذاشتن ایران، لازم و ضروری می دانند، ولی این لوایح 
هنوز نهایی نشده اند. گروه ویژه اقدام مالی پولشویی )FATF( همواره یک بیانیه منتشر می 
کند در آن لیستی از کشورهایی که مقررات مالی و پولشویی نگران کننده ای دارند، منتشر 
می کند و در آن از اعضای خود و دیگر کشورها می خواهد که در فعالیت های اقتصادی 
خود و روابط مالی دوجانبه حداکثر دقت را به منظور جلوگیری از فعالیت های تروریستی و 
پول شویی به خرج دهند. در لیست منتشرشده تا سال ۲۰۱۵ کشورهای ایران و کره شمالی 
به عنوان کشورهای خطرناک شناخته شده اند اما بنابر تعهد ایران به اجرای »برنامه اقدام«، 
اقدامات متقابل علیه ایران در مرحله اول برای مدت یک سال به تعلیق درآمد، اما با ادامه 
تعلل در پیوستن به این کنوانسیون ها این تعلیق برای چندمین بار تمدید شده است که 
بعید به نظر می رسد با پایان این مهلت بار دیگر تمدید شود و اگر چنین شود، بازگشت ایران 
به لیست سیاه شرایط سختی را بر اقتصاد ما تحمیل خواهد کرد و خودتحریمی را به دنبال 
خواهد داشت.  شایسته این است مراکزی که نهایی سازی لوایح دولتی را معطل کرده اند، 
مصالح ملی را در نظر گرفته و زمینه ای را فراهم نسازند که دشمنان قسم خورده ایران بهترین 
بهانه را برای بلوکه کردن کامل ایران اسلامی، به دست آورند. مردم ایران همیشه در مقابله با 
اقدامات خصمانه دشمنان ایران، پای نظام ایستاده اند و شایسته نیست نسبت به این مردم 

بی مهری صورت گرفته و با دست خود، فشار روی آنها را مضاعف کنیم.
*کارشناس حقوقی

عضو هیات رئیسه مجلس :

آب و خاک را فدای توسعه نکنیم
عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی گفت: آب و خاک را فدای توسعه نکنیم بلکه 
توسعه را فدای آب و خاک کنیم چون بدون این مولفه های زیستی زندگی امکان پذیر نیست 
و باید در هر توسعه ای تبعات منفی آن را در اقلیم ببنیم. اسدالله عباسی روز دوشنبه در 
ششمین کنفرانس بین المللی - منطقه ای تغییر اقلیم افزود: بسیاری از کشورها قانون 
واحدی در بحث تغییر اقلیم دارند که ما هم می توانیم با تجمیع قانون های پراکنده در این 
زمینه به یک قانون واحد برسیم زیرا ایران دارای اقلیم و آب و هوای متنوعی است که باید 
از آن حفاظت کنیم. وی اظهار داشت: با آغاز صنعتی شدن در دنیا آلاینده های ناشی 
از فعالیت صنایع زیاد شد که نتیجه آن انتشار گازهای گلخانه ای است که در این میان 
کشورهایی مانند آمریکا بیشترین سهم را دارند و از آنجا که محیط زیست، مرز نمی شناسد 
از این رو کشورهای منطقه از جمله ایران نیز تحت تاثیر قرار گرفته اند و این عوامل موجب 
افزایش یک درجه ای دما در جهان شده که آب شدن یخچال ها را به دنبال دارد. عباسی 
گفت: در برنامه ششم توسعه پیش بینی شده که ۱۱ میلیارد متر مکعب آب در ذخیره کنیم 
اما به علت ناهماهنگی میان دستگاه ها این اتفاق نمی افتد و برای رسیدن به آن شوراهای 

مختلف در این زمینه در قالب یک شورا عمل کنند.

مصطفی داننده*

 محسن کوهکن:

 مجلس جای ناسزاگوایی نیست
 نماینده لنجان در مجلس با بیان این که مجلس جای ناسزگوایی نیست گفت: اعمال 
حاکمیت از طریق دستگاه اجرایی صورت می گیرد؛ نظام مالی و اداری در اختیار رئیس 
جمهور است و روسای مجالس هم با توجه به مکانیزم قانون اساسی و آیین نامه داخلی 

مجلس اساسا امکان انشای حکم را ندارند.
محسن کوهکن در حاشیه جلسه علنی روز دوشنبه مجلس شورای اسلامی انتساب 
صفت دیکتاتور از سوی نصراله پژمانفر نماینده مشهد به رئیس مجلس شورای اسلامی 
را ناروا خواند و گفت: انتساب صفت دیکتاتور به رئیس مجلس نسبت ناروایی است که 
با هیچ یک از اصول تقنین در قانون اساسی انطباق نداشته و در مقام تصمیم گیری 
اعمال  نیست؛   ناسزگوایی  مجلس جای  ندارد. وی گفت:   تحقق  امکان  جمعی 
حاکمیت از طریق دستگاه اجرایی  صورت می گیرد؛ نظام  مالی و اداری در اختیار 
رئیس جمهور است؛ روسای مجالس هم با توجه به مکانیزم قانون اساسی و آیین نامه  
داخلی مجلس اساسا امکان انشای حکم ندارند. نماینده لنجان ادامه داد: نسبت 
ناروایی که یکی از نمایندگان مجلس به رئیس قوه مقننه داد با اخلاق سازگاری نداشته 
و برداشتی فردی و نامتعارف است که جایگزین نقد شده است؛ بهترین ملاک برای 
سنجش رفتار روسای مجلس در ادوار گوناگون است که خودمان را جای آنها بگذاریم 
و ببینم اگر ما جای آنها بودیم چگونه عمل می کردیم. کوهکن، القای انحصارگرایی از 
سوی عده ای نسبت به جلسه سران قوا و نمایندگان قوه مقننه در این جلسه را نادرست 
دانست و افزود: در جلسه سران قوا تنها رئیس مجلس حضور ندارد بلکه رئیس مرکز 
پژوهش ها و روسای کمیسیون های اقتصادی و بودجه هم شرکت می کنند؛ در ضمن 
باید توجه داشت وقتی شخصی به نمایندگی از یک جمع در جلسه ای شرکت می کند 
امکان هماهنگ کردن تمام تصمیمات را با جمعی که منتخب آنها است ندارد. به عنوان 
مثال نماینده یک شهرستان این امکان را ندارد که تک تک تصمیمات خود را با مردم آن 
شهر به اشتراک بگذارد. کوهکن ادامه داد: اقدامات نمایندگان عضو جلسات شورای 
هماهنگی سران قوا خلاف قانون نبود؛ این که هر نماینده ای از انتخاب کنندگان خود 
مشورت بگیرد مطلوب و ایده آل است اما اگر بخواهیم روی محور تفاهم پیش برویم 
باید ریل حرکتمان آیین نامه و در جاهایی که آیین نامه ساکت است رویه های جاری در 
مجلس باشد. وی بار دیگر اظهارات پژمانفر مبنی بر دیکتاتور خواندن رئیس مجلس 
را رد کرد و گفت: نسبت های ناروا و ادبیات نامتعارف در تراز نمایندگی نیست و برای 
تفاهم باید به قانون و میثاق هایی که بر مبنای رویه ها شکل گرفته توجه داشت تا ادبیات 

و منطق گفت و گو در مجلس کم رنگ نشود.

 رئیس سازمان بسیج مستضعفین:

 بسیج پشتیبان همه دستگاه های نظام است
 رئیس سازمان بسیج مستضعفین با تاکید بر اینکه بسیج به عنوان نیروی مردمی 
پشتیبان همه دستگاه های نظام است، گفت: اصولا تشکیلات و شبکه های مردمی 

همیشه در کنار دستگاه های مسئول و در امتداد ماموریت های آنها قرار می گیرند.
سردار غلامرضا سلیمانی روز دوشنبه در نشست خبری به مناسبت چهلمین سال 
بسیج و با شعار بسیج ۴۰ سال خدمت جهاد و شهادت، اظهار داشت: وقتی مشکلی 
در کشور به ما به نام فلج اطفال وجود داشت و وزارت بهداشت و درمان با کمک بسیج 
توانست این مشکل را مرتفع کند. اگر در جاهایی هم نیروی انتظامی نیاز به کمک 
داشته است بسیج در حد توان خود، کمک و پشتیبانی کرده است و کمک ما بیشتر 
جنبه مردمی دارد. رئیس سازمان بسیج مستضعفین بیان کرد: ۵ آذرماه سالروز صدور 
فرمان تاریخی امام راحل همراه با چهلمین سالگرد تاسیس بسیج در میهن اسلامی 
است که همه مردم و کشورهای اسلامی با خدمات و برکات بسیج در طول ۴۰ سال 
گذشته آشنا هستند. سلیمانی افزود: بسیج گسترده ترین شبکه مردمی در درون کشور  
را دارد و در خدمت به میهن اسلامی، ملت بزرگ ایران و منافع ملی کشور در طول ۴۰ 
سال گذشته و در صحنه های مختلف توانست به ضرورت ها و نیازهای ملت ایران و نظام 
مقدس ایران پاسخ دهد تا جایی که امروز بسیج الگویی برای کشورهای مسلمان و همه 

ملت های آزاده شده است.

یک عضو هیئت رئیسه مجلس:

امروز اولویت اول جلب رضایت مردم و
تأمین امنیت کشور است

یک عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی اقدام ذوالنور برای استیضاح رئیس 
جمهور و رئیس مجلس را نشان دهنده درک جناحی از امنیت ملی دانست.

علیرضا رحیمی در گفت وگو با ایسنا با اشاره به تلاش یک نماینده برای استیضاح 
رئیس جمهور و رئیس مجلس در پی مصوبه سران قوا برای افزایش قیمت بنزین گفت: 
با توجه به اجرای تصمیم سران سه قوه مبنی بر افزایش قیمت بنزین و نارضایتی های 
مردم که در برخی موارد جنبه امنیتی هم پیدا کرده امروز اولویت اول در جلب رضایت 
مردم تأمین آرامش و امنیت کشور است و اساساً همه دلسوزان کشور در تحلیل موضوع 
با نگاه به تقویت رفاه مردم و حفظ آرامش عمومی نسبت به اعتراضات اخیر واکنش 
نشان می دهند. وی افزود: در شرایطی که رهبری از رئیس جمهوری حمایت می کند 
برخی مدعیان ولایت در مجلس به دنبال پایین کشیدن رئیس جمهور هستند، تحلیل 
واقع بینانه این است که برخی مخالفان دولت از شکست سنگین خود در انتخابات 

ریاست جمهوری با موج سواری بر اعتراضات مردم عقده گشایی می کنند.
این عضو هیات رییسه مجلس ادامه داد: فردی که برای طرح دو فوریتی لغو مصوبه 
سران قوا در خصوص افزایش قیمت بنزین میدان داری می کرد یک شبه تغییر مسیر 
داد و به جای اندیشه برای امنیت و آرامش کشور به فکر تصاحب قدرت از طریق 
جابجایی رئیس جمهور قانونی کشور است. رحیمی با بیان اینکه »افراطیون رئیس قوه 
قضاییه را بی نقص می دانند«، گفت: مخالفت های افراطی با رئیس جمهور و رئیس 
مجلس نشان می دهد مخالفان در عمل اعتقادی به رای مردم و دموکراسی ندارند. به 
نظر می رسد اظهارات و اقدامات رئیس کمیسیون امنیت ملی و تلاش برای استیضاح 
رئیس جمهور و رئیس مجلس نشان از درک جناحی از امنیت ملی دارد. این عضو 
کمیسیون امنیت ملی مجلس با اشاره به اظهارات هفته گذشته ذوالنوری مبنی بر به زیر 
کشیدن رییس جمهور، گفت: برخی اعضای کمیسیون امنیت ملی هم در پی شکایت 

از آقای ذوالنوری به خاطر اظهارات خلاف امنیت ایشان در هفته گذشته هستند.
وی همچنین یادآور شد: یکی از اعضای جبهه پایداری در مقابل درخواست آقای 
ذوالنوری برای امضای استیضاح رئیس جمهور از امضا امتناع کرد و گفت که شما برای 

شهرت امضا جمع می کنید و نه رضای خدا.

 نماینده مجلس: 

تصویب FATF بهانه را از دشمن می گیرد
 نماینده مردم شیراز در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه تبعات تصویب نکردن 
FATF شکننده خواهد بود و فشارهای زیادی را به کشور تحمیل می کند گفت: در 
شرایطی که جمهوری اسلامی را به حمایت از تروریسم و پولشویی متهم می کنند پیوستن 
به  FATF )گروه ویژه اقدام مالی( می تواند بهانه  را از دست دشمنان بگیرد. علی اکبری با 
اشاره به مهلت حدود چهارماه گروه ویژه اقدام مالی برای پیوستن ایران به FATF افزود: 
پیوستن به FATF یک رویداد بین الملل و یک تعهد بین دولت های مختلف است. اگر 
لوایح مرتبط با FATF را تصویب کنیم ممکن است فشار بیشتر نشود اما اگر این لوایح را 
تصویب نکنیم قطعا فشار بیشتر می شود. نماینده مردم شیراز در مجلس شورای اسلامی 
گفت: در این شرایط که جمهوری اسلامی ایران را به حمایت از تروریسم و پولشویی متهم 
می کنند باید با پیوستن به  FATF بهانه ای به دست دیگران ندهیم. اگر به این فرصت 
توجه نکنیم تمام مراودات بانکی ایران با سایر کشورها دچار اشکال و مشکل میشود که 
این موضوع بر فعالیت های اقتصادی از جمله واردات و صادرات تاثیرگذار است. اکبری  
ادامه داد: با پیوستن به FATF گرفتاری های جدید برای نظام مالی و تجاری ایجاد نکنیم 

و بدانیم امضا کردن FATF بهتر از امضا نکردن آن است.

وزیر راه و شهرسازی :

سهیمه بندی بنزین بر قیمت مسکن تاثیری ندارد
 وزیر راه و شهرسازی گفت: سهمیه بندی بنزین بر افزایش قیمت خانه تاثیری ندارند و 

بخش خصوصی و دولتی نمی تواند به این بهانه بر قیمت حمل کالا اضافه کند.
بین المللی  کنفرانس  ششمین  مراسم  حاشیه  در  دوشنبه  روز  اسلامی«  »محمد 
منطقه ای تغییر اقیم که در محل کتابخانه ملی در تهران برگزار شد، در پاسخ به ایرنا در 
خصوص تاثیر احتمالی سهمیه بندی بنزین بر قیمت حمل مصالح ساختمانی و نهایتا 

افزایش قیمت خانه، گفت:این اقدام هیچ تاثیری بر قیمت مسکن ندارد.
وی گفت: اینکه در پی این تصمیم گیری، رفتارهای هیجانی دیده شود و کسی 
بخواهد با تشخیص خود افزایش قیمت اعمال کند حتما از سوی نهادهای نظارتی 
مورد برخورد قرار می گیرد. اسلامی با بیان اینکه سهم بنزین در قیمت کالای تمام 
شده زیاد نیست، افزود: حتما باید تعزیرات و سازمان های مربوطه نظارت های لازم را 
داشته باشند؛ نه در بخش دولتی و نه در بخش خصوصی اجازه افزایش قیمت حمل 
به دلیل افزایش قیمت بنزین وجود ندارد. اسلامی در پاسخ به این سوال که آیا درآمد 
حاصل از افزایش قیمت بنزین صرف نوسازی ناوگان می شود، گفت: منابع حاصل از 
سهمیه بندی بنزین به طور کلی در اختیار خانواده هایی قرار می گیرد که برای کمک 
معیشتی انتخاب شده اند. وزیر راه اضافه کرد: نوسازی از محل منابع صندوق توسعه 
ملی انجام خواهد شد و تلاش ما این است که بتوانیم از ظرفیت ساخت داخلی استفاده 
کنیم. امروز هم با وزیرصنعت جلسه داریم تا بتوانیم نوسازی ناوگان را با به کارگیری همه 

ظرفیت های داخل فعال کنیم تا هم کارخانه ها فعال شوند و هم نوسازی انجام شود.
وزیر راه خبر داد که قیمت سوخت هواپیما نیز افزایش نخواهد داشت.

ائتلاف  :نظر  گفت  مهندسین  اسلامی  جامعه  دبیرکل 
این است همه باهم یکی شویم و ائتلاف اصولگرایان صد 

درصدی است.
»محمدرضا باهنر« روز دوشنبه در نشست خبری در محل 
لیست  پایداری  آیا جبهه  که  پرسش  این  به  درپاسخ  خبر 
مستقل می دهد یا به شورای ائتلاف می پیوندد اظهارداشت: 
اگر جواب دقیق می خواهیم باید از خود پایدای ها بپرسیم. 
اما تصور من این است با وجود اختلاف پایداری با شورای 

ائتلاف، دو لیست از اصولگرایان بیرون نمی آید.
وی ادامه داد:  عموما در تهران دولیست یکی منسوب به 
اصولگرایان و دیگری اصلاح طلبان باهم رقابت می کنند و 
اگر هم لیست دیگربیاید، لیست حاشیه ای می شود. نظر 
ائتلاف این است همه باهم یکی شویم و ائتلاف اصولگرایان 

صد درصدی است.
شورای ائتلاف برای لیست به ۵۰۰ اسم رسیده است
دبیرکل جامعه اسلامی درباره آخرین تصمیم گیری ها در 
را در  ائتلاف اصولگرایان گفت: شورا سه موضوع  شورای 
دستور کار خود قرار داده  که یکی از آنها دخالت نکردن در 
کار استان ها است. شورای ائتلاف بر این نظر است به جای 
دخالت در کار استان ها بر روی آنها مدیریت و نظارت داشته 
باشد. دبیرکل جامعه اسلامی مهندسین ادامه داد: ۱۵ روز 
به ثبت نام انتخابات یازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی 
باقی مانده است؛ گمانه زنی ها نشان می دهد ۱۵ هزار نفر 

یعنی در هر کرسی ۵۰۰ نفر داوطلب می شوند.
باهنر خاطرنشان کرد: شهرهای بزرگ وضعیتی متفاوت 
نسبت به شهرهای کوچک دارد. از آنجا که بیش از ۱6۰ 
حوزه انتخاباتی تک نفره هستند رقابت های در این شهرها 
بیشتر به شکل منطقه ای، قومی و حتی صنفی است و نه 
سیاسی. اما در شهرهای بزرگ مانند تهران رقابت ها سیاسی 
است. وی عنوان کرد: تاکنون بیش از ۴۰۰ تا ۵۰۰ اسم 
به شورای ائتلاف در تهران رسیده که قرار است به 9۰ نفر 
انجام  در سطح جامعه  نظرسنجی  خلاصه شود.  سپس 

می شود و تعدادی در لیست قرار خواهند گرفت.
اصولگراها فکر نکنند پشت شان گرم است

وی در پاسخ به اینکه آیا اصولگرایان دست بالا را دارند؟ 
گفت: خیر، من به دوستان خودمان توصیه می کنم که اصلا 
فکر نکنید که پشت تان گرم است. هر کسی احساس کند که 

پشتش گرم است این شروع شکست است، اصولگرها نباید 
به این حس برسند که هر اتفاقی افتاد ما بردیم، این دیدگاه 
اشتباه است. اما اگر یک رقابت مدبرانه، درست و با ادبیات 
مناسب داشته باشند و با توجه به حافظه تاریخی مردم امکان 
پیروزی خوب در مجلس یازدهم را دارند، نه اینکه می برند 

بلکه امکان پیروزی خوب را دارند.
اصولگرایان نسبت به عملکرد احمدی نژاد 

پاسخگو باشند
باهنر درباره احتمال حضور رئیس دولت نهم و دهم برای 
حضور در انتخابات مجلس شورای اسلامی و اینکه آیا شاهد 
اگرچه  نژاد  گفت:  احمدی  بود،  خواهیم  سومی   لیست 
گاهی اصولگرا بودن را انکار می کند اما بالاخره منتسب 
به اصولگراها است تازه ما اصولگرایان باید نسبت به برخی 

عملکردهای دولت وی پاسخگو هم باشیم.
وی اضافه کرد: اگر احمدی نژاد بیاید جریان سوم نخواهد 
بود بلکه بدنه ای از هر دو جریان اصولگرا واصلاح طلب است. 
افراد احمدی نژاد اینگونه نیست که نذر کنند به مجلس 
تشکیل  مستقل  فراکسیونی  بتوانند  و  بخواهند  و  بیایند 
دهند. این فعال سیاسی درباره میزان محبوبیت دو جناح 
اصولگرا و اصلاح طلب هم گفت: در هر دو جناح با مشکل 
مواجه هستند آقای روحانی اگر چه نمی گوید اصلاح طلب 
است اما با تکیه براصلاح طلبان و حمایت بزرگان این جریان 
توانست رای کسب کند. اما باید دید آیا وی محبوب است. در 

نظر سنجی انجام شده وضعیت وی خوب نیست.
در نظرسنجی ها سردار سلیمانی نفر اول است

 به گفته وی، حاج قاسم سلیمانی رتبه نخست را در میزان 
محبوبیت در نظر سنجی انجام شده دارد و این رتبه ربطی 
به فعالیت سیاسی ندارد. اگر به این مردم بگویند موافق 
هستید حاج قاسم رئیس جمهور شود شاید نظر دیگری 

داشته باشند.
باهنرافزود: نامزدها فکر نکنند پشت شان گرم است هرگاه 
اینطور احساس کردند شروع شکست است؛ اما اگر رقابت 
مدبرانه، درست و با ادبیات مناسب با توجه به حافظه تاریخی 

مردم داشته باشند امکان پیروزی بیشتر است.
اصلاح طلبان در نظرسنجی ها دست بالایی ندارند

زیادی  فاصله  یک  با  کنونی  شرایط  در  اما  افزود:  باهنر 
سردار قاسم سلیمانی از نفر دوم از نظر محبوبیت پیشتاز 

است و فکر می کنم رئیس جمهور چهارم باشند، بنابراین 
در نظرسنجی های کلی که انجام شده اصلاح طلبان امروز 
وضعیت دست بالایی ندارند، زیرا مردم هم مقداری مسائل 
اقتصادی را منسوب به آنها می دانند و هم با وجود اینکه 
مجلس به صورت کامل در دست اصلاح طلبان نبود، اما 
سوال مردم این است که ۳۰ نماینده تهران که با رای کامل 
وارد مجلس شدند چه ظهور و بروزی داشتند؟ حس می 
کنم کسانی که این لیست را بستند شرمنده هستند و مایه 

افتخارشان نیست.
دولت در بحث اصلاح قیمت بنزین و ارائه 

تسهیلات مصمم است
 باهنر در پاسخ به پرسش ایرنا مبنی براینکه وقایع چند روز 
اخیر آیا بر میزان مشارکت مردم در انتخابات پیش رو تاثیر 
خواهد گذاشت، گفت: شاید افرادی که بیرون گود هستند 
بگویند نباید موضوع افزایش قیمت بنزین در هفته وحدت 
اعلام می شد. اما فکر می کنم دولت به انجام تعهدات خود 
در ارائه تسهیلات همراه با افزایش قیمت بنزین مصمم است 
و اگر بتواند با نظارت مجلس، به تعهدات اعلام شده، عمل 
کند، مردم هم به آثار مثبت این کار پی خواهند برد و قطعا در 
انتخابات مشارکت خواهند داشت. باهنرتصریح کرد: اعتراض 
عده ای از مردم، مسئولان و نمایندگان نسبت به بی اطلاعی 
از روز اجرایی شدن افزایش قیمت بنزین بود در حالی که 
اگر یک هفته قبل این موضوع را اعلام می کردند ممکن بود 
مشکلات زیادی در کشور به وجود بیاید مثلا صف های زیاد 
و طولانی برای گرفتن بنزین تا ذخیره های غیرفنی بنزین در 
منزل را شاهد بودیم.  وی خاطرنشان کرد: لازم نبود همه 
نمایندگان، مسئولان و مردم از این موضوع مطلع باشند؛ 

مطلع بودن ۱۰ تا ۱۵ مقام مسئول کفایت می کرد.
برخی به قیمت سوخت اعتیاد پیدا کرده  بودند

 دبیرکل جامعه اسلامی مهندسین با انتقاد از مصرف بالای 
بنزین در ایران و همچنین قاچاق آن، ادامه داد: تعدادی از 
خانواده ها، بنگاه های اقتصادی و حمل و نقل به این قیمت 
اعتیاد پیدا کرده بودند؛ این اعتیاد را یک شبه نمی شود ترک 
داد، باید با یک زمانبندی این کار انجام شود در حالی که 
بیش از ۱۰ تا ۲۰ میلیون لیتر بنزین در روز از کشور قاچاق 
می شود و از طرفی دیگر ایران رتبه نخست شدت مصرف 
انرژی را در دنیا دارد که مطلوب نیست و مصرف بنزین در 
کشور باید کاهش یابد. باهنر با بیان اینکه اگر مصرف انرژی 
برای تولید باشد خوب است نه اینکه موجب آلودگی شود، 
سفرهای  اینهمه  و  بنزین  همه  این  مصرف  کرد:  تصریح 
برون شهری ضرورتی ندارد.  دبیرکل حزب جامعه اسلامی 
مهندسین به نمایندگان مجلس و مقامات توصیه کرد فضای 
جامعه را رصد و کنترل کنند تا افزایش قیمت بنزین روی 
قیمت بقیه کالاها اثر نگذارد و اجازه ندهند عده ای از این 

موضوع سوء استفاده کنند.
امریکا ام الخبائث است 

لانه  تسخیر  روز  آبان  یادآوری ۱۳  با  اصولگرا  فعال  این 
جاسوسی و تصویب قانون مبارزه با استکبار گفت: امریکا ام 
الخبائث است که می خواهد با تمسک به هر روشی حتی 
با زیر پا گذاشتن همه مسائل اخلاقی و انسانی به هدف 
نامشروع خود دست یابد. وی افزود: گاهی داستان تحریم 
ها و فشارهایی روی ایران می آورند و گاهی هم اعلام می 
کنند با مردم ایران خوب هستند و مشکلی ندارند. تا اتفاق 
و اغتشاشی در کشور می افتد جشن می گیرند و اعلام می 
کنند با مردم ایران هستیم آن هم با مردمی که خودشان 
تعریف می کنند. هر چه بیشتر از زمان تصویب قانون مبارزه 
با استکبار می گذرد بیشتر به ام الخبائث بودن آمریکا پی می 
بریم. در این ۴۰ سال قدرت جمهوری اسلامی بیشتر شد و 
قدرت امریکا هم رو به افول است و دیری نمانده امریکا از این 

فشارها دست بردارد.

محمدرضا باهنر :

ائتلاف اصولگرایان صددرصدی است

 رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: نمایندگان مجلس با پیگیری دغدغه های مردم 
مجالی برای آشفته سازی کشور توسط آمریکا و نوکران منافق و ضدانقلاب آمریکا نخواهند 

داد.
علی لاریجانی در ابتدای جلسه علنی روز یکشنبه مجلس شورای اسلامی اظهارداشت: 
از فرمایشات روز یکشنبه رهبر معظم انقلاب حضرت آیت الله خامنه ای سپاسگزاری 
می کنم، ایشان با سخنان راهگشا و حکیمانه خود در روز گذشته مسیر حرکت اصلی مردم 

عزیز و مسئولان را در مورد حوادث چند روز اخیر روشن کردند.
نماینده مردم قم در مجلس ادامه داد: ضمن توجه جدی به شرایط کشور همه بخش های 
حکومت باید همت به حل مسائل مردم و رفع دغدغه های آنان داشته باشند مخصوصا در 

کنترل قیمت ها.
وی افزود: وفاق قوای مختلف در این شرایط ضرورت دارد، توجه دادن مقام معظم رهبری 
به همگان در زمینه رفتار ظالمانه اغتشاش گران و آشوب طلبان و تأکید بر امنیت کشور، 

وفاق همه قوای کشور در مقابل دسیسه چندجانبه را بیشتر از گذشته آشکار می سازد.
دغدغه های مردم پیگیری می شود

 رئیس مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: مخصوصا وقتی وزیر خارجه بی آبروی آمریکا 
با بی شرمی و فرصت طلبی احمقانه، آشکارا از آتش زدن اموال مردم حمایت می کند و این 
امر را دفاع از مردم ایران می سراید، با این اقدام به خوبی رفتار دروغین و ریاکارانه آمریکا 
نسبت به ملت ایران نشان داده شد که هدف آمریکا نسبت به ایران چیزی جز به هم ریختن 

امنیت کشور و آتش زدن منافع ملت نیست.
رئیس مجلس شورای اسلامی تأکید کرد: نمایندگان مجلس شورای اسلامی پس از 
شنیدن بیانات عمیق و مدبرانه مقام معظم رهبری، تبعیت از مسیر تعیین شده ایشان را 
لازم دانسته و پیگیری دغدغه های مردم در زمینه مشکلات اقتصادی را با جدیت دنبال 
خواهند نمود و با همگرایی بیشتر، مجالی برای آشفته سازی کشور توسط آمریکا و نوکران 

منافق و ضدانقلاب آمریکا نخواهند داد.

 رئیس مجلس شورای اسلامی:
مجالی برای آشفته سازی کشور نمی دهیم

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام، گفت: در حال حاضر 
با یک امر انجام شده مواجه هستیم و فضای ناآرام سیاسی و 

اقتصادی به زیان همه جامعه است.
»غلامرضا مصباحی مقدم« صبح روزدوشنبه در نشست 
خبری خود در محل خبرفوری با اشاره به اتفاقات رخ داده 
پس از اصلاح نرخ بنزین، گفت: آنچه اکنون اهمیت دارد 
فراهم کردن فضای آرام اجتماعی برای ادامه زندگی مردم 
است. این فضای آرام با اظهارنظر کارشناسانی که با موضوع 
کاملا آشنا هستند فراهم می شود و اگر فضا ناآرام شود به 
زیان همه، نه فقط از نظر سیاسی بلکه از نظر اقتصادی هم 

خواهد بود.
وی افزود: در فضای ناآرام، شاهد تورم ناشی از انتظارات 
خواهیم بود و انتظارات تورمی با هیچ فرمولی قابل پیش 
تبیین،  با  بتواند  اگر  دولت  نیست.  گیری  اندازه  و  بینی 
توضیح،  توجیه و فراهم کردن آرامش عمومی فضا را آرام کند 
از انتظارات تورمی پیشگیری خواهد شد که در این صورت 

قیمت سایر کالاها ثابت خواهد ماند.
سخنگوی جامعه روحانیت مبارز با اشاره پایین بودن قیمت 
حامل های انرژی موجب رشد مصرف شده است، گفت: این 
مقدار مصرف بنزین در جهان بی نظیر بوده و موجب آلودگی 
هوا و ترافیک سنگین می شود و خودروی تک سرنشین کمتر 

در دنیا متعارف است.  
مصباحی مقدم با تاکید بر اینکه اصلاح قیمت های انرژی 
به ویژه بنزین ضرورت داشت، گفت: اصلاح قیمت بنزین 
بنزین  بر قیمت سایر کالاها ندارد چون  تاثیری  هیچگونه 
کالای واسطه ای برای حمل و نقل عمومی نیست و وسایل 

حمل ونقل عمومی سهمیه خواهند گرفت تا افزایش قیمتی 
وجود نداشته باشد.  تجربه دوره قبل به ما نشان داد که برای 
۸۰ درصد از صاحبان خودرو سهیمه بنزین ارائه شده کافی 
بوده است و ۲۰ درصد بیش از این میزان مصرف دارند که 
غالبا ثروتمند و دارای رفاه بالایی است که باید هزینه آن را 
بپردازند و قیمت بنزین ۳ هزارتومانی برای این ۲۰ درصد 
است.   وی افزود: ممکن است علاوه بر تدبیر انجام شده برای 
خدمات حمل و نقل عمومی، برای بخش هایی مانند تاکسی 
های اینترنتی مشکلی به وجود آید که دولت برای آن ها هم 

تدبیری خواهد کرد.  
مصباحی مقدم بار دیگر با تاکید بر اینکه این اتفاق فواید 
و منافعی دارد که نباید از آن غفلت کرد؛ گفت: توجه به این 
منافع موجب آرامش خاطر مردم خواهد شد که کاهش میزان 
مصرف یکی از آن ها است. در دوره قبل میزان مصرف قبل 
از اصلاح قیمت ۷۵ میلیون لیتر بود که پس از اصلاح به 
۵۸ میلیون لیتر تنزل یافت که احتمال می دهیم این بار هم 

چنین اتفاقی افتد که به نفع اقتصاد کشور است. 
صادرات فرآورده های نفتی می تواند به نفع اقتصاد 

کشور باشد 
کاهش  بنزین  مصرف  میزان  هر  انیکه  به  اشاره  با  وی 
یابد دولت می تواند آن را صادر کند؛ تاکید کرد: در شرایط 
تحریم صادرات نفت، صادرات فرآورده های نفتی می تواند به 
نفع اقتصاد عمومی کشور باشد، این مقدار کاهش مصرف 
موجب سهولت حمل و نقل و افزایش سرعت حمل و نقل 

عمومی و کاهش آلودگی هوا خواهد بود.  
سخنگوی جامعه روحانیت خاطرنشان کرد: مبالغی که از 

این طرح به دست می آید بر اساس گزارش دولت  بین از 
6۰ میلیون جمعیت که ۷ دهک را جامعه را شامل می شود، 
توزیع خواهد شد.   مصباحی مقدم گفت: این مسائل دولت 
را وادار به اصلاح قیمت بنزین را کرد اما درباره نقاط منفی این 
طرح اگر در شب میلاد پیامبر اعلام نمی شد یا نحوه اطلاع 
رسانی متفاوت بود بهتر می شد. از تجربه گذشته استفاده 
نکردیم؛ سال ۸۴ اصلاح قیمت ها انجام شد ولی این شوک 
به مردم وارد نشد چون قبل از اینکه اصلاح کنند مجلس 
هشتم کمیسیون ویژه تشکیل داد، 6 ماه کار کارشناسی کرد 
و نتیجه را به مجلس ارائه داد بر همین اساس مردم مطلع 
رشد  ها  حامل  قیمت  است  قرار  که  می دانستند  و  شدند 
جهشی داشته باشد. وی ادامه داد: در دولت قبل مردم یک 
ماه پیش آغاز هدفمندی یارانه ها، این رقم  در حساب های 
مردم بود، که این نوعی آرامش خاطر برای مردم ایجاد کرد که 
اگر طرحی اجرا می شود اقدامات جبرانی آن هم اجرا خواهد 
شد. وعده پرداخت این جبرانی ها از نظر روانی بر رفتار مردم 
اثرگذار است.   مصباحی مقدم با بیان اینکه آن زمان طرح 
پیوست اجتماعی داشت؛ گفت: طرح با قانع شدن افکار 
عمومی اتفاق افتاد اما امروز با این اقدام شوک عجیبی به 

کشور وارد شده چون افکار عمومی قانع نشده است.
وی افزود: تا دو روز پیش از اصلاح قیمت بنزین هم وزیر 
نفت و هم سخنگوی دولت اعلام کردند که خبری نیست 
و این اعتمادسوزی می کند. صداقت حرف اول را در اداره 
جامعه می زند و توصیه پیغمبران است.  پیامبر اکرم )ص( 
فرمودند: راست بگویید و صادقانه با مردم سخن گفته و عمل 

کنید.

غلامرضا مصباحی مقدم:

 ناآرامی های سیاسی و اقتصادی به زیان همه کشور است

فاطمه شریفی*

به  نسبت  که  است  این  قوه  سه  از  مردم  انتظار  گفت:  اصلاح طلب  سیاسی  فعال  یک 
دغدغه هایشان به صورت مسالمت آمیز و با احساس درک متقابل برخورد کنند.

علی تاجرنیا در ارتباط با ضرورت باز بودن باب نقد نسبت به نحوه اجرای طرح افزایش قیمت 
بنزین اظهار کرد: نظام جمهوری اسلامی نظامی مبتنی بر خواست و رای مردم است، هر 

تصمیمی که گرفته می شود باید ملاحظات مربوط به رای و نظر مردم در آن دیده شود.
به  نیاز  جا  هر  دادند  نشان  گذشته  سال  چهل  طی  کشورمان  مردم  کرد:  خاطرنشان  وی 
حضورشان بوده که باعث تقویت نظام می شده، حاضر بودند. انتظار این مردم از سه قوه این است 

که نسبت به دغدغه هایشان به صورت مسالمت آمیز و با احساس درک متقابل برخورد کنند.
تاجرنیا گفت: دولت روشنگیری های لازم و پیش بینی های کافی را از قبل نداشته است. باید 
گفت یک تصمیم کارشناسی گرفته نشده که در آن افکار عمومی در نظر گرفته شوند. اگر این 
اتفاق بیافتد جدای از ایجاد اعتماد دوسویه بین مردم و حاکمیت، از بروز مشکلات هم جلوگیری 
می شود. وی تصریح کرد: ما در شرایط حساسی در منطقه هستیم. جمهوری اسلامی ایران 
مخالفانی دارد که از کوچک ترین مسائلی برای انشقاق ایران استفاده می کنند. به نظر من 
می شد با توضیح مناسب و اطلاع رسانی درازمدت در جهت توجیه نهادهای صنفی، این مسئله 

را مدیریت کرد. این نماینده اسبق مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با ایسنا، گفت: ما باید 
اعتراض را به شکل مسالمت آمیزش به رسمیت بشناسیم. در زمانی که این اعتراض ها مجوز 
داشته باشند و تحت مدیریت سندیکاها قرار بگیرند امکان سوء استفاده از آن ها نیست. اما چون 
طی سالیان گذشته بی تحملی نسبت به اعتراضات شناسنامه دار صورت گرفته با کوچک ترین 
حرکتی افکار عمومی به سمت حرکت های کور راهنمایی می شود که برای خود مردم و منافع 
اجتماعی آسیب هایی به همراه دارد. وی تاکید کرد: فکر می کنم حاکمیت بیشتر باید با مردم 
صحبت کند تا اعتماد متقابل ایجاد شود. با اطلاع رسانی مناسب و شفاف سازی می شد این 
مسئله را به نحو درستی مدیریت کرد. اگر در کشور به دلایل مختلف فشارهای مالی وجود دارد 
دستگاهای حاکمیتی باید از خودشان شروع کنند. نمی توانیم از مردم بخواهیم که مشکلات را 
تحمل کنند، در حالی که عده ای مشغول فساد هستند. آنچه که امروز مردم را به خشم آورده بیش 
از مشکلات اقتصادی احساس تبعیض و نابرابری است. تاجرنیا در پایان گفت: مردم باید احساس 
کنند سیستم قضایی با عدالت برخورد می کند و دولت نیز از فسادهای سیستماتیک جلوگیری 
می کند. اگر این موضوعات رعایت شود همان طور که مردم در لحظات سختی مثل تحریم و جنگ 

کنار حاکمیت ماندند این بار هم می مانند.

علی تاجرنیا: 

باید اعتراض مسالمت آمیزش را به رسمیت بشناسیم
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7عامل کلیدی برای حفظ عملکرد مطلوب مغز 
با افزایش سن

افزایش سن نباید بهانه ای برای پرهیز از انجام ورزش و کاهش فعالیت بدنی باشد. 
مشخص شده است که ورزش منظم نه تنها می تواند به بهره مندی از عضلاتی بزرگ تر و 
قوی تر منتج شود، بلکه به تقویت مغز نیز کمک می کند. با افزایش سن، مغز انسان نیز به 
همراه اندام های دیگر پیر می شود. مغز هر فردی به شیوه ای متفاوت نسبت به مغز فردی 
دیگر پیر می شود. قدرت تفکر و حافظه برخی افراد با افزایش سن به سختی دچار تغییر 
می شود. در مقابل، دیگران با مشکلاتی در زمینه تصمیم گیری، حل مشکلات، فراگیری 
مهارت های جدید و پردازش اطلاعات مواجه می شوند. به گفته دن بلیزر، پژوهشگر در 
مرکز پزشکی دانشگاه دوک، تغییرات در عملکرد و توانایی ذهنی بخشی از روند پیری 
انسان است و می تواند در هر فردی رخ دهد. در این میان، میزان و ماهیت این تغییرات 
بسیار متفاوت و تدریجی هستند و افزایش سن می تواند آثار مثبت و منفی بر شناخت 
داشته باشد. خرد و دانش می توانند با افزایش سن تقویت شوند، در شرایطی که حافظه و 
توجه ممکن است افت را تجربه کنند. برای حفظ عملکرد مغز در سطحی مطلوب، موسسه 

پزشکی آمریکا )Institute of Medicine( هفت اقدام را توصیه کرده است.
ورزش کردن

افزایش سن نباید بهانه ای برای پرهیز از انجام ورزش و کاهش فعالیت بدنی باشد. 
مشخص شده است که ورزش منظم نه تنها می تواند به بهره مندی از عضلاتی بزرگ تر و 
قوی تر منتج شود، بلکه به تقویت مغز نیز کمک می کند. ورزش به حفظ جوانی و سلامت 
مغز کمک می کند. بر همین اساس است که بسیاری از کارشناسان پزشکی معتقدند که 
ورزش باید به عنوان دارویی جادویی برای پیشگیری و درمان بسیاری از بیماری هایی که 

می توانند تاثیر منفی بر سلامت انسان داشته باشند، در نظر گرفته شود.
حفظ سلامت قلب و سرخرگ ها

سیگار نکشید. وزن خود را در محدوده سالم نگه دارید. به فشار خون بالا رسیدگی کنید. 
اینها از جمله بهترین اقداماتی هستند که می توانید برای حفظ سلامت قلب و رگ های 
خونی خود مد نظر قرار دهید. برای مشاهده نتایج مثبت این قبیل اقدامات نیز نیازی 
نیست تا مدت زمان زیادی صبر کنید. نتایج یک پژوهش نشان داد که پس از ۱۴ روز 
پیاده  روی و ایجاد تغییرات سالم در رژیم غذایی، عملکرد مغز شرکت کنندگان بهینه تر شده 
است. کاهش وزن اضافه بدن می تواند اثر مثبت خود بر عملکرد قلب را به خوبی نشان 
دهد. سیستم قلبی عروقی آن چیزی است که سوخت مورد نیاز مغز برای ارائه عملکرد 
درست را تامین می کند، از این رو، حفظ سلامت آن از اهمیت ویژه ای برای عملکرد 

درست و سالم مغز برخوردار است.
آگاهی از عوارض جانبی

برخی از داروها ممکن است عوارض جانبی بر مغز و ذهن انسان به همراه داشته باشند. 
پژوهشگران همواره در تلاش هستند نسبت به عوارض جانبی جدی برخی مواد شیمیایی 
رایج بر مغز به جامعه پزشکی و مصرف کنندگان هشدار دهند. در مورد داروهای مصرفی با 
پزشک خود صحبت کنید تا با عوارض جانبی احتمالی آنها آشنا شده و در صورت امکان 
مواردی که ممکن است در توانایی های شناختی شما اختلال ایجاد کنند را با داروهای 

دیگر جایگزین کرده یا دوز مصرفی را کاهش دهید.
حفظ ارتباط با دوستان و اعضای خانواده

از نظر اجتماعی منزوی نباشید. ارتباط با دوستان و اعضای خانواده می تواند به حفظ 
سلامت مغز کمک کند. تنهایی مداوم می تواند به اندازه اضافه وزن برای سلامت بدن و 
طول عمر شما خطرناک باشد. چیزهای جدید درباره جهان یاد بگیرید تا ذهن شما فعال 
باقی بماند. حضور و فعال بودن در جمع دوستان و خانواده ممکن است عاملی کلیدی 

برای یک زندگی سالم و طولانی باشد.
خواب و استراحت کافی

با افزایش سن، شرایط خواب انسان نیز می تواند تحت تاثیر قرار بگیرد و اختلالات خواب 
می توانند یکی از عوامل موثر در افت توانایی های مغزی ما باشد. خواب و استراحت کافی 
و با کیفیت می تواند مغز و ذهن انسان را تقویت کند. اگر با دشواری در به خواب رفتن یا 
خواب باقی ماندن مواجه هستید، برای بررسی دقیق شرایط و دریافت کمک حرفه ای به 

پزشک مراجعه کنید.
حفظ جانب احتیاط در مورد درمان

شود.  تبدیل  سن  افزایش  با  جدی  نگرانی  یک  به  تواند  می  حافظه  دادن  دست  از 
پژوهش ها نشان داده اند که بستری شدن در بیمارستان می تواند این روند ناخوشایند 
را برای افراد پیرتر تسریع کند. دانشمندان در مرکز پزشکی دانشگاه راش در شیکاگو طی 
یک مطالعه دریافتند افراد بزرگ تر از ۴۵ سال که در بیمارستان بستری می شوند در مقایسه 
با آنهایی که در بیمارستان بستری نمی شوند، به طور میانگین با دو برابر خطر بیشتر 
برای افت حافظه مواجه هستند. همچنین، عمل جراحی، بستری شدن در بیمارستان 
و مصرف برخی داروها می توانند به روان آشفتگی منجر شود که یک وضعیت خطرناک و 

ناگهانی از گم گشتگی و سردرگمی است.
انجام پژوهش های دقیق

برخی مکمل ها، مانند نوتروپیک ها، و تمرینات مغزی می توانند سلامت مغز را بهبود 
ببخشند. نوتروپیک ها اساسا تمام عملکردهای ذهنی و روانی مانند خلق و خو، حافظه، 
دامنه توجه، تمرکز، و حتی انگیزه را بهبود می بخشند. برخی محصولات تمرین دهنده مغز 
نیز می توانند به تقویت و تیزتر شدن ذهن، افزایش سرعت ذهنی فرد، و کاهش خطر زوال 
عقل با افزایش سن کمک کنند. اما تصور این که تمام تمرینات مغزی و مکمل ها می توانند 
نتایجی یکسان و مشابه به همراه داشته باشند، اشتباه است. پیش از انتخاب باید به خوبی 
تحقیق کرده و گزینه هایی که ارزش بالایی دارند را انتخاب کنید. به خاطر داشته باشید که 
پژوهش ها در زمینه چگونگی و چرایی تغییرات مغز با افزایش سن همچنان در ابتدای راه 
قرار دارند. از این رو، فعال بودن در تمام جنبه های زندگی روزانه و به چالش کشیدن مغز به 
منظور حفظ قدرت تفکر و توانایی های ذهنی و شناختی در سطحی مطلوب اهمیت دارد.

سلامت 

اگرچه سیگار کشیدن همچنان به عنوان دلیل اصلی ابتلا به سرطان ریه در نظر گرفته 
می شود، عوامل دیگری نیز می توانند به بروز جهش ها در سلول های ریه منجر شوند.

سرطان ریه یک بیماری بسیار ترسناک است. سرطان ریه نه تنها یکی از دلایل اصلی 
مرگ و میر ناشی از سرطان در مردان و زنان است، بلکه یک بیماری پنهان کار نیز 
محسوب می شود زیرا تا زمانی که سرطان به مرحله ای پیشرفته نرسیده است، امکان 
دارد فرد هیچ نشانه و علامت خاصی را تجربه نکند. در این مرحله از بیماری نیز احتمال 

بقای بیمار حتی در صورت درمان کمتر است.
اگرچه افراد بسیاری زمانی که درباره سرطان ریه فکر می کنند احتمالا آن را با سیگار 
کشیدن مرتبط می دانند، اما این تنها دلیل ابتلا به سرطان ریه محسوب نمی شود زیرا 
برخی افراد مبتلا به این بیماری حتی در طول زندگی خود به یک نخ سیگار نیز پک 

نزده اند.

اگرچه سیگار کشیدن همچنان به عنوان دلیل اصلی ابتلا به سرطان ریه در نظر گرفته 
می شود، عوامل دیگری نیز می توانند به بروز جهش ها در سلول های ریه منجر شوند که 

از آن جمله می توان به موارد زیر اشاره کرد:
قرار گرفتن در معرض گاز رادئون - تجزیه اورانیوم می تواند به تولید رادئون در خاک 

منجر شود.
قرار گرفتن در معرض آزبست و دیگر مواد سرطان زای سمی - امکان مواجهه با این مواد 

مضر در خانه یا محل کار وجود دارد.
سابقه خانوادگی - اگر یکی از اعضای خانواده به سرطان ریه مبتلا شده باشد، شما نیز 

در معرض خطر بیشتری برای ابتلا به این بیماری قرار خواهید داشت.
اما خبرهای خوبی نیز وجود دارند...

بنابر نتایج مطالعه ای جدید که توسط پژوهشگران مرکز پزشکی دانشگاه وندربیلت 

انجام شد، تنها با دو تغییر در رژیم غذایی می توان خطر ابتلا به سرطان ریه را به میزان 
۳۳ درصد کاهش داد.

فیبر و ماست
به نظر می رسد افزودن ماست و فیبر بیشتر به رژیم غذایی می تواند به مقابله با برخی 

بیماری های خطرناک از جمله سرطان ریه کمک کند.
به  افزودن مقداری دانه چیا  و  با مصرف مقداری ماست در وعده غذایی صبحانه 
اسموتی که روزانه مصرف می کنید، شما می توانید دیوار دفاعی خود در برابر ابتلا به 

سرطان ریه را تقویت کنید.
شاید غیر قابل باور باشد، اما شواهدی در این زمینه وجود دارند. تا پیش از این مشخص 
شده بود که یک رژیم غذایی سرشار از فیبر و ماست می تواند به کاهش خطر بیماری 
قلبی و سرطان دستگاه گوارش نیز کمک کند، از این رو، پژوهشگران دانشگاه وندربیلت 

تاثیر آن بر سرطان ریه را نیز مورد بررسی قرار دادند.
متاآنالیز انجام شده توسط پژوهشگران شامل داده های مروبوط به حدود ۱.۴ میلیون 

نفر می شد.
پژوهشگران شرکت کنندگان را بر اساس مقدار فیبر و ماست مصرفی به پنج گروه تقسیم 
کردند. آنها دریافتند خطر سرطان ریه برای افرادی که بیشترین میزان مصرف فیبر و 
ماست را داشتند در مقایسه با گروهی که ماست مصرف نمی کردند و کمترین میزان فیبر 

را از رژیم غذایی خود دریافت می کردند، حدود ۳۳ درصد کمتر بوده است.  
افراد غیر  بودند،  را ترک کرده  افرادی که سیگار  افراد سیگاری،  ارتباط درباره  این 

سیگاری، مردان و زنان و افراد با پس زمینه های متفاوت نیز صدق می کرد.
چگونه کار می کند؟  

به گفته پژوهشگران دانشگاه وندربیلت، خواص پروبیوتیکی و پری بیوتیکی دلیل 
احتمالی کاهش خطر ابتلا به سرطان ریه به واسطه مصرف ماست و فیبر است.

پری بیوتیک ها مواد غیر قابل گوارشی هستند که رشد میگروارگانیزم های مفید در 
روده ها را افزایش می دهند، در شرایطی که پروبیوتیک ها به افزایش تعداد باکتری های 

خوب در دستگاه گوارش کمک می کنند.
به گفته پژوهشگران، این خواص ممکن است به صورت مستقل یا در قالب یک تیم 
عمل کرده تا میکروبیوتای روده را به روشی مفید تنظیم کرده و از تغییرات سرطانی 

پیشگیری کنند.
پس اگر قصد دارید سد دفاعی بدن خود در برابر سرطان ریه را تقویت کنید، افزودن 
فیبر و ماست بیشتر به رژیم غذایی روزانه خود را مد نظر قرار دهید. به نظر می رسد این 
روشی خوشمزه، ساده و مفید برای کاهش خطر یکی از انواع مرگبار سرطان محسوب 

می شود.

2 تغییر غذایی برای پرهیز از سرطان ریه

یک گزارش جدید نشان می دهد که سموم زیادی در غذای 
کودکان وجود دارد. آزمایش های انجام شده بر روی غذاهای 
کودک فروخته شده در آمریکا نشان داد 9۵ درصد آن ها حاوی 
یک یا چند ماده شیمیایی سمی مانند سرب، جیوه، آرسنیک 

و کادمیوم هستند.
بر اساس یک گزارش جدید در آمریکا و با بررسی های انجام 
شده بر روی ۱6۸ غذای کودک مشاهده شد که از هر ۴ مورد، 

۱ مورد حاوی فلزات سنگین است.
مقادیر سموم یافت شده در غذاهای کودک اندک است؛ اما 
متخصصین خاطرنشان کردند آرسنیک، سرب و سایر فلزات 
سنگین، علل آسیب های عصبی تکاملی هستند. قرار گرفتن 
مداوم در معرض این مقادیر هر چند کم و مواجهه با این مواد 
خطرناک به ویژه در اوایل دوران کودکی خطرناک است. اثر 
تجمعی قرارگیری در معرض مواد سمی چیزی است که باعث 

افزایش اهمیت این نگرانی و نیاز به اقدامات لازم می شود.
در بعضی موارد، سموم منشأ طبیعی دارند. به عنوان مثال، 
۴ مورد از ۷ مورد غلات برنج کودکان، حاوی مقدار آرسنیک 
معدنی بالاتر از حد استاندارد )۱۰۰ قسمت بر هر یک میلیارد( 

تعیین شده توسط سازمان غذا و دارو است.
از آنجا که این موضوع شناخته شده است که برنج به راحتی 
کارشناسان  می کند،  جذب  را  خاک  در  موجود  آرسنیک 
برای  جایگزینی  غذای  می کنند،  توصیه  والدین  به  سلامت 
کودک پیدا کنند. مانند جو دوسر به جای غلات برنج. انتخاب 
چنین جایگزینی می تواند میزان قرارگیری در معرض سم را 
تا ۸۰ درصد کاهش دهد. از جمله مواد غذایی پرخطر برای 
اطفال می توان به میان وعده ها و وعده های حاوی برنج )مانند 
غلات برنج کودکان، بیسکوییت دندانی و برنجک(، هویج و 

سیب زمینی شیرین و آبمیوه ها اشاره کرد.
چه غذاهایی برای کودک مناسب است؟

از جمله گزینه های مطمئن برای کودکان خردسال، میان 
وعده های بدون برنج، غلات بدون برنج )مانند غلات چندگانه 

و جو دوسر( و غذاهای بدون برنجی که درد درآمدن دندان را 
تسکین می دهد )مانند موز یخ زده یا خیار سرد( است.

از والدین خواسته می شود انواع سبزیجاتی که حاوی مواد 
مغذی هستند را برای کودک انتخاب کنند و بیش از حد به مواد 
غذایی که ممکن است حاوی مقادیر بالای سموم باشند، متکی 

نباشند.
باید مطمئن شوید که کودکتان رژیم غذایی متنوعی دارد. 
متنوع بودن رژیم غذایی اطفال می تواند این اطمینان را حاصل 
کند که مواد مغذی مصرف شده می توانند به عنوان یک حائل 
در جذب فلزات سنگین عمل کنند و یا به بدن در از بین بردن 

آن ها کمک نمایند.
چندین مطالعه در مورد سطوح متفاوت آرسنیک در برنج 

بحث کرده اند و سال هاست که به والدین گفته می شود از غلات 
برنج آماده برای کودکان دوری کنند. همچنین بر اساس آنچه 
محققان درباره سطوح بالای مواد سمی موجود در سبزیجات 
نوع  این  مصرف  می شود  پیشنهاد  داده اند،  نشان  ریشه ای 

سبزیجات در کودکان را به حداقل برسانید. 
همچنین هیچ گاه دلیل سالمی برای دادن آبمیوه های آماده 
و صنعتی به کودکان وجود نداشته است، بنابراین از والدین 
خواسته شده است که از این گزینه نیز صرف نظر کنند. می توان 
به جای این موارد، میوه ها و سبزیجات بخارپز شده و پوره شده 

را جایگزین کرد.
یکی از نکات مهمی که والدین باید به خاطر بسپارند این 
است که، شاید آن ها، خواسته یا ناخواسته، با وجود خواندن 

برچسب روی محصولات، همه این عناصر را نشناسند و غذاها 
و آبمیوه های موجود در بازار را برای کودک خود تهیه کنند. اما 
این محصولات می توانند مقادیر زیادی سدیم، مواد نگهدارنده، 
رنگ های مصنوعی، سموم دفع آفات و سایر مواد آلاینده یا مواد 

افزودنی داشته باشند.
حتی مواد ارگانیک هم می توانند آلوده شوند

با این حال، حتی غذاهای ارگانیک تهیه شده بدون سموم 
دفع آفات شیمیایی نیز از آلودگی سمی خاک و آب در امان 
و  نمی پردازند  موارد  این  به  ارگانیک  استاندارهای  نیستند. 
غذاهای کودکان نیز به همان اندازه غذاهای دیگر، تحت تأثیر 

قرار می گیرند.
 از آنجا که فلزات سنگین در زنجیره غذایی قرار دارند، تولید 
آزمایشات  به منابع  نیاز  غذاهای کودک بدون عارضه سمی 
بسیار دقیق دارد. به عنوان مثال، سبزیجات ارگانیک که در کنار 
بزرگراه های قدیمی رشد می کنند، ممکن است به علت عبور 
اتومبیل ها با دود ناشی از سوخت بنزین در طی سال ها، در 
خاک آلوده رشد کنند. بنابراین بهتر است از محصولات مناطق 

با خاک غیرآلوده استفاده شود.
فرآیند تولید

فرآیند تولید همچنین ممکن است آلودگی ناشی از فلزات را 
به مواد غذایی وارد کند. برای جلوگیری از این مشکل، برخی 

شرکت ها به تجهیزات فولاد ضد زنگ روی آورده اند.
گاهی در تأسیسات صنعتی، مواد با دست ساخته شده و 
به جای پاستوریزه شدن با گرما، تحت فشار آب سرد پالایش 
می شوند. از آنجا که شرکت های مواد غذایی کودک داوطلبانه 
آزمایشاتی را انجام می دهند، ممکن است که غذاهای آن ها 
دارای سموم کمتری نسبت به کالاهایی باشد که در فروشگاه 

مواد غذایی می بینید.
می کند،  برخورد  جدیت  با  دارو  و  غذا  سازمان  وقتی   
شرکت های تولیدکننده سریع تر و مؤثرتر عمل می کنند تا میزان 

سموم موجود در محصولات خود را کاهش دهند.

مصرف غذاهای متنوع برای حفظ سلامت کودک
مواد شیمیایی سمی که در غذای کودکان وجود دارد

شما باید به کوچک ترین تغییرات در بدن خود توجه داشته باشید زیرا دوسوم مرگ و 
میرهایی که هر روز روی می دهند، ناشی از مشکلات مرتبط با سن هستند.

تغییرات طبیعی سینه
ترک های پوستی

با بالا رفتن سن، استرچ مارک ها یا ترک های پوستی پدیدار می شوند. هر چند این خطوط 
خوشایند نیستند اما کاملًا طبیعی اند. با افزایش سن، سطح هورمون هایی که برای حفظ 
انعطاف پوست لازم اند افت می کند. در نتیجه، ترک های پوستی نمایان می شوند. بزرگ 
شدن سینه ها طی بارداری نیز فاکتوری مؤثر در ایجاد ترک های پوستی روی سینه هاست. 
میزان بالای استرس نیز می تواند سبب پدیدار شدن زودهنگام ترک های پوستی شود، 
بنابراین اگر به دنبال دلیل دیگری برای کاهش استرستان هستید، شاید با این دلیل متقاعد 

شوید.
تغییر جهت سینه ها به سمت پایین

با بالا رفتن سن، سینه ها و نوک آن ها به سمت پایین متمایل می شود، که به احتمال بسیار 
زیاد به علت شل شدن بافت سینه هاست و البته نیروی جاذبه زمین نیز بی تأثیر نیست! 
عوامل گوناگونی وجود دارند که باید آن ها را به یاد داشته باشید. اگر سینه های بزرگی دارید 
یا شاخص توده بدنی تان بالاست، پس سینه هایتان زودتر و شاید بیشتر دچار افتادگی شوند. 
همچنین، اگر اهل سیگار کشیدن باشید سینه هایتان ممکن است زودتر از انتظار، شل و 

افتاده شوند.
بیشتر شدن فاصله سینه ها

خیلی از تغییرات سینه ها با افزایش سن، ریشه در افت سطح استروژن دارند. این هورمون 
مهم جنسی، مسئول حفظ استحکام بافت سینه  نیز هست. بافت چربی جای بافت متراکم 
را می گیرد و فاصله میان سینه ها ممکن است بیشتر به نظر برسد که هم زمان با شل شدن 

سینه ها، بیشتر هم خودنمایی می کند. اینکه سینه هایتان از هم فاصله بگیرند یا افتاده به 
نظر برسند، بستگی به فُرم و سایز سینه هایتان دارد.

تغییرات غیرطبیعی سینه
توده های سفت

هر چند توده های سینه معمولًا احتمالات بد و ناخوشانید را در ذهن تداعی می کنند اما 
در واقع بیشتر آن ها خطرناک نیستند و بی ضررند. توده های سینه اکثراً رشد بافت های 
غیرسرطانی یا تجمع مایعات هستند؛ اما بهتر است خیالتان بابت بی خطر بودن آن ها راحت 
شود تا اینکه به احتمالات بسنده کنید. ضمناً سرطان سینه در صورتی که زود تشخیص 
داده شود، راحت تر درمان می شود. بنابراین اگر متوجه یک برآمدگی یا توده ی جدیدی در 
سینه تان شدید، حتماً به پزشک متخصص زنان مراجعه کنید تا خوب معاینه شوید. شاید نیاز 
به ماموگرافی، سونوگرافی و یا حتی نمونه برداری داشته باشید تا تشخیص دقیق داده شود.

درد سینه ها
بافت های سرطانی به ندرت سبب درد در سینه می شوند اما باز هم بدون تردید باید جهت 
بررسی های دقیق پزشکی به پزشک متخصص مراجعه کنید زیرا نوعی تهاجمی و نادر از 
سرطان سینه به نام سرطان سینه التهابی )IBC(، سبب درد می شود. سرطان سینه التهابی 
علاوه بر درد، علائم خاص دیگری نیز دارد مانند ظاهر شدن لکه های قرمزرنگ. در هر 
صورت اگر درد سینه تان بیش از یک هفته طول کشید یا طی این مدت بدتر شد، به پزشک 

مراجعه کنید.
ترشحات از نوک سینه ها

حتی اگر شما باردار یا شیرده نباشید، ترشحات از نوک سینه نباید چندان نگرانتان کند. 
این ترشح می تواند بی رنگ، شیری رنگ، زرد، سبز، قهوه ای و یا حتی خونی باشد. اما اگر 
متوجه شدید به طور مرتب ترشحاتی از نوک سینه هایتان خارج می شود، یا هر وقت سینه ها 

تحت فشار قرار می گیرند ترشحاتی دارند، باید جهت بررسی به پزشک مراجعه کنید تا از 
جهت احتمال بافت سرطانی بررسی شوید.

تغییر ناگهانی در شکل یا سایز یکی از سینه ها
سینه هایی کاملًا متقارن بسیار کمیاب اند، بنابراین اگر سینه هایتان کمی با هم متفاوت به 
نظر می رسند نگران نشوید؛ اما اگر یکی از سینه ها به طور ناگهانی تغییر سایز داد یا احساس 
سنگینی یا تراکم در یکی از سینه ها کردید، باید به پزشک مراجعه کنید. تغییر ناگهانی در فُرم 

یکی از سینه ها می تواند علامتی از سرطان سینه باشد.
لکه های قرمز رنگ

لکه های قرمز رنگ روی سینه ها معمولًا ناشی از یک راش پوستی و موقتی هستند اما 
می توانند علامت سرطان سینه التهابی نیز باشند. این نوع سرطان نادر اما تهاجمی است. 
تنها ۲ تا ۴ درصد از موارد سرطان سینه از نوع التهابی هستند اما ۷ تا ۱۰ درصد از موارد 
سرطان سینه به همین دلیل منجر به مرگ می شوند. برای اینکه خیالتان راحت باشد باید به 
طور مرتب سینه هایتان را معاینه و بررسی کنید. اگر متوجه لکه های قرمز رنگ شدید و درد 

نیز داشتید، هر چه سریع تر به پزشک مراجعه کنید.
کشیدگی نوک سینه ها

پدیده،  این  به سمت داخل کشیده شود.  به دلایل گوناگونی می تواند  نوک سینه ها 
تورفتگی نوک سینه نام دارد و علت آن التهاب یا زخمی شدن بافت های پشت نوک سینه 
است. علت های چنین التهابی می توانند گوناگون باشند و لزوماً به سرطان ربطی ندارند. در 
موارد سرطانی، تومور سرطانی به مجرای پشت نوک سینه حمله ور می شود و آن را به سمت 
داخل می کشد. به هر صورت اگر هرگونه تورفتگی در نوک سینه تان مشاهده کردید، باید به 
پزشک متخصص مراجعه نمایید. اگر کشیدگی نوک سینه با علائم دیگری که در بالا گفتیم 

نیز همراه باشد، مراجعه به پزشک ضروری تر هم می شود.

تغییرات طبیعی و غیرطبیعی در سینه

رئیس انجمن علمی فیزیوتراپی استان بوشهر با اشاره به روش های کنترل دیابت گفت: برخی افراد مبتلا به دیابت نوع ۲ با رعایت 
رژیم غذایی و تعدادی دیگر با مصرف دارو و انسولین قند خون خود را کنترل می کنند.

محسن صحرانورد با اشاره به دلایل بروز دیابت افزود: در دیابت نوع ۲ بدن به اندازه کافی انسولین تولید نکرده یا اینکه نمی تواند از 
انسولین تولید شده استفاده صحیح کند لذا میزان قند خون بالا می رود.

متخصص فیزیوتراپی دانشگاه علوم پزشکی بوشهر تصریح کرد: انجام فعالیت فیزیکی منظم، کلید کنترل دیابت نوع ۲ است زیرا در 
این حالت سلول های بدن به انسولین حساس تر شده و انسولین بهتر می تواند گلوکز را برای مصرف به داخل سلول بفرستد. وی با 
تاکید بر اهمیت فعالیت فیزیکی برای بدن اظهار کرد: هنگام ورزش، عضلات بدن بدون نیاز به انسولین قند خون را مصرف می کنند  
بنابراین اگر فرد مقاوم به انسولین باشد یا انسولین موجود در بدنش کم باشد در هر دو حالت با ورزش، قند خون وی کاهش می یابد. 
این متخصص بیان کرد: دیابت یک بیماری مزمن بوده که در طول زندگی با شخص همراه است بنابراین تغییر سبک زندگی مانند 
ورزش و داشتن رژیم غذایی مناسب در افزایش کمیت و کیفیت زندگی مبتلایان به دیابت موثر است. رئیس انجمن علمی فیزیوتراپی 
استان بوشهر گفت: بهبود شرایط قلبی عروقی، کاهش وزن، کاهش چربی و کاهش میزان قند خون در بیماران مبتلا به دیابت از 

مزایای ورزش برای این افراد است.
دیابتی ها پیش از آغاز ورزش با پزشک مشورت کنند

این کارشناس عنوان کرد: تمرینات هوازی در کاهش مقاومت بدن به انسولین موثرتر بوده و بیماران مبتلا به دیابت پیش از آغاز 
ورزش باید با فیزیوتراپیست و پزشک خود مشورت کرده و اگر تا به حال برای ورزش به باشگاه نرفته اند با پیاده روی شروع کنند چرا 
که پیاده روی یکی از بهترین ورزش های هوازی است. متخصص فیزیوتراپی دانشگاه علوم پزشکی بوشهر تاکید کرد: بیماران مبتلا 
به دیابت که انسولین تزریق می کنند باید ۱۵ تا ۳۰ دقیقه قبل از ورزش و ۳۰ دقیقه پس از ورزش یک لقمه کوچک میل کرده تا 
از عوارض ناشی از افت شدید قند خون پیشگیری کنند. صحرانورد افزود: مهم ترین اصل درمان و کنترل دیابت، ورزش است که 
توصیه می شود در کنار تغذیه و دارو درمانی توجه ویژه ای به آن صورت گیرد. رئیس انجمن علمی فیزیوتراپی استان بوشهر گفت: 
بیماران دیابتی باید حداقل ۳۰ تا ۴۵ دقیقه و ۵ روز در هفته ورزش کنند گرچه در هفته های اول می توان ورزش را با ۳ نوبت ۲۰ 
دقیقه ای با پیاده روی آهسته شروع کرد.  محسن صحرانورد بیان کرد: افراد مبتلا به دیابت باید از انجام ورزش در ساعات پراکنده 
و متفاوت در روزهای مختلف بپرهیزند زیرا ورزش برای بیماران دیابتی زمانی موثر است که به شکل منظم و در طولانی مدت انجام 
شود. اشخاصی که انسولین مصرف می کنند نیز باید زمان خاص و مشخص شده ای در روز ورزش کنند تا بدن آن ها به تغییر ایجاد  
شده حین ورزش عادت کند. متخصص فیزیوتراپی دانشگاه علوم پزشکی بوشهر تاکید کرد: بیماران دیابتی برای شروع ورزش حتما 

با پزشک و فیزیوتراپیست خود مشورت کنند.

با تغییرات آب وهوایی ناشی از فصول، درجه حرارت بدن شما نیز 
تغییر می کند. در فصل زمستان نیاز بدن به انرژی افزایش می یابد. در 
این فصل، سرما باعث ایجاد التهاب مفصل و درد می شود و از طرفی 

سرماخوردگی و آنفلوآنزا شیوع پیدا می کند.
بسیاری از این بیماریهای زمستانی به علت کمبود مواد معدنی یا 
ویتامین رخ میدهد از این رو با مصرف ویتامینها، میتوان انرژی مورد نیاز 

بدن را تامین و از بروز این بیماریها پیشگیری کرد:
مانند  عفونتهایی  با  همراه  زمستان  شروع  سی:  ویتامین 
که  است  در حالی  این  است.  آنفلوآنزا  و  تب  سرماخوردگی، سرفه، 
مصرف ویتامین سی منجر به تقویت سیستم ایمنی بدن و کاهش طول 
دوره این بیماریها میشود. ویتامین سی نوعی آنتی اکسیدان است که 
باعث کاهش التهاب در بدن نیز میشود. در زمستان میتوانید ویتامین 

سی مورد نیاز خود را از طریق مصرف مرکبات، سبزیجات تیره رنگ و مکملهای این ویتامین دریافت کنید.
ویتامین دی: اگرچه مصرف ویتامین دی در تمام طول سال مورد نیاز است، اما در فصل زمستان و با مایل شدن نور خورشید، 
نیاز شما به این ویتامین بیشتر میشود. در طول زمستان احتمال بروز دردهای استخوانی و مفصلی به دلیل عدم تابش کافی نور 
خورشید بیشتر است. به گفته متخصصان تمام بزرگسالان زیر ۷۰ سال باید روزانه 6۰۰ واحد بین المللی ویتامین دی مصرف 

کنند و حداقل ۳۰ دقیقه در معرض نور مستقیم خورشید باشند.
ویتامین ای: مصرف این ویتامین برای کمک به حفظ سلامت پوست ضروری است و از خشکی پوست در زمستان جلوگیری 

میکند. گوشت و ماهی، اسفناج، بروکلی، بادام سرشار از این ویتامین هستند.
ویتامین ب کمپلکس: تمام ویتامینهای گروه ب را در زمستان به میزان کافی مصرف کنید. این ویتامینها کربوهیدرات را به 
انرژی تبدیل میکند تا چربیها و پروتئینها برای سوخت، مصرف شود. به همین دلیل است که با مصرف ویتامینب به ویژه ویتامین 

ب ۱۲ افسردگی و اضطراب ناشی از کوتاه شدن روزها در زمستان را کاهش مییابد.
امگا ۳: این یک ویتامین نیست اما نقش مهمی در فصل زمستان برای سلامت شما دارد. اسیدهای چرب امگا ۳ سطح چربی 
خوب خون یا اچ دی ال را حفظ میکنند. بسیاری از افراد در طول زمستان دچار بیماریهای مفصلی میشوند و این در حالی است 

که مصرف امگا ۳ منجر به کاهش درد و سفتی مفصلی که از نشانه های آرتروز و آرتریت روماتوئید است میشود.

ویتامین هایی که بدن شما در فصل سرما به آنها نیاز داردکلید کنترل دیابت چیست؟
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فرمانده سپاه امام صادق )ع( استان بوشهر:

اجازه تبلیغات انتخاباتی از
 یادواره های شهدا نمی دهیم

 فرمانده سپاه امام صادق )ع( استان بوشهر گفت: اجازه نمی دهیم فردی در قالب 
سخنران مطامع حزبی،گروهی، جناحی و انتخاباتی خود را از یادواره های شهدا دنبال 

کند.
سردار علی رزمجو روز شنبه در نشست هماهنگی یادواره سرداران و ۲هزار شهید 
استان بوشهر درنشست با مسوولان شهرستان تنگستان افزود:  یک قطره خون شهید 

هر شهرستان را فدای جریان های سیاسی در قالب سخنران یادواره شهدا نمی کنیم .
وی یادآورشد: تا زمانی که در مسیر احیای فرهنگ ایثار و فداکاری شهدا گام برداریم، 

نظام و انقلاب ما شکست ناپذیر است و هر زمان فاصله گرفتیم دچار آسیب می شویم.
وی ادامه داد: تلاش می شود حماسه تاریخی بزرگ مبارزه با استعمار و شهیدان دوران 
دفاع مقدس که از قشرهای مختلف با سلیقه های مختلف از دین، عزت و تمامیت ارضی 
کشور دفاع کردند را در قالب یادواره شهدای تنگستان زنده کنیم تا خاطره شهیدان 
گفت:  بوشهر  استان  صادق)ص(  امام  سپاه  فرمانده  بماند.  باقی  اذهان  در  بیشتر 
شهرستان تنگستان در افق های مختلف دارای پتانسیل های فراوانی در عرصه شهادت 

و ایثارگی است و می طلبد اقدام های موثری در راستای حفظ آثار شهیدان انجام دهد.
رزمجو یادآورشد: اجرای کنگره و یادواره های شهیدان تنها به انجام یک سری فضای 
کلیشه ای برنمی گردد بلکه تلاش می شود با خلق آثار ماندگاری روح ایثارگری و فرهنگ 
شهادت در جامعه ماندگار شود. وی اظهار کرد: ۲۱ کمیته در راستای یادواره سرداران و 
۲ هزار شهید استان بوشهر برگزار شده که  یکی از آنها کمیته تالیف است و تا کنون بیش 

از ۵۰ کتاب با تصویب کمیته تالیف به مرحله چاپ رسیده است.
فرماندار تنگستان گفت: تهیه آلبوم و نصب نماد شهدا در میدان اصلی مرکز شهرستان، 
جمع آوری تولیدات هنری و یادواره ها از سال ۸۴ تاکنون، تهیه تیزر یادواره برای انعکاس 
در فضای مجازی، ارائه بسته های حمایتی به دانش آموزان و افراد بی بضاعت به نام شهدا 
و سرکشی از خانواده شهدا از دیگر برنامه هایی است که تاکنون و پیش از اجرای یادواره 

سرداران و۲ هزار شهید در این شهرستان انجام شده است.
عبدالحسن رفیعی پور گفت: همه ما مدیون شهدا و خانواده های آنها هستیم و هر 

چقدر به شهدا و خانواده های آنها در قالب های مختلف خدمت کنیم کم است.
وی افزود: شهرستان تنگستان سابقه طولانی در ایثارگری و دفاع از مملکت دارد و  
تاریخ ۴۰ ساله این شهرستان در عرصه دفاع و مجهادت از انقلاب و دستاوردهای آن 

نشان داده مردم همچنان برای حفظ انقلاب تلاش می کنند.
رفیعی پور اضافه کرد: باتوجه به این که یادواره سرداران و ۲ هزار شهید در شهرستان 
تنگستان در ۱۴ آذر ماه برگزار می شود اقدامات مناسبی برای برگزاری مناسب این 
یادواره انجام شده است. وی با بیان اینکه باید وزارت آموزش و پرورش به مسئله مهارت 
توجه کند، گفت: گاهی ممکن است جوان ما دانش کافی را داشته باشد. مهارت فرضا 
اقتصادی را هم بیاموزد و بتواند به خوبی درآمدزایی کند اما نتواند ازدواج کرده و زندگی 
مشترک تشکیل دهد چرا که این فرد مهارت تعهد پذیری را نیاموخته و دلیلش هم این 
است که ما آموزش های لازم را به این فرد نداده ایم. تندگویان در پایان با اشاره به فرمایش 
مقام معظم رهبری مبنی بر اینکه علم بدون مهارت بی اثر است و مهارت بدون علم کم 
اثر است اظهار کرد: این جمله رهبری حقیقتا بهترین جمله ای است که می توان درباره 

تمام مباحثی که امروز مطرح شد به کار برد و آن را بیان کرد.
 

معاون سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان اردبیل :

17پروژه اقتصاد مقاومتی در استان اردبیل
 اجرا می شود

 معاون هماهنگی برنامه و بودجه سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان اردبیل گفت: از  
۳۰ پروژه اقتصاد مقاومتی امسال تعداد ۱۷ پروژه جهت اجرا  به استان ابلاغ شده است.
محمد حسینقلی زاده افزود: 6 مورد این پروژه ها مربوط به حوزه گردشگری است که 
ایجاد و توسعه اقامتگاه های بوم گردی با هدف بالا بردن درآمدها در این حوزه و همچنین 
احداث هتل و کلینیک های درمانی و سلامت محور در بخش گردشگری از جمله این 

طرح هاست.
وی به واگذاری اماکن تاریخی، فعال نمودن واحدهای راکد و غیرفعال و همچنین 
اجرای طرح های گردشگری با محوریت زمستان بیدار )نظیر پیست اسکی آلوارس، 
شابیل و اندبیل ( اشاره کرد و گفت:با اجرایی شدن این طرح ها ،گردشگری استان 
اردبیل در فصل زمستان احیا شده و فرصت خوبی برای درآمدزایی در این بخش فراهم 
می آید. معاون هماهنگی برنامه و بودجه سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان اردبیل 
ضرورت اجرای پروژه های مشترک گردشگری را با محوریت چهار استان منطقه سه 
کشور یادآور شد و گفت: در این زمینه طرح های گردشگری مشترک با تامین منافع 

استان های همسایه می تواند به تقویت این بخش بیش از پیش کمک کند.
حسینقلی زاده به تنوع جاذبه های گردشگری استان اردبیل به ویژه توجه به ظرفیت های 
گردشگری مناطق مختلف استان نظیر مشگین شهر، خلخال و منطقه مغان اشاره کرد 
و گفت: در همه مناطق استان مواهب خدادادی و همچنین زیرساخت های گردشگری 
تا حدی فراهم شده که این بسترسازی برای توسعه و تحول این بخش مناسب و مطلوب 
خواهد بود. وی بیان  کرد: به رغم محدودیت منابع و امکانات کارها و برنامه ریزی ها باید 
به سرعت در این حوزه پیش رود تا زمینه تحول آفرینی استان اردبیل و سایر استان ها با 
محوریت گردشگری و توجه به طرح های اقتصادی فراهم آید. معاون هماهنگی برنامه و 
بودجه سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان اردبیل ادامه داد: تحقق اقتصاد مقاومتی 
می تواند زمینه تقویت نظام اقتصادی کشورمان را فراهم کند و تئوری اقتصاد مقاومتی 
قادر است کشور ما را در بحران ها و شرایط خاص از وضعیت نامطلوب به سمت یک 
شرایط مناسب تر هدایت کند که براساس الگوهای ارائه شده در این حوزه می توانیم 

زمینه های الهام بخشی و تقویت رویکرد تحول آفرین را در این زمینه رقم بزنیم.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری البرز خبرداد

بازگشت 7۰ کارخانه در البرز به چرخه تولید
 معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری البرز گفت: ۷۰ کارخانه تملیک شده 

بانکی از سال گذشته تاکنون به چرخه تولید این استان بازگشته  است.
جهانگیر شاهمرادی روز یکشنبه در نشست ستاد تسهیل و رفع موانع واحدهای 
تولیدی البرز افزود: این مهم با توجه به دستور و تاکید استاندار البرز مبنی بر اولویت 
ساماندهی واحدهای تولیدی با هدف حفظ و ایجاد اشتغال مورد توجه قرار گرفته است.
وی حداقل اشتغال پیش بینی شده برای این واحدها را ۱۵۰ نفر عنوان کرد و ادامه 
داد:  امید است با روند فعلی واحدهای تملیک شده استان البرز که به مرور زمان 
مستهلک می شوند و این سرمایه ملی از بین می رود شاهد تولید و ایجاد ثروت و اشتغال 
باشیم. معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری البرز گفت: مصوبات ستاد تسهیل و 
رفع موانع تولید در بازگشت این واحدهای تولیدی به چرخه اقتصاد تاثیرگذار بوده است.
وی گفت: از ابتدای سال جاری تاکنون ۵۴ جلسه کارگروه ستاد تسهیل و رفع موانع 
تولید با هدف ارائه گزارش روند اعطا و پرداخت تسهیلات برنامه تولید و اشتغال استان 
برگزار شده که خود گامی بسیار مهم برای کاهش مسائل و مشکلات تولیدی استان 
به شمار می رود. شاهمرادی خاطرنشان کرد: بررسی مسائل و مشکلات واحدهای 
تولیدی در زمینه، تولید قطعات پلاستیکی وسایل نقلیه، آیینه بغل خودرو در ساوجبلاغ 
با 6۰ نفر اشتغال، تولید محصولات بیلت و میلگرد استنلس استیل با ۸ نفر اشتغال، 
شرکت تولیدی محصولات بتنی غیرمسلح از بتن سبک فوم دار و گازی در اشتهارد، 
شرکت تولیدی چرم مصنوعی از جنس پی وی سی و چاپ با ۵۰ نفر اشتغال در نظرآباد، 
شرکت تولید مرغ تخم گذار با ۷ نفر  اشتغال در ساوجبلاغ، شرکت قالبسازی و قطعه 
سازی در ماهدشت با ۸ نفر اشتغال، احداث هتل در طالقان، شرکت تولیدی آذین طب 
سپنتا در حوزه تولید نخ حساس به اشعه ایکس و کاغذهای شناساگرف شرکت تولیدی 
انواع جعبه های مقوایی در مشکین دشت با 9 نفر اشتغال و همچنین تولید تعاون 
تولیدی مرکب چاپ و رنگهای صنعتی جنبشی اشتهارد با ۵ نفر اشتغال از محورهای 
این کارگروه استانی بوده است که با مساعدت شرکت های خدماتی و بانک های استان به 

نتیجه رسید. در استان البرز سه هزار و ۵۰۰ واحد صنعتی فعالیت دارند.

معاون استاندار کرمانشاه: 

هیچ کوتاهی در کنترل بازار پذیرفتنی نیست
 معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار کرمانشاه بابیان اینکه کمک نقدی به هشت 
دهک جامعه در دستور کار دولت است، گفت: دلیلی برای افزایش قیمت ها پس از 
گرانی بنزین وجود ندارد و هیچ کوتاهی از مدیران استان در کنترل بازار پذیرفتنی نیست.
هدایت حاتمی روز یکشنبه در جلسه ستاد تنظیم بازار استان کرمانشاه افزود: همه 

مسئولان استانی باید با دقت کامل بازار را رصد کنند و جلوی گرانی را بگیرند.
او با اشاره به اینکه هیچ صنفی حق افزایش قیمت ها را تا اطلاع ثانوی ندارد، تاکید 
کرد: اتاق اصناف و اتحادیه ها با همکاری و هم افزایی مانع هرگونه افزایش قیمت شوند.
به گفته حاتمی »تعزیرات استان کرمانشاه شعبه ویژه ای را برای رسیدگی به تخلفات 
اصناف ایجاد کرده و طی ۷۲ ساعت با قاطعیت با تخلف گرانفروشی برخورد می کند.«

معاون امور اقتصادی استانداری کرمانشاه عنوان کرد: هم اکنون در نهایت وفور 
کالا هستیم و هیچ کمبودی در عرضه کالا وجود ندارد به همین دلیل عرضه کالا بویژه 
کالاهای اساسی باید تقویت شود. حاتمی همچنین بر ضرورت آگاه سازی و قانع کردن 
مردم درباره طرح افزایش قیمت بنزین و فواید آن تاکید و اظهار کرد: بی شک اگر مردم 
در جریان جزئیات طرح قرار بگیرند، با آن همراهی می کنند. او گفت: با اجرای این طرح 
هرقدر که بر مردم فشار وارد شود، دولت با کمک نقدی آن را جبران می کند به طوری که 
هشت دهک جامعه از یارانه دولت بهره مند می شوند. محسن دارابی، مدیرکل صنعت، 
معدن و تجارت استان کرمانشاه هم در این نشست از اتاق اصناف خواست که پای کار 

بیایند و با همراهی یکدیگر مانع تورم و گرانی انتظاری شوند.

گفت وگو از هنگامه ملکی

 اینکه منتقدان، یک فیلم را نمی پسندند و مردم اقبال 
فراوان به آن نشان می دهند، نشان دهنده چیست؟

کمتر کسی است که با دیدن آنونس سینمایی فیلم 
نداند،  و تجاری  اثری صرفاً گیشه ای  را  آن  »مطرب«، 
اما اگر هفتمین فیلم مصطفی کیایی را ببینید، متوجه 
می شوید حرف هایی از جنس انتقاد، اعتراض و کنایه 
در لابه لای مطرب بیان شده است. جبار آذین، منتقد 
سینما درباره تازه ترین اثر مصطفی کیایی و موضوعی 
که در این اثر مطرح شده، به خبرنگار ایرناپلاس گفت: 
مصطفی کیایی از فیلمسازان اجتماعی جوان کشور 
محسوب می شود. آثار سینمایی این فیلمساز معمولًا 
رایج  آثار  با  متفاوت  هنری  ساختار  و  مضامین  دارای 
سینماست. گرچه توجه به سلیقه مخاطب و گیشه از 
ملزومات فیلم های این کارگردان است، اما اغلب آثار او از 
جمله فیلم تازه اکران شده مطرب از موضوعات ملتهب و 
حساسیت برانگیز اجتماعی تلقی می شود. کیایی این بار 
با استفاده از نگاه بخشی از جامعه به اوضاع هنرمندان 
عرصه موسیقی کشور، داستانی گزینش کرده و در اثر 
سینمایی خود در قالب فیلمنامه به آن، جان داده که 
می تواند از زوایای مختلف قابل بحث و مسئله ساز باشد.

نگاهی جانبدارانه
وی در ادامه افزود: نگاه بخشی از جامعه ما از گذشته 
نگاه  مردمی،  موسیقی  عرصه  فعالان  از  تعدادی  به 
واژه مطرب،  از  با استفاده  و  نبوده است  محترمانه ای 
در  اما  کرده اند.  طرد  را  موسیقی  اهالی  از  جماعتی 
این فیلم مسئله مطرب و مطربی محور قرار داده شده 
است. کارگردان مسائلی را بازگو می کند که پیش از آنکه 
نتیجه تحلیل و همه جانبه نگری او به مقوله موسیقی 
و هنرمندان باشد، نگاهی جانبدارانه و تکسویه است. 
فیلم، داستان یک خواننده کوچه بازاری است که وقوع 
انقلاب مانع فعالیت او شده است. فیلم با تمرکز بر همین 
مقوله مسائلی را بازگو می کند که در جامعه ما چندان 

مورد توجه فرهنگ و افراد فرهنگی نیستند.
زاویه حمایت گرانه به جای منتقدانه

روبه رو  اصلی  دو مسئله  با  در جای جای مطرب  »ما 
شیوه  و  شکل  به  که  خوانندگانی  اول؛  هستیم. 
کوچه بازاری اجرا می کنند. دوم؛ تک خوانی خانم ها، که 
به هر حال این دو مقوله در نگاه فرهنگی کشور و با توجه 
به ملزومات، سنت ها و باورهای جامعه نمی توانند شکل 
اجتماعی و قانونی مشخص داشته باشند. از همین رو، 
در فیلم کیایی با برجسته کردن خواننده زن ترک به مقوله 
تک خوانی زن ها، تحقیر همخوانی و گروه خوانی خانم ها 
در قالب های جاری جامعه ما مثل مراسم مولودی و ... 
پرداخته  است. اما نگاه جانبدارانه فیلمساز به شخصیت 
اصلی این فیلم یعنی ابراهیم با بازی پرویز پرستویی، 
سبب می شود تا نگاه فیلمساز به جای زاویه منتقدانه، 
زاویه حمایت گرانه داشته باشد. طوری که فیلمساز و 
مخاطب با دیدن فیلم مطرب، همسو با خواننده ای که 
به ترکیه مهاجرت کرده، در جبهه تشویق کننده مهاجرت 

این نوع افراد و خوانندگان قرار می گیرد.«
 روایت مطرب از کسانی که دچار چالش هستند

این مدرس سینما درباره نگاه فیلمساز به چهره های 
می شوند،  خوانده  مطرب  جامعه،  در  که  موسیقی 
خاطرنشان کرد: فیلمساز می توانست پشت و رو یا هر 

دو سوی چهره موسیقی کشور را نمایش دهد. گروهی 
که می خواهند در این حوزه فعالیت کنند، اما فعالیتشان 
چندان تمیز و شسته و فرهنگی نیست و از موسیقی و 
اشعاری استفاده می کنند که زیبنده مناسبات اجتماعی 
دیگر، همان چهره های شاخص عرصه  گروه  نیست. 
موسیقی به ویژه خواننده ها و موزیسین های فراوان پس 
از انقلاب هستند که به ظهور رسیده و فعال و مورد احترام 

جامعه هستند، باید این دو گروه را به تصویر می کشاند.
و صرفاً  نادیده گرفته  را  این بخش دوم  فیلمساز  اما 
با تمرکز روی بخش اول ضمن همراهی با آن بخش، 
تشویق گر مهاجرت اهالی موسیقی به خارج کشور شده 
که این نگاه، نگاه مقبول اجتماعی نیست. این فیلم 
هم مثل اغلب آثار کیایی از طنز و شوخی تهی نیست. 
فیلمساز با استفاده از برخی شوخی ها و حرکت های 
سرگرم سازی  بر  علاوه  کرده  سعی  مفرح  اصطلاح  به 
مخاطب، تا حدی شادی آفرین از نوع سطحی اش باشد. 
در مجموع مطرب چهره واقعی موسیقی و موسیقیدانان 
نمایش  هستند،  فعال  عرصه  این  در  که  را  کسانی  و 
با  که  می کند  روایت  را  آنها  از  بخشی  تنها  نمی دهد. 

قوانین فرهنگی کشور دچار چالش و مشکل هستند.
کیایی می توانست از مطرب یک اثر اجتماعی 

انتقادی سازنده بسازد
آذین در پاسخ به این پرسش که مطرب تا چه اندازه 
تبدیل  کشور  سینمای  در  انتقادی  اثری  به  توانسته 
شود، گفت: افرادی مانند شخصیت ابراهیم در مطرب 
اگر دیدگاه، نظرات و فرهنگ مردم را در آثار خودشان 
لحاظ کنند و وجهه اجتماعی خود را هم حفظ کنند، 
بدیهی است مورد توجه و احترام قرار  گیرند. در غیر این 
صورت خوانندگانی که به اصطلاح زیرزمینی فعالیت 
می کنند و اغلب از موسیقی بد و گاه مبتذل بهره می برند 
یا صرفاً سیاسی می خوانند بدیهی است از منظر قانون 
لذا  نمی گیرند.  قرار  توجه  مورد  اسلامی  جمهوری 
کیایی می توانست از مطرب یک اثر اجتماعی انتقادی 
ابراز نگاه نقادانه خود،  بر  سازنده بسازد. یعنی علاوه 
فیلمی ماندگار در میان فیلم های خوب کشور به پرونده 

سینمایی خود و کارنامه سینمایی ایران اضافه کند. 

شخصیت پردازی مناسب شکل نگرفته
وی با اعلام اینکه در کاراکتر ابراهیم با بازی پرویز 
نگرفته  شکل  مناسب  شخصیت پردازی  پرستویی، 
است، افزود: ابراهیم  کسی است که شرایط جامعه 
مانع ادامه فعالیت او در عرصه موسیقی به شکل رایج 
دوران پیش از انقلاب شده است. او نتوانسته مانند 
برخی از خوانندگان دیگر با استفاده از اشعار مناسب و 
موسیقی خوب، خود را بالا بکشد و به صف خوانندگان 
سطح  در  ابراهیم  بپیوندد.  اجتماعی  و  حرفه ای 
است.  زده  درجا  سبک  مجالس  و  محافل  خواننده 
یعنی افزون بر اینکه برخی از قوانین مانع شکوفایی 
بخشی از استعدادها می شوند، اما خود هنرمندان 
هم در به تعالی نرسیدن هنر خود نقش زیادی دارد. 
ابراهیم هم مثل خیلی از ابراهیم های دیگر جامعه ما 
که در حوزه موسیقی فعال هستند می توانست به جای 
ایران بماند و برای این مردم به درستی  مهاجرت در 

بخواند.
ایجاد همدلی تماشاگران با شخصیت اصلی

آذین دلیل استقبال مردم از این اثر سینمایی را چنین 
تحلیل می کند: به هر حال فیلم مطرب علی رغم نوع 
نگاه فیلمساز با بخشی از تماشاگران کشور ارتباط برقرار 
کرده و مردم هم از آن استقبال می کنند. این استقبال 
صرفاً به دلیل استفاده از برخی صحنه های رقص و آواز 
نیست. نگاه مردم به این فیلم، به وجود آمدن همدلی 
تماشاگران با شخصیت اصلی است، به گونه ای که حق 

را به ابراهیم می دهند.
 مطرب با تمامی کاستی ها و اشکال هایی که در آن 
وجود دارد، از امتیازهایی به لحاظ ساختار سینمایی 
خوب بهره برده است. این امتیاز توفیق مطرب را در 
گیشه رقم می زند و شاید تلنگری باشد برای نوعی از نگاه 
سنتی منسوخ به موسیقی کشور که هنوز هنرمندان این 
عرصه را مطرب خطاب می کنند. اگر این به اصطلاح 
بدیهی  گیرند،  قرار  حمایت  مورد  به درستی  مطرب ها 
است که دیگر مطربی به نوع سخیف نخواهند کرد و با 
موسیقی و آوا و نغمه و اشعار خوب می توانند به فرهنگ 

جامعه ما خدمت کنند.

عضو شورای تهران؛

نمی توان بیشتر از 1۵ درصد کرایه تاکسی را در 
سال افزایش داد

 رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهرتهران با اشاره به اجرای 
طرح سهیمه بندی بنزین درکشورگفت: نمی توان بیشتر از ۱۵ درصد به صورت سالیانه 
کرایه تاکسی و وسایل حمل و نقل عمومی را افزایش داد. محمد علیخانی روز یکشنبه 
دریکصدوهفتادوششمین جلسه شورای اسلامی شهر تهران در جمع خبرنگاران افزود: 
افزایش سه برابری بنزین هزینه حمل و نقل عمومی را بالا می برد و رانندگان اتوبوس و 
تاکسی در این خصوص خواسته به حق دارند. وی ادامه داد: هروقت قیمت های مربوط 
به سوخت افزایش پیدا می کند به همان میزان قیمت لوازم یدکی خودروها نیز افزایش پیدا 
می کند اما باید در نظر داشت که سالیانه بیش از ۱۵ درصد نمی توان قیمت کرایه حمل 
و نقل عمومی را افزایش داد. وی تاکید کرد: اگر دراین شرایط حتی شورای شهر تهران 
نرخ کرایه تاکسی را افزایش دهد هیات تطبیق مصوبات شورا آن را رد می کند. به گفته  
علیخانی، با توجه به افزایش قیمت بنزین اگر شهرداری تهران لایحه ایی را مبنی بر افزایش 
کرایه حمل و نقل عمومی  به شورا ارسال کند ما آن را کارشناسی می کنیم اما احتمال کمی 

می رود که این لایحه تا پایان سال به شورا ارسال شود.

سخنگوی شورا:

 شهرداری تهران با افراد خاطی در حد عزل 
برخورد کند

سخنگوی شورای اسلامی شهر تهران گفت: اعضای شورای شهر در جلسه هم اندیشی 
با شهردار تهران به وی پیشنهاد کردند که با افراد خاطی در اتفاقات روزشنبه در حد عزل 
برخورد کند، اما اسمی از شخصی برده نشد. علی اعطا روز یکشنبه در حاشیه یکصد و 
هفتاد و ششمین جلسه شورای شهر تهران در جمع خبرنگاران با تاکید بر اینکه بخشی 
از موضوع های روز گذشته به عدم آمادگی شهرداری تهران در مواجه با بارش برف بر می 
گشت گفت:  اما همه موضوعات و مشکلات ترافیکی مربوط به عدم آمادگی شهرداری نبود 
و برخی از مسدودی ها به واسطه اعتراضاتی بود که در شهر ایجاد شده بود. وی با بیان این 
که این دو مسئله همزمان شده بود گفت: شهرداری اعلام کرد که فکر نمی کردند در این 
فصل برف سنگین ببارد و آماده نبودند، این دلیل از سوی شورای شهر پذیرفته و قابل دفاع 
نیست. این عضو شورای شهر تهران با بیان اینکه در مرکز کنترل ترافیک حضور داشتند 
افزود: مسئله اعتراضات برای افزایش قیمت بنزین در مرکز کنترل ترافیک قابل مشاهده 
بود و پراکندگی ترافیک به دلیل بارش برف و اعتراضات دیده می شد. اعطا گفت: این دو 
عامل دست به دست هم داده بودند که در شهر وضعیت ترافیکی ایجاد شود. وی در باره 
احتمال جابجایی معاونان و مدیران در شهرداری تهران به دلیل کم کاری در روز گذشته 
اظهار داشت: حناچی شهردار تهران امروز به طور سرزده در جلسه هم اندیشی حضور پیدا 
کرد و اعضای شورای شهر به وی پیشنهاد کردند که با افراد خاطی در حد عزل برخورد کند 
اما هیچ اسمی از شخص خاصی برده نشد. سخنگوی شورای شهر تهران در پاسخ به این 
سوال که شنیده می شود قرارداد شهرداری تهران با پیمانکاران ماشین آلات برف روب تمام 
شده بود و به این علت تا ساعت ها برف در خیابان مانده بود گفت : من هم این مسئله را 
شنیده ام اما هنوز بررسی نکرده ام. اعطا در پاسخ به سوالی مبنی بر نتیجه فعالیت کمیته 
ویژه بررسی حذف نام شهدا از معابر نیز گفت: گزارش نهایی آماده و در اختیار هیات رئیسه 

قرار گرفته است که اکنون در رابطه جزئیات آن سخن نمی گویم.

مدیرکل امور مالیاتی لرستان اعلام کرد

 تداوم بخشودگی کامل مالیاتی با شرایط ویژه
مدیرکل امور مالیاتی لرستان گفت: بخشودگی ۱۰۰درصدی جرائم قابل بخشش برای 
برگه های قطعی پس از مهرماه با شرایط خاص ادامه می یابد. محمد محمدی روز یکشنبه در 
جمع خبرنگاران افزود: آن دسته از اشخاص حقیقی و حقوقی غیردولتی که مالیات آنها از 
تاریخ یکم مهرماه تا پایان سالجاری به قطعیت می رسد در صورتی که اصل مالیات و جرائم 
غیرقابل بخشش خود را حداکثر ظرف یک ماه بعد از ابلاغ برگ قطعی پرداخت نمایند، 
همچنان مشمول بخشودگی ۱۰۰ درصدی جرائم قابل بخشش هستند. وی ادامه داد: 
این افراد در صورت پرداخت، پس از یک ماه فوق تا پایان سال جاری می توانند بنابر سایر 
بندهای بخشنامه مصوب سازمان امور مالیاتی، از بخشودگی جرائم استفاده نمایند. وی 
اضافه کرد:  در صورت عدم پرداخت بدهی مالیاتی قطعی شده تا پایان سالجاری، جرائم 
متعلق، قابل بخشودگی نخواهد بود. مدیرکل امور مالیاتی لرستان با اشاره به میزان عوارض 
پرداختی اظهار داشت: سال گذشته  ۱۰۵ میلیارد تومان عوارض به شهرداری ها و دهیاری 
ها پرداخت کردیم که ۷۵ میلیارد تومان آن سهم شهرداری ها و مابقی سهم دهیاری ها 
بوده است. محمدی ادامه داد: همچنین طی پنج ماهه نخست امسال ۳۷ میلیارد تومان 
عوارض پرداختی داشته ایم که ۲6 میلیارد تومان آن سهم شهرداری و مابقی به دهیاری ها 
اختصاص داده شد. وی گفت: مودیانی که از بخشودگی پایان مهرماه استفاده نکرده اند 
میزان معافیت جدید برای اشخاص حقیقی ۸۰ درصد و برای اشخاص حقوقی غیر دولتی 
9۰ درصد خواهد بود. محمدی اظهار داشت: برای سال 99 هم این میزان بخشش به ۵۰ 

درصد برای اشخاص حقیقی و ۷۰ درصد برای افراد حقوقی غیر دولتی کاهش می یابد.

استاندار زنجان:

توسعه در گرو علم با عمل است
 استاندار زنجان گفت: توسعه زمانی در جامعه محقق می شود که علم در عمل نمود 

پیدا کند. فتح الله حقیقی شامگاه شنبه در آیین اختتامیه هفته علم افزود: وقتی از علم 
در خدمت توسعه و صلح صحبت می شود این مهم در جامعه شکل نمی گیرد مگر اینکه 
گفتمان علمی آن در جامعه غالب شود. وی افزود: در صورت غالب نشدن گفتمان علمی 
در جامعه توسعه ای محقق نمی شود و زمانی گفتمان در جامعه عملی می شود که پژوهش 
تبدیل به ثروت شود. حقیقی با بیان اینکه در پژوهش رتبه نخست در منطقه و رتبه ۱6 در 
دنیا را داریم، اظهار داشت: ارکانی از قبیل بهره وری، نوآوری، ارتباط کیفیت با استاندارد 
را باید کاربردی کنیم چرا که می تواند گفتمان علمی را غالب کند. وی ادامه داد: زمانی 
گفتمان، علمی می شود که بتوانیم به تناسب پیشرفت علم کیفیت را تبدیل به کمیت کنیم 
که اگر این مهم محقق شود گفتمان غالب علم، صنعت علمی است. استاندار زنجان با بیان 
اینکه وقتی صحبت از استاندارد و کیفیت است می توانیم این مقوله ها را تبدیل به کمیت 
کنیم، یادآوری کرد: ارتباط کمیت و کیفیت توجه به استانداردها، تورم، رکود، شرایط بازار 
و دیگر مقوله هاست. حقیقی خاطرنشان کرد: زمانی می توانیم گفتمان خود را در جامعه 
غالب کنیم که موقعیت های زمانی و مکانی لحاظ شده و بر اساس واقعیت ها تصمیم گیری 
شود. وی اضافه کرد: بزرگترین هنر مدیری تصمیم گیری در شرایط و موقعیت های مختلف 
است که بتواند شجاعانه به آن عمل کند که مبنای آن نیازمند اطلاعات است. استاندار 
زنجان تاکید کرد: گفتمان علمی باید مدیریت عملی باشد چرا که توسعه بر اساس تصمیم 
گیری و علم است. حقیقی بر ارتباط بیشتر دانشگاه و صنعت تاکید کرد و افزود: گفتمان 
غالب باید علمی و کاربردی شودکه در این صورت به حتم توسعه و صلح به دنبال خواهد 
داشت. وی اظهارداشت: در مقوله هایی که بستر آن فراهم است این مهم باید محقق شود.

مدیرکل تامین نهاد کتابخانه های عمومی کشور:

 نقش کتابداران در افزایش سرانه مطالعه 
قابل انکار نیست

اینکه  به  توجه  با  کتابداران  کتابخانه های عمومی کشور گفت:  نهاد  تامین  مدیرکل 
عینی ترین و واقعی ترین نوع مواجهه با مردم را در حوزه کتاب برعهده دارند می توانند 
بیشترین تاثیر را در ترغیب و تشویق مردم به کتابخوانی ایفا کنند و این نقش قابل انکار 
نیست. سیدباقر میرعبدالهی روز یکشنبه در آیین گرامیداشت هفته کتاب و تجلیل از 
کتابداران برتر این استان افزود: نقدهای بسیاری به پایین بودن سرانه مطالعه در کشور 
وجود دارد که نیازمند نگاه آسیب شناسانه است اما با توجه به فضای تقدیر از کتابداران 
برتر ترجیح داده می شود که بازگوی این نقد را به زمان دیگری موکول کنیم. وی در ادامه با 
قدردانی از تلاش کتابداران، در خطاب به تلاشگران عرصه کتاب و کتابخوانی گفت: قدر 
خود را بدانید چراکه نقشی که در راستای رونق کتاب و کتابخوانی ایفا می کنید رسالت 
مهم و اثرگذار است. میرعبدالهی خاطرنشان کرد: بی تردید بخش زیادی از انتظاراتی که در 
حوزه ترویج کتاب و کتابخوانی وجود دارد متوجه کتابداران است و این نقش و رسالت مهم 
همواره مورد توجه وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی است. وی از نهاد کتابخانه های عمومی با 
عنوان مردمی نهاد یاد کرد و گفت: مهمترین نهاد فرهنگی که فعالیت خود را از پشت میزها 

به میان مردم انتقال داده است، همین نهاد است.

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای استان کرمان ک
دولت طرح انتقال آب به کرمان را سرعت می بخشد

 مدیرعامل شرکت آب منطقه ای استان کرمان با اشاره به تنش آبی ایجاد شده گفت : در 
سفر اخیر رییس جمهوری و هیات دولت به کرمان بر سرعت بخشی به روند تکمیل طرح 

انتقال آب خلیج فارس به این استان قول مساعد داده شد.
علی رشیدی افزود: دولت برای مقابله با این تنش آبی با کمک بخش خصوصی اقدامات 
در خور توجهی را طی چند سال اخیر در این استان آغاز کرده  که طرح عظیم انتقال آب از 

خلیج فارس به فلات مرکزی و استان کرمان از جمله این اقدامات زیربنایی است.
 رشیدی با بیان اینکه این طرح محوری و اساسی با سرمایه گذاری بخش خصوصی، 
کمک دولت و تسهیلات صندوق توسعه ملی در حال انجام است و فاز نخست این پروژه 
اکنون به سیرجان رسیده و آب مورد نیاز شرکت گل گهر را تامین می کند. به گفته رشیدی 
شیرین سازی آب دریا در کنار خلیج فارس انجام می شود و با ۷۰۰ کیلومتر خط لوله، آب 

برای مصرف صنایع و آب شرب استان های یزد و کرمان تأمین می شود.

آیا پرفروش ترین فیلم این روزهای سینمای ایران مبتذل است؟

استقبال مردم از مطرب، فقط به خاطر رقص و آواز نیست

اجتماعی

معاون امور جوانان وزارت ورزش گفت: بخشی از جوانان نخبه با مهاجرت از کشور 
خارج می شوند و این هشداری جدی به مسئولین است.

محمدمهدی تندگویان ظهر دیروز در نخستین همایش ملی پنجه های کارآمد سربازان 
ماهر، گفت: یکی از وظایف معاونت ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان، 
بررسی خروجی اتفاقات کشور در حوزه جوانان مدیریت، پایش و نقاط قوت و ضعف آن 
است. ما بر اساس این رصدها و پایش های انجام شده در حوزه جوانان تصمیم گیری 

خواهیم کرد.
تندگویان حوزه جوانان را حوزه ای گسترده و در عین حال دارای پیچیدگی برشمرد و 
گفت: اگر به جوانان توجه مناسبی شود آینده کشور تضمین خواهد شد. من چند وقت 
پیش به آقای آذری جهرمی گفتم که گرچه شما وزیر جوان هستید اما ما باید عملکرد 

شما را به عنوان یک الگوی جوان بررسی و رصد کنیم.
وی ادامه داد: مسئله سرباز ماهر موضوع مهمی بود که ما نیز در حوزه جوانان نسبت 
به آن دغدغه داشتیم. اگر نیروهای مسلح به آن ورود نمی کردند قطعا خود ما برای ارائه 

مجموعه ای از آموزش های اولیه و مهارت های زندگی به جوانان اقدام می کردیم.
وی با بیان اینکه در کشور دو گروه جوانان نخبه داریم، گفت: یک گروه نخبگان علمی 
و جوانان دارای مهارت های المپیادی و نظایر آن هستند که معاونت علمی ریاست 
جمهوری متولی آن است اما گروه دوم نخبگان اجتماعی هستند. نخبگان اجتماعی 
یعنی تمام جوانان کشور که هر کدامشان حداقل در یک رشته مهارت و توانایی خاصی 
دارند و ما به عنوان یک ظرفیت به آنها نگاه می کنیم؛ بنابراین موظفیم تا با یک برنامه 
ریزی درست این جوانان را به جای تهدید برای کشور به فرصتی ایده آل برای کشورمان 

بدل کنیم.
معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان گفت: متاسفانه در کشورمان برای 
هر دو گروه از جوانان نخبه مشکلات فراوانی وجود دارد و اتفاقات ناگواری نیز می افتد. 
هشدار ما مربوط به مسئله »مهاجرت« است و این یک هشدار جدی است که بخشی از 

جوانان مستعد کشورمان به دلایل مختلفی از کشور مهاجرت می کنند.
تندگویان افزود: در مورد نخبگان اجتماعی نیز افرادی را که ما می توانستیم رویشان 
برنامه ریزی کرده و آنان را جذب کنیم اتفاقاتی باعث شده که ما آنان را از دست بدهیم. 
حالا تصور کنید اگر ما نخبگان کشورمان، جوانان مستعد را از دست بدهیم با جامعه ای 

طرف خواهیم شد که دیگر هیچ برنامه ریزی عملیاتی را روی آن جامعه و آینده اش 
نمی توانیم انجام دهیم و با جامعه ای روبرو می شویم که هیچ سرمایه گذاری نمی شود 

برایش انجام داد.
وی با طرح مثالی گفت:  فرماندهان نظامی که در این جمع هستند به خوبی حرف مرا 
تایید می کنند. اگر در سال های قبل از ۱۰۰۰ نیرویی که وارد خدمت سربازی می شد، 
می توانستند ۲۰۰ نفر را انتخاب کرده و مسئولیت های مهمی را به او واگذار کنند اما امروز 
شمار این نفرات به کمتر از ۵۰ نفر از بین همان ۱۰۰۰ نفر رسیده است و این خطرناک 
است چرا که ما با جامعه ای طرف خواهیم شد که هیچ گونه مهارتی برای کار جدی و 

واگذاری مسئولیت و پذیرش آن ندارد.
معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با اشاره به تاکید مقام معظم 
رهبری به مهارت آموزی سربازان اظهار کرد: زمانی که رهبری این موضوع را مورد تاکید 
قرار دادند ما گفتیم که »جانا سخن از زبان ما می گویی« چرا که ما هم معتقدیم که مشکل 
اصلی امروز جوانان ما نه بحث اقتصاد و نه موارد دیگر است بلکه اصلی ترین مشکل 
جوانان ما نداشتن مهارت است. ما امروز جوانانی را در کشور داریم که فارغ التحصیل 

می شوند اما هیچ مهارتی برای بر عهده گرفتن کاری ندارند.
تندگویان افزود: مدل شهرنشینی ما باعث شده بسیاری از مهارت هایی را که باید در 
حین تحصیل و زندگی در کنار خانواده ها به جوانان آموزش داده شود دیگر کسب نشود. 
متاسفانه جوانان ما دائم در خانه هستند و تنها ارتباطشان با بیرون فضای مجازی است. 
در مدارس هم که تنها مدرک گرایی، علم گرایی و تلاش برای عبور از سد کنکور را یاد 
می گیرند و بعد هم که وارد دانشگاه می شوند تبدیل به دکتری خواهند شد که توانایی 

انجام کار و پذیرش مسئولیت در کشور را ندارد.
وی افزود: بنابراین باید در آموزش و پرورش ما تغییرات اساسی پیش بیاید و در مدارس 

ما از دبستان تا متوسطه مهارت نیز به دانش آموزان آموزش داده شود.
معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با تاکید بر اینکه کنکور تبدیل 
به یک سد بیهوده برای دانش آموزان شده است خاطرنشان کرد: طبق آمارهایی که 
ما داریم در هر چهار رشته اصلی تا رتبه ۱۰۰ هیچ کس در مدارس دولتی تحصیل 
نکرده و این یعنی هدایت دانش آموزان غنی به سمت علم که عمدتا خروجی خاصی 

ندارد.

اصلی ترین مشکل جوانان نبود مهارت است

هشدار معاون جوانان نسبت به مهاجرت جوانان نخبه

بازیگر نمایش های سیاه بازی و کمدین باسابقه تلویزیون، 
به دلایل کم کاری سال های اخیر خود در  ضمن اشاره 
سیما، از رمز و راز توفیقات رضا عطاران در ساخت طنزهای 

به روز،  سخن گفت.
و  تئاتر  پیشکسوت  کارگردان  و  بازیگر  انصافی  جواد 
تلویزیون در گفتگو با خبرنگار مهر درباره استفاده از قالب 
سیاه بازی و نمایش در تلویزیون و اینکه چرا با این محور 
از  راحتی  به  می توان  کرد:  بیان  نمی کند،  برنامه سازی 
قالب سیاه بازی در تلویزیون و برنامه سازی استفاده کرد اما 

مدیران تلویزیون این را نمی خواهند.
وی ادامه داد: متاسفانه شرایط به گونه ای است که در 
تلویزیون باندبازی می شود و برخی واسطه ها از ساخت 
یک برنامه تلویزیونی 50 درصد سود می خواهند و ما هم 
نداریم که بدهیم، پس کار را به ما نمی دهند. البته من 

چندی پیش در مجموعه »محله گل و بلبل« نقش عمو 
نوروز را داشتم و با عموپورنگ بازی داشتیم، اما به طور 
مستقل ساخت یک برنامه تلویزیونی نیاز به پول زیاد دارد.

این بازیگر درباره اینکه چرا در دیگر سریال های تلویزیونی 
بازی ندارد هم اظهار کرد: من در کل در سریال یا نمایش 
جدی بازی نمی کنم البته »میوه ممنوعه« و یا یکی دو 
نمونه با این مدل بازی کرده ام که به خاطر کارگردانش بوده 
ولی علاقه ای به بازی در سریال جدی ندارم، الان زمانی 

است ما شادی نیاز داریم و همه مردم غمگین هستند.
نگار مبنای کار در تلوزیون ساخت کارهای 

غمگین است
انصافی در واکنش به کاهش تولید سریال های طنز و 
افت کیفیت آن ها هم بیان کرد: این سریال ها بد نیستند 
اما خیلی نمی توانند مردم را شاد کنند. با این حال در 

تلویزیون بیشتر سریال های جدی و تلخ ساخته می شود و 
انگار مبنای شان ساخت کارهای غمگین است.

از  تلویزیونی  خوب  کمدی های  اینکه  به  اشاره  با  وی 
سیاه بازی بهره گرفته اند، توضیح داد: تمام کارهای موفق 
تلویزیونی خط و مشی شان براساس سیاه بازی بوده است. 
مثلا مجموعه »مجید دلبندم« و تکنیک وارونه گویی یکی 
از شگردهای سیاه بازی است که البته در این مجموعه 
کمی ساده تر این اتفاق رخ می داد تا بچه ها متوجه شوند. 
در »کلاه قرمزی« هم از این تکنیک ها استفاده می شود 
»عزیزم  نام  با  آن  شخصیت های  از  یکی  مثال  طور  به 
ببخشید« که دائم تعارف می کند و سوال می پرسد، از یکی 

دیگر از تکنیک های سیاه بازی استفاده می کند.
هوش رضا عطاران در بهره گیری از تکنیک 

سیاه بازی
این بازیگر درباره سریال های بزرگسال و اینکه کدامیک 
از آن ها از تکنیک های سیاه بازی استفاده کرده اند، گفت: 
سریال های رضا عطاران از این تکنیک ها بهره گرفته اند. 
عطاران مدتی هم در تئاتر کار می کرد و در حوزه سیاه بازی 
آنقدر تیز و باهوش بود که همه ریزه کاری ها را دریافت کرد 
و در سریال هایش آن ها را به روز می کرد.انصافی در پایان 
درباره برنامه سازی در تلویزیون عنوان کرد: الان همه کارها 
مشارکتی شده است به طور مثال می گویند راهنمایی و 
رانندگی بودجه 13 قسمت کار را می دهد و در این باره 
می توانید بسازید و یا دیگر نهادهایی که بودجه می دهند 
اصلی  خط  ساخت.  کار  می توان  نهادها  همان  برای 
تلویزیون فراموش شده و هر کسی که پول بدهد برای او 
کار می کنند اگر کارخانه پفک سازی پول بدهد تلویزیون 

برای او کار می کند!

جواد انصافی بازیگر و کمدین باسابقه تلویزیون:
مبنای تلویزیون ساخت سریال های غمگین است
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سوخت  قاچاق  کاهش  به  بنزین  نرخ  افزایش  اینکه  بیان  با  اقتصاددان  یک   
می انجامد،گفت: دولت برای کاهش کسری بودجه خود باید در هزینه هایش صرفه 

جویی کند.
علی سرزعیم یکشنبه شب  در برنامه گفتگوی ویژه خبری شبکه دو سیما افزود: 
اختلاف قیمت بنزین در داخل و خارج کشور، انگیزه قاچاق بنزین را فراهم کرده است 

که در نهایت به ایجاد رانت و فساد اقتصادی می انجامد.
او ادامه داد: بنزین به عنوان یکی از حامل های انرژی متعلق به همه مردم است، ولی 
عده ای به ناحق از آن بهره می برند افزایش نرخ بنزین سبب کاهش قاچاق سوخت 

می شود و فایده آن به جیب مردم بر می گردد.
قیمت بنزین در کشورهای همسایه چقدر است؟

محمدعلی دهقان دهنوی معاون امور اقتصادی وزیر اقتصاد نیز گفت: به طور متوسط 
روزانه ۱۰۰ میلیون لیتر بنزین در کشور تولید می شود اگر بتوانیم بنا به اتفاق ۱۰ میلیون 

لیتر از میزان مصرف سوخت بکاهیم و با نرخ ۵ هزار تومان در خلیج فارس بفروشیم با در 
نظر گرفتن تفاوت با نرخ داخل کشور روزانه حدود ۴ میلیارد تومان و در ۱۰ روز ۴۰ میلیارد 

تومان و سالانه ۱۴ هزار میلیارد تومان درآمد حاصل می شود.
او ادامه داد: در حال حاضر شرایط اقتصادی مردم به گونه ای نیست که بتوانند نرخ ۵ 
هزار تومان بابت هزینه بنزین را تحمل کنند هدف فعلی سیاست اقتصادی دولت بر این 

است که توزیع سوخت با نرخی عادلانه تر صورت پذیرد.
دهقان تصریح کرد: نرخ هر لیتر بنزین در عربستان 6۲۰۰ تومان، در امارات 6۴۰۰ 
تومان، در افغانستان، ۷ هزار تومان، پاکستان ۸ هزار تومان، ترکیه ۱۳۲۰۰ تومان و در 
کشورهای پیشرفته ای مانند هلند و سوئد ۲۰ هزار تومان، در ترکمنستان حدود ۵ هزار 

تومان به پول ما فروخته می شود.
سرزعیم در پاسخ به این سوال که آیا قیمت دیگر کالاها متاثر از اصلاح نرخ بنزین 
افزایش می یابد؟ گفت: این نوع تفکر درست نیست، زیرا در همه کشورهای در حال 

توسعه، افزایش نرخ بنزین سبب تورم می شود، اما در کشور ما اینطور نیست این خود 
شاهد نقض بر این نوع تفکر است.

سهم بنزین در سبد مصرف خانوار ۲.۵ درصد است
دهقان دهنوی سهم بنزین در سبد خانوار را بطور متوسط ۲.۵ درصد عنوان کرد و 
افزود: این یعنی افزایش نرخ بنزین فقط ۲.۵ درصد اقتصاد یک خانواده را تحت تاثیر 

قرار می دهد.
معاون وزیر اقتصاد گفت: افزایش نرخ بنزین به معنای گرانی سایر خدمات نیست.

محمدعلی دهقان دهنوی  افزود: اگر نرخ بنزین ۵۰ درصد افزایش یابد به این معنا 
نیست که نرخ خدمات حمل و نقل جاده هم ۵۰ درصد افزایش می یابد باید بررسی کرد 

که سهم بنزین چند درصد از این خدمات را شامل می شود.
او تصریح کرد: کمی قبل تر،  بنزین ۵ هزار تومانی را با هزار تومان به مردم عرضه 
می کردیم حال می خواهیم تفاوت ۴ هزار تومانی را عادلانه میان مردم تقسیم کنیم، روش 
عادلانه این است که به قشر ضعیف تر یارانه ی بیشتری اختصاص یابد به این نوع تقسیم 

"سود باز توزیع درآمد" می گویند.
معاون اقتصادی وزیر اقتصاد گفت: طبق این روش، آن ها که از سطح درآمد بالاتری 
درآمد  به  درآمدها  کم  ولی  بدهند،  سوخت  برای  بیشتری  هزینه  باید  برخوردارند 
می رسند، طبق الگوی ارائه شده دولت،  هر خانوار ۴ نفره ماهانه ۱۷۲ هزار تومان یارانه 
بنزین دریافت خواهد کرد البته 6۰ لیتر هم سهمیه بنزین برای یک خودرو دریافت 

می کند.
دهقان دهنوی اضافه کرد: وقتی سوخت گران شود مردم به خرید خودروهای ارزان 
ترغیب می شوند و خودرو سازها هم در صدد ارتقاء سطح خط تولید خود بر می آیند تا 
خودروهای کم مصرف تولید کنند به این ترتیب سوخت کمتری مصرف می شود و هوا 

کمتر آلوده خواهد شد.
دولت باید هزینه هایش را کنترل کند

سرزعیم استاد دانشگاه نیز گفت: با کنترل هزینه های دولت می توان از ایجاد کسری 
بودجه جلوگیری کرد تا دولت مجبور نشود کسری بودجه را به صورت تورم به مردم 

تحمیل کند یا به شکل هزینه های خدمات دولتی از مردم بگیرد.
او اصلاح نظام مالیاتی را راه دیگر اصلاح ساختار کلان اقتصادی عنوان کرد و ادامه 
داد: معافیت مالیاتی باید حذف و صورت های مالیاتی شفاف تر گردد وقتی همه مالیات 
دهند حق خواهند داشت که حساب کشی کنند و متوقع باشند که حکومت هم هزینه 

هایش را به صورت ریز بیان کند.
دهقان دهنوی گفت: طبق قانون هدفمندی یارانه ها دولت می توانست ۲۰ درصد از 
محل افزایش نرخ بنزین را برای جبران کسری بودجه خود بردارد، اما این کار صورت 

نگرفت پس دولت هیچ نفعی از این جریان نمی برد.

یک کارشناس اقتصادی مطرح کرد

ضرورت نگاه کلان به اصلاح قیمت بنزین

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق 
قانون مذکور را براساس گزارش ¬¬کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند. 

۱- رأی شماره ۱۳9۸6۰۳۳۰۰۰۱۰۰96۳۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳9۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۸۰۴ خانم پروین جهانگیری فرزند 
محمدجواد در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۲9۳/۴۰ مترمربع پلاک شماره  ۱۰6۲6 اصلی 

واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند قطعی شماره ۷۵۷۰۱ . )م الف۳۵6۵ (
۲- رأی شماره ۱۳9۸6۰۳۳۰۰۰۱۰۰96۴۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳9۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۸۰۳ آقای جواد صادقیان فرزند تقی 
در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ  ۲9۳/۴۰ مترمربع پلاک شماره  ۱۰6۲6اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند قطعی به شماره ۷۵۷۰۱ . )م الف ۳۵6۴(
۳- رأی شماره ۱۳9۸6۰۳۳۰۰۰۱۰۰9۸9۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳9۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۵9۰ آقای حسن غلامحسینی فرزند 
حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 6۷/۳۰ مترمربع پلاک شماره باقیمانده ۱۰۴۰6 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت صادره در دفتر املاک الکترونیکی ۱۳9۸۲۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۰66 به موجب سند 

قطعی شماره ۳۳۲۴۱ . )م الف۳۵۵9 (
۴- رأی شماره ۱۳9۸6۰۳۳۰۰۰۱۰۰9۵۰6 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳9۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۷6۳ آقای حسین انصاری منش 
فرزند علی در  ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱6۸ مترمربع پلاک شماره ۴۰9۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت صادره در دفتر الکترونیکی ۱۳9۸۲۰۳۳۰۰۰۱۰۱۱۴۷۱ به موجب سند قطعی ۱۴۳۸۷۰. 

)م الف۳۵۴۱(
۵- رأی شماره ۱۳9۸6۰۳۳۰۰۰۱۰۰9۱۳۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳9۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۷6۲ آقای هیثم توپال فرزند عباس 
در  ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت  ۱۲۳مترمربع پلاک شماره ۴۰9۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 

قم خریداری طی سند صادره در دفتر الکترونیکی ۱۳9۸۲۰۳۳۰۰۰۱۰۱۱۲۷۳ به موجب سند قطعی ۱۴۳۸۷۰ . )م الف۳۵۴۰ (
6- رأی شماره ۱۳9۸6۰۳۳۰۰۰۱۰۰96۱۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳9۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۷۰۱ آقای رضا بوجارنژاد فرزند محمد 
در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ۲6۴/۷۷ مترمربع پلاک شماره ۱۰۸۷۰ و ۱۰۸69 اصلی واقع 

در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند قطعی شماره ۱۲۰۱۱6 . )م الف۳۵۳9 (
مورد تأیید قرار گرفته و ار آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به 
عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 
۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از 
تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به 

توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۳۹۸/۰۸/۱۱
تاریخ انتشارنوبت دوم: ۱۳۹۸/۰۸/۲۸
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم  

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳9۷6۰۳۳۰۰۰۲۰۳۸۰۱۸ شماره  رأی   -۱
از  قسمتی  در  جعفر  فرزند  اوش  حسنعلی  آقای   ۱۳9۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۲۷۷۰
ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  ۱۲۵ متر مربع پلاک 
شماره ۱۵۰ فرعی از ۱9۵6-  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی/ سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از نبی اله حسینی 

. )م الف ۳۵6۰ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳9۸6۰۳۳۰۰۰۲۰۱۷۲۲۰ شماره  رأی   -۲
۱۳9۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۵۴۷ آقای ابوالفضل پیرا فرزند  علی در قسمتی از  سه 
دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  
۲۳۰/9۲  متر مربع پلاک شماره فرعی از ۲۵۵۱-  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از حمید و محمود و سرور و 
اعظم و محترم و علیرضا تولیتی. )م الف ۳۵6۱ (

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳9۸6۰۳۳۰۰۰۲۰۱۷۲۱۸ شماره  رأی   -۳
از  فرزند حسین  در قسمتی  آقای محمد شبانی   ۱۳9۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۵۴6
سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۲۳۰/9۲ متر مربع پلاک شماره فرعی از ۲۵۵۱-  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از حمید و محمود و سرور و 

اعظم و محترم و علیرضا تولیتی. )م الف  ۳۵6۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳9۸6۰۳۳۰۰۰۲۰۱6۵۰۲ شماره  رأی   -۴
از  قسمتی  در  علی  فرزند  یعقوبی  محمود  آقای   ۱۳9۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۸9۱۰
ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  ۱۴۸/۳۸ متر مربع 
پلاک شماره ۰ فرعی از  ۱۸۴۳- اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی خریداری  مع الواسطه از سید حسین شریفی و عبدالعلی محمدی. 

)م الف ۳۵6۳(
و  آگهی  نشر  از  پس  است  گردیده  مقرر  آنجائیکه  ار  و  گرفته  قرار  تأیید  مورد 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به 
مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و 
ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
اداره تحویل نمایند لازم  این  به  را  را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن  خود 
به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۳۹۸/۰۸/۱۱
تاریخ انتشارنوبت دوم: ۱۳۹۸/۰۸/۲۸
عباس پورحسنی حجت آبادی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم 

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

 محمود جامساز می گوید که علت مخالفت برخی از پذیرش 
الزامات ایران در FATF وحشت از شفافیت تراکنش های 

مالی و برخی دیگر به تعارضات سیاسی برمی گردد.
محمود جامساز، اقتصاددان اظهارکرد: سال گذشته، خروج 
آمریکا از برجام موجب شد که نتایج تلاش و مذاکرات چندین 
ساله تیم دیپلماسی کشور با کشورهای ۱+۵ تضعیف شود. 
کردند  تلاش  توافقنامه  این  اروپایی  کشورهای  مقابل،  در 
که برجام را حفظ کنند و در همین راستا، سازوکارهایی را 
نیز پیشنهاد کردند. دو مورد از این سازوکارها تحت عناوین 
فروش  برای  راهکاری  بود  قرار  »اینستکس«  و   »SPV«
کالاهای صادراتی ایران از جمله نفت باشد، اما با این حال، 
هیچ کشوری در اروپا حاضر نشد صندوق اینستکس در آنجا 
مستقر شود و شرکت های اروپایی هم از ترس تحریم آمریکا 
پا پیش نگذاشتند که با ایران مراودات تجاری و مالی داشته 
باشند. از آنجایی که دولت های اروپایی هم کشورهایی آزاد 
هستند، امکان اجبار کردن شرکت های بخش خصوصی 

برای مراوده با کشوری وجود ندارد.
وی گفت: همزمان با پیشنهاد این سازوکارها، درخواست هایی 
هم از سوی این کشورها برای شفاف کردن حساب های مالی 
مطرح شد که از جمله آنها تصویب قوانین مربوط به مبارزه 
با پولشویی، جرایم سازمان یافته و تأمین مالی تروریسم بود. 
دولت ایران هم تلاش زیادی انجام داد تا از طریق لوایحی 
این قوانین را که تحت نظارت نهادی به نام FATF است، در 
مجلس به تصویب برساند، اما عملًا مخالفان و آنهایی که در 
تعارض اقتصادی و قدرتی با دولت هستند، جلوی این لوایح 
را گرفتند. زیرا اگر تراکنش های مالی شفاف شود، برخی 

قدرت های فرادولتی که حاکمیت اقتصادی بالایی هم دارند، 
قادر نیستند به سودهای انباشتی عظیم دست یابند.

FATF خواستار شفاف سازی کشورهای خبرساز است
 FATF جامساز در ادامه گفت: عدم تصویب لوایح مرتبط با
باعث می شود اروپا به طور کامل از حمایت ایران دست بردارد. 
مضاف بر اینکه ایران هم گام چهارم کاهش تعهدات برجامی 
را برداشته است؛ موضوعی که باعث خواهد شد دیگر چیزی 
از برجام برجای نماند و گویا اگر هم برجامی در کار باشد دیگر 
آن برجام سابق نخواهد بود. در این صورت مسائل دیگری 
مانند موضوعات حقوق بشری و موشک های ایران به پیش 
کشیده خواهد شد و از همین رو، برجام از موضوع اصلی خود 

که همان غنی سازی هسته ای ایران است، دور می ماند.
وی همچنین اظهار کرد: گروه ویژه اقدام مالی که به اختصار 
FATF نامیده می شود، از بسیاری کشورها که از لحاظ مدنی 
نهاد  این  به  می کند  درخواست  ندارند،  مناسبی  سازوکار 
بپیوندند تا همه تراکنش های مالی شان شفاف شود و سایر 
کشورهای دنیا ببینند با کشوری فعالیت می کنند که از لحاظ 
پولشویی هیچ مشکلی دارد. اینکه گفته می شود تنها ۳6 
کشور عضو این نهاد هستند، به این دلیل است که این نهاد 
نیازی ندیده سایر کشورها به آن بپیوندند. از نظر FATF این 
کشورها تهدیدی برای کشورهای دیگر محسوب نمی شوند و 

رابطه مسالمت آمیزی با دنیا دارند.
جامساز ادامه داد: این در حالی است که از ایران که در زمینه 
مسئله هسته ای خبرساز بوده ، خواسته اند که شفاف سازی 
بود  گفته  بارها  ایران  که  حالی  در  باشد.  داشته  بیشتری 
فعالیت های هسته ای این کشور صلح آمیز است. با این حال، 

روابط  ایجاد  نشان دهد قصدش  دنیا  به  اینکه  برای  ایران 
اقتصادی و سیاسی گسترده و صلح آمیز است، لازم است 
الزامات FATF را اجرا کند. وقتی این لوایح را تأیید کنیم، 
اروپا هم نرم تر خواهد شد و سازوکارهای جدیدی را پیش پای 

ما قرار خواهد داد تا موانع روابط مالی را از بین ببریم.
این اقتصاددان در گفت وگو با ایرناپلاس درباره روابط مالی 
 FATF بانک ها در صورت قرار گرفتن ایران در لیست سیاه
گفت: در حال حاضر اصلًا مسئله بانک ها FATF نیست، 
بلکه مسئله آنها، تحریم های آمریکا است. آمریکا تمام مبادلات 
مالی ایران را تحریم کرده و هر بانکی را که با ایران کار کند، 
مورد تنبیه قرار می دهد. مثلًا بانک های جهانی در حدود سه 
سال گذشته در مجموع ۱۸ میلیارد دلار جریمه در ارتباط با 
همکاری با ایران داده اند. بیشترین تراکنش های مالی دنیا با 
دلار انجام می شود و بانک ها از ترس آمریکا حاضر نیستند با 

ایران مراوده مالی داشته باشند.
وی گفت: مگر در زمان ریاست جمهوری آقای احمدی نژاد 
که قطعنامه های متعددی از سوی شورای امنیت سازمان 
 FATF مطرح بود؟ FATF ملل علیه ایران صادر شد، مسئله
پیشنهاد  برجام  برای حفظ  به عنوان سازوکارهایی  اروپا  را 
داده که متأسفانه ایران آن را قبول نکرده و در حال حاضر هم 
گام به گام از برجام خارج می شود. عدم تصویب لوایح مرتبط 
با آن، دنیا را در یک حالت هشدار قرار می دهد که در ایران 
فعالیت های مبتنی بر پولشویی و تأمین مالی تروریسم انجام 

می شود.
برخی نمی خواهند تراکنش شفافی وجود داشته باشد

از  برخی  مخالفت  علت  درباره  همچنین  اقتصاددان  این 

عضویت ایران در گروه ویژه اقدام مالی اظهار کرد: مخالفت 
اصولگراها یا برخی فرادولتی ها با دولت بیشتر مسبوق به 
تعارضات سیاسی بین آنهاست. زمانی که آمریکا هم ایران را 
تحریم نکرده بود، این دوگانه قدرت را در داخل کشور داشتیم 
و همواره دولت مورد انتقاد طرف مقابل قرار می گرفت. در 
مورد برجام هم وضع به همین شکل است. وقتی آمریکا از 
برجام خارج شد، بسیاری از آنها خوشحال شدند. بنابراین 
وقتی اروپا سعی می کند توافق را حفظ کند، با آن مخالفت 
می کنند؛ زیرا با اصل برجام مخالفند. از سوی دیگر، برخی 
راضی نیستند که اقتصاد ایران شفاف باشد، زیرا ریشه های 
فساد در اقتصاد ایران زیاد است و نهادهای بسیاری را در 
برگرفته است. اگر تراکنش های شفاف وجود داشته باشد، آن 
وقت نمی شود معاملات هزاران میلیاردی انجام داد و آن را 
 FATF پنهان کرد. بنابراین یکی از دلایل اصلی مخالفت با

همین است.

مخالفت های سیاسی با FATF از نگاه یک اقتصاددان:

 برخی راضی نیستند اقتصاد ایران شفاف باشد

 واقعی شدن قیمت و سهمیه بندی بنزین اگرچه با هدف کاهش مصرف داخلی و توزیع 
عادلانه یارانه انرژی انجام شده اما در عین حال با هدایت مازاد تولید نسبت به مصرف به 

سمت صادرات، می تواند به درآمدزایی ارزی دولت در شرایط تحریم کمک کند.
تا چند سال پیش ایران به عنوان واردکننده بزرگ بنزین در جهان شناخته می شد تا آنجا 
که در زمان تحریم نفتی ایران در دولت دهم،  عدم فروش بنزین به کشور به عنوان یکی 
از سرفصل های تحریم مورد تاکید قرار گرفت و این در شرایطی بود که در آن زمان ایران 
روزانه بیش از ۱۰ میلیون لیتر بنزین وارد می کرد. با روی کار آمدن دولت یازدهم و بهبود 
شرایط سیاسی کشور در مناسبات بین المللی اگرچه واردات بنزین آسان شد اما دولت و 
وزارت نفت نسبت به خودکفایی در تولید بنزنی حساس شدند و از همین رو بهبود کیفیت 
و افزایش تولید پالایشگاه های قدیمی در دستور کار قرار گرفت و در کنار آن روند ساخت 
بزرگترین پالایشگاه میعانات گازی جهان با شتاب بیشتری دنبال شد؛ تا آنجا که سال 
گذشته سرانجام ایران در تولید بنزین خودکفا شد. اما این پایان ماجرا نبود. با کامل شدن 
فازهای پالایشگاه ستاره خلیج فارس،  فاصله چند میلیون لیتری بین تولید و مصرف بنزین 
در ایران به وجود آمد. همین امر سبب شد تا ایران به فکر صادرات فرآورده های نفتی و از همه 

مهمتر بنزین بیافتد. از سوی دیگر با توجه به شرایط تحریم،  صادرات نفت و به دنبال آن در 
آمدهای نفتی ایران با کاهش روبه رو شد و صادرات فرآورده های نفتی می توانست به عنوان 
راهکاری برای عبور از این شرایط مطرح شود. از همین رو از تابستان امسال فرآورده های 
نفتی در بورس انرژی عرضه شد تا بخش خصوصی ایران که پیش از این نیز در این بخش 
فعالیت می کرد،  به عنوان صادرکننده بنزین شناخته شود. تمایل بخش خصوصی به خرید 
این محموله ها سبب شد تا عرضه ها از سوی شرکت پالایش و پخش فرآورده های نفتی 
ایران به صورت مرتب و هفتگی انجام شود تا آنجا که حجم معامله بنزین عرضه شده توسط 
شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی در بورس انرژی ۲۵6 هزار تن به ارزش 
۱.۷ هزار میلیارد تومان در هشت هفته اول بوده است. با این حال در چند هفته گذشته با 
کمیاب شدن بنزین سوپر در کشور،  عرضه فرآورده های نفتی و بنزین برای دو هفته متوقف 
شد و این در حالی بود که بخش خصوصی آمادگی خرید و صادرات را داشت. حالا با 
سهمیه بندی و واقعی شدن قیمت بنزین،  می توان امیدوار بود که کنترل مصرف داخلی 
به افزایش حجم عرضه بنزین و صادرات این سوخت به کشورهای همسایه بیانجامد. ایران 
اکنون ظرفیت تولید ۱۱۵ میلیون لیتر بنزین در روز را دارد و تا پیش از سهمیه بندی ایرانیان 

روزانه بیش از ۱۰۰ میلیون لیتر بنزین را  در باک های خود می سوزاندند. حالا وزیر نفت 
معتقد است که سهمیه بندی،  باعث کاهش مصرف بنزین خواهد شد و میزان کنترل شده 
مصرف به طور میانگین به 9۴ میلیون لیتر در روز می رسد. این به معنای آن است که این 
میزان کاهش مصرف که حدود ۱۰ میلیون لیتر در روز است می تواند به صادرات اختصاص 
پیدا کند. نکته مهم در این بین آن است که مقاصد صادراتی بنزین ایران درست همان 
مناطقی است که بیشترین قاچاق سوخت به آنها انجام می شود که شامل کردستان عراق، 
افغانستان و پاکستان می شود. سود قاچاق هر لیتر بنزین یک هزار تومانی با احتساب دلار 
۱۱ هزار و ۵۰۰ تومانی،  به ترکیه ۱۳ هزار و ۱۴۵ تومان،  به عراق 6 هزار و ۲۴۵ تومان،  به 
پاکستان ۷ هزار و ۵۰ تومان و به افغانستان ۷ هزار و 6۲۵ تومان بود بنابرانی واقعی شدن 
قیمت بنزین می تواند حاشیه سود قاچاق را کاهش داده و جا را برای صادرات رسمی بنزین 
از ایران باز کند. در مجموع می توان گفت، واقعی شدن قیمت بنزین با توجه به فاصله بیش 
از ۲۰ میلیون لیتری تولید و مصرف در کشور،  می تواند علاوه بر آنکه ایران را در نقشه انرژی 
و صادرکنندگان فعال فرآورده های نفتی وارد کند،  همچنین این فرصت را ایجاد می کند تا با 

استفاده از آن،  بخشی از کاهش درآمدهای نفتی را جبران کند.

فرصت صادرات بنزین با واقعی شدن قیمت ها

وزیر صمت در جلسه ویژه ستاد تنظیم بازار:
به هیچ عنوان اجازه افزایش قیمت ها را نخواهیم داد 
وزیر صمت  با بیان اینکه  به هیچ عنوان اجازه افزایش قیمت ها را نخواهیم داد گفت: 
برخورد ها با متخلفان و گرانفروشان در بازار باید جدی و موثر باشد و متخلفان بدانند با 
تخلفات، مماشات نخواهیم کرد.رضا رحمانی در چهارمین جلسه ویژه ستاد تنظیم بازار 
بعد از تصمیم جدید دولت درباره مدیریت جدید مصرف سوخت افزود: با وجود اینکه 
ذخیره خوبی از کالا ها داریم، اما در کنار تمهیدات اولیه از تولید تا مصرف، حضور خود 
اصناف در نظارت ها لازم است، زیرا امروز هرگونه گرانفروشی و سوء استفاده، ظلم در 
حق مردم است بنابراین برخورد ها باید با متخلفان در محل و در سریعترین زمان ممکن 
صورت گیرد. وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: برخورد ها با متخلفان و گرانفروشان 
در بازار باید جدی و موثر باشد و متخلفان بدانند با تخلفات، مماشات نخواهیم کرد. 
وی اضافه کرد: با همتی که در اصناف مشاهده کردم ان شاء الله تخلفات کمتر و 
برخورد های کمتری را خواهیم داشت، اما با آن بخش اصناف که مراعات نمی کنند 
انتظار ما از اتحادیه ها و اصناف مربوط این است که به نحوی برخورد کنند که تخلف دیگر 
تکرار نشود. وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: وقتی ذخایر کالایی کامل است و تاثیر 
قیمت بنزین بر کالا ها ناچیز است دلیلی بر افزایش قیمت آن نداریم بنابراین باید با بحث 
روانی در این باره مقابله کرد. رحمانی افزود: مسئولان مربوطه از جمله سازمان تعزیرات 
حکومتی قول داده اند که پرونده های تخلف را خارج از نوبت بررسی کنند و با بحثی که 
با سازمان تعزیرات داشتیم قرار شد اسامی متخلفان از طریق بنر و تابلو نوشته ها اطلاع 
رسانی شود و مردم ببینند که چه کسانی تخلف کردند. وزیر صنعت با بیان اینکه به هیچ 
عنوان اجازه افزایش قیمت ها را نخواهیم داد گفت: ما ابتدا از خودمان شروع کردیم 
و مجوز افزایش قیمت دستگاه های دولتی را لغو کردیم ضمن اینکه در شرایط کنونی 
دستگاه های دولتی حتی نباید تقاضای افزایش قیمت کنند و اگر هم تقاضا کنند تنظیم 
بازار آن را نخواهد پذیرفت. رحمانی افزود: از گذشته بحثی را پیگیری می کردیم که روند 
قیمت ها را از تولید تا زنجیره های خرده فروشی کنترل کنیم که با طرح جدید دولت 
درباره مدیریت مصرف سوخت انگیزه ای پیدا کردیم تا طرح کنترلی خود را تسریع کنیم 
که به موجب آن کنترل ها سامانه ای و دقیق تر باشد. وزیر صنعت گفت: اگر قیمت بنزین 
اصلاح شد به این معنی نیست که کالا ها افزایش قیمت یابد بنابراین به علت مسایل 
روانی و جوسازی ها نباید اجازه دهیم قیمت ها افزایش یابد. وی با بیان اینکه اصناف و 
اتحادیه ها در این باره باید مراقبت بیشتری کنند افزود: امروز فرصتی است که به مردم 
بیشتر خدمت کنیم بنابراین باید همه ما از اتحادیه ها و اصناف از منافع و سود خود 
بگذریم تا هیچ گونه افزایش قیمتی رخ ندهد البته آنچه که کارشناسان گزارش دادند 
با مدیریت جدید مصرف سوخت هیچ گونه افزایش قیمتی ایجاد نخواهد شد ضمن 
اینکه گزارشی که تاکنون مسئولان اصناف داده اند مثبت است و نشان می دهد هیچ 
گونه افزایش قیمتی نداشتیم. آقای رحمانی اضافه کرد: برخی فروشگاه ها، فروش فوق 
العاده با تخفیف داشتند که این رویه باید ادامه یابد. وی گفت: برای بخشی از اقشار که 
باید بنزین تامین می شد فرآیند در حال تکمیل شدن است و اگر به طور طبیعی عده ای 

از قلم افتاده اند باید تصحیح شود.

یک کارشناس:

بازار مسکن وارد چرخه تراز قیمت شده است
یک کارشناس بازار مسکن گفت: در نیمه دوم سال قیمت خانه در تمام مناطق شهر 
تهران به سمت تعادل پیش می رود و البته این روند ممکن است با ریزنوسان های ماهانه 

همراه باشد.
مهدی روانشادنیا اظهار کرد: جهت کلی بازار مسکن، رسیدن به ثبات قیمتی است؛ 
هرچند ممکن است تا پایان سال شاهد یک سری ریزنوسان باشیم. در اردیبهشت امسال 
یک افزایش سنگین ماهیانه قیمت را داشتیم که علت آن فضای احساسی و روانی بود. 
عموما افرادی که جا مانده بودند و تحلیل دقیقی از بازار ملک نداشتند اقدام به خرید 
کردند و بعضا حاضر بودند به هر قیمتی خرید را انجام دهند. وی افزود: از ابتدای تیرماه، 
گروه سوداگران که دیگر بازار مسکن را برای کسب سود، مناسب تشخیص ندادند عملا 
از بازار خارج شدند. نتیجه این شد که قیمت خانه از تیرماه روند کاهشی به خود گرفت 
و در بعضی مناطق  مثل منطقه یک کاهش، قابل توجه بود. میانگین قیمت آپارتمان 
در منطقه یک در تیرماه تقریبا متری ۳۰ میلیون تومان بود که در شهریورماه به حدود 
۲۵ میلیون تومان رسید. این کارشناس با بیان این که بازار مسکن نهایتا خود را تعدیل 
می کند گفت: مقایسه قیمت مهرماه با تیرماه امسال نشان می دهد برخلاف جریان 
عمومی، برخی مناطق مثل منطقه ۲۰ نرخ رشد بالاتری داشتند. اگر مهرماه ۱۳96 که 
بازار مقداری تکان خورد و در آذرماه ۱۳96 نمود پیدا کرد را ملاک قرار دهیم می بینیم 
مناطقی که تا مهرماه ۱۳9۷ نرخ رشد آنها کمتر از متوسط شهر بود در مهرماه ۱۳9۸ 
به نوعی خود را تراز کردند؛ زیرا با توجه به این که درسیاست های شهرسازی و مطلوبیت 

زندگی تغییر محسوسی در مناطق ایجاد نشده، تمامی مناطق خود را تراز می کنند.
روانشادنیا اظهار کرد: از سوی دیگر در مهرماه ۱۳9۸ نسبت به تیرماه کاهش قیمت 
خانه در مناطقی اتفاق افتاد که طی دو سال اخیر افزایش بیشتری داشتند. خروجی  

این موضوع به ریزنوسان هایی منجر خواهد شد.
همزمانی توقف رشد قیمت مسکن در تهران و شهرستان ها

وی با اشاره به سیکل های رونق و رکود مسکن خاطرنشان کرد: در سه دوره قبل، 
زمانی که افزایش قیمت در تهران متوقف می شد حدود شش ماه طول می کشید تا 
شهرستان ها به ثبات برسند  اما در این دوره توقف رشد قیمت در تهران با شهرستان ها 
همزمان شده است که جای تحلیل و توجه دارد. این کارشناس درباره تاثیر طرح اقدام 
ملی در تعادل بخشی به بازار مسکن گفت: اگر استقبال مردمی از این طرح صورت گیرد 
بخشی  از نقدینگی که می تواند تقاضای موثر را در بازار مسکن شکل بدهد به سمت 
احداث مسکن سوق پیدا می کند که از این جهت اتفاق خوبی است. اگر برنامه دولت که 
اعلام کرده قصد دارد۴۰۰ هزار واحد تا سال ۱۴۰۰ بسازد محقق شود به معنای افزایش 
۴۰ درصدی عرضه است که  اگر با حرکت بخش تقاضا همراه باشد قطعا می تواند در 
افق یک سال آینده تعدیل های در بازار مسکن  ایجاد کند. به  گفته روانشادنیا، در تمام 
دنیا مسکن یکی از حوزه هایی است که بخش های عمومی و دولتی، سیاست های 
حمایتی خاص خود را برای آن  دارند. اقتصاد دولتی ما در همه بخش ها پررنگ است 
اما در مسکن نقش چندانی ندارد؛ در حالی که باید این جایگاه مثل سایر کشورها وجود 

داشته باشد که دولت در زمینه های مسکن حمایتی بیشتر ورود کند.

سازمان حمایت به تمام واحدهای اقتصادی ابلاغ کرد:

افزایش قیمت به بهانه افزایش نرخ بنزین، 
ممنوع است

سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان به تمام واحدهای اقتصادی ابلاغ  
کرد که هرگونه افزایش قیمت کالا و خدمات به بهانه افزایش نرخ بنزین، ممنوع است.

به گزارش ایسنا، سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان در اطلاعیه شماره 
یک خود اعلام کرد: براساس مصوبه جلسه کارگروه تنظیم بازار در تاریخ ۲۴ آبان، هرگونه 

افزایش قیمت کالا و خدمات به خصوص به بهانه افزایش قیمت بنزین، ممنوع است.
در این اطلاعیه آمده است که سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان ضمن 
رصد و پایش بازار و کسب اطلاعات از تمامی مراکز توزیع، با هرگونه افزایش قیمت 
برخورد خواهد کرد. همچنین براساس هماهنگی های انجام گرفته با سازمان تعزیرات 

حکومتی، رسیدگی به این پرونده ها در اولویت برخورد و صدور رای خواهد بود.
گفتنی است که این اطلاعیه به منزله ابلاغیه رسمی تلقی شده و اجرای آن برای 

تمامی واحدهای اقتصادی ذی نفع الزامی است.
و  مصرف کنندگان  حمایت  سازمان  تجارت،  و  معدن  صنعت،  وزارت  اعلام  طبق 
تولیدکنندگان در این اطلاعیه از عموم مردم درخواست کرد تا در صورت مشاهده هرگونه 
تخلف در این زمینه، مراتب را از طریق سامانه ۱۲۴ سازمان حمایت و سازمان های 
صنعت، معدن و تجارت استانها در سراسر کشور و یا از طریق اپلیکیشن آپ؛ برای 

پیگیری گزارش کرده تا سریعاً به آن رسیدگی و با متخلفان برابر قانون برخورد شود.

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی 

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

 / اول  هیات   9۸/۵/۱۵ مورخ   ۱۳9۸6۰۳۳۱۰۰9۰۰۱۱۴۱ شماره  رای  برابر 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرج ناحیه یک تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی خانم حلیمه خاتون نصیری فرزند رمضان بشماره شناسنامه ۴۳9 به صورت 
شش دانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت ۱۱9 مترمربع شامل کل 
شش دانگ قطعه ۲۲تفکیکی مفروز از پلاک ۱۵۱۸ فرعی از ۱۵۴ اصلی واقع در 
حسن اباد خریداری از مالک رسمی خانم صاحب جان لک چم زمانی به طور قولنامه 
ای می باشد که مالکیت نامبرده ذیل ثبت و صفحه ۳۸۱ دفتر 96۱ محرز گردیده 
است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 
عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد . م/9۸/6۵۲۷/ف 
تاریخ انتشار نوبت اول : ۹۸/۸/۱۳ 
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۹۸/۸/۲۸ 
عباسعلی شوش پاشا – رئیس ثبت اسناد و املاک
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سیروس دین محمدی: 

شکست مقابل عراق و بحرین در شان فوتبال 
ایران نیست

 پیشکسوت فوتبال ایران با بیان اینکه نتایج تیم ملی در بازی های مقدماتی چندان 
قابل قبول نبوده، گفت:شکست به عراق و بحرین در شان فوتبال ایران نیست و برای 

جبران باید در بازی های دور برگشت تمام امتیازات باقی مانده را کسب کنیم.
سیروس دین محمدی ، با اشاره به دیدار تیم ملی فوتبال ایران برابر عراق که با شکست 
دو بر یک شاگردان ویلموتس همراه بود، گفت:  متاسفانه تیم ملی در این مسابقه چندان 
عملکرد خوبی نداشت و بازیکنان عراق انگیزه خیلی بیشتری نسبت به بازیکنان ایران 

داشتند و همین موضوع موجب برتری آنها در این بازی شد.
وی افزود: طبیعی است که تیم های دیگر مقابل ایران که تیم اول آسیا است انگیزه 
مضاعف داشته باشند. خودمان باید از اینکه تیم اول آسیا هستیم دفاع کنیم و با عملکرد 
خوب این موضوع را ثابت کنیم نه اینکه دو بازی متوالی را واگذار کنیم. پیشکسوت 
فوتبال ایران در رابطه با حواشی که در آستانه بازی با عراق به وجود آمد و تاثیر آن روی 
ناکامی در این مسابقه خاطرنشان کرد: به طور حتم این حواشی تاثیر زیادی روی رقم 
خوردن این نتیجه داشت. یکی از ارکان موفقیت در بازی های مهم و حساس حفظ 
آرامش تیمی است که در آستانه بازی با عراق این حواشی باعث شد تا آرامش تیم ملی از 
بین برود و در نهایت نتیجه بازی را واگذار کنیم. یکی دیگر از مسائل دیر آغاز شدن تمرین 
تیم ملی بود. برای بازی های خیلی معمولی تر تیم ملی را از دو هفته قبل به اردو می بریم 
آن وقت تیم ملی برای بازی مهمی مانند عراق چهار جلسه هم تمرین نداشته باشد؟ 
این موضوع جای تعجب دارد. مگر لیگ را تعطیل نکردند چرا اردوی تیم ملی انقدر دیر 
آغاز شد. دین محمدی اضافه کرد: تیم ملی در بازی های باقی مانده در دور برگشت 
نباید هیچ مسابقه ای را دست کم بگیرد و خود را از پیش برنده بداند. چنین نتایجی در 
بازی های مقدماتی جام جهانی برای تیمی مانند ایران زشت است. باید ۱۰۰ درصد 

امتیاز بازی های برگشت را کسب کنیم تا بخشی از این ناکامی را جبران کرده باشیم.

بشار رسن:

 آن هایی که به من فحاشی کردند
 هوادار پرسپولیس نبودند

 هافبک عراقی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: هواداران پرسپولیس شرایط من را درک 
می کنند و آنهایی که به من فحاشی کردند هوادار این تیم نبودند.

بشار رسن با اشاره به برتری تیم ملی عراق برابر ایران در رقابت های مقدماتی جام 
جهانی ۲۰۲۲ قطر برابر ایران گفت: بازی خیلی حساسی را پشت سر گذاشتیم. پیروزی 
در این بازی برای خوشحال کردن مردم کشورمان خیلی مهم بود و خوشحالیم که به 
هدفمان که کسب سه امتیاز بود رسیدیم. وی عملکرد در رابطه با عملکرد خوبش در این 
مسابقه افزود: من بازیکن تیم ملی عراق هستم. همیشه سعی کردم در هر لباسی برای 
خوشحال کردن دل مردم و هواداران تیمم بجنگم و از تمام وجود هم برای موفقیت مایه 
می گذارم. این موضوع برای حضورم در باشگاه هم صدق می کند. رسن در مورد فحاشی 
که در فضای مجازی علیه وی بعد از بازی با ایران راه افتاد، خاطرنشان کرد: این هواداران 
پرسپولیس نبودند که به من فحاشی کردند چرا که آنها از شرایط فوتبال حرفه ای مطلع 
هستند. وظیفه من به عنوان یک بازیکن حرفه ای عملکرد خوب در هر لباسی است و 
به طور حتم هواداران پرسپولیس شرایط من را درک می کنند. وی در مورد بازی آینده 
تیمش برابر بحرین خاطرنشان کرد: بازی سختی پیش رو داریم. در بحرین در بازی رفت 
باید به برتری می رسیدیم اما آنها در یک بازی دفاعی این اجازه را به ما ندادند. تیم ما 
شرایط خوبی دارد از نظر روحی و روانی و فنی در شرایط ایده آل به سر می بریم. امیدوارم 
بتوانیم با یک برد شیرین دور برگشت را آغاز کنیم. هافبک تیم ملی عراق در مورد شانس 
صعود به مرحله نهایی اضافه کرد: ما و ایران گزینه های اصلی صعود هستیم. شرایط 
خوبی داریم و تلاش می کنیم به عنوان تیم نخست به مرحله بعد راه پیدا کنیم. در حضور 
ایران و همچنین بحرین در گروه سختی قرار داریم اما از شانس بالایی برای صعود به دور 

نهایی به عنوان تیم اول برخورداریم. 

نامجو مطلق: 

تیم ملی از گروه خود صعود می کند
 پیشکسوت فوتبال گفت: اگرچه کار ایران برای صعود به مرحلعه بعدی مسابقات 
سخت شد با توجه به اینکه ۲ بازی ایران مقابل عراق و بحرین در ورزشگاه آزادی برگزار 

خواهد شد تیم ملی می تواند صعود کند.
»مجید نامجو مطلق« اظهار داشت: اینکه تیم ملی فوتبال ایران دو بازی پشت سر هم 
را به رقبای خود ببازد اتفاق خوبی نیست و به طور حتم در ادامه راه مشکلاتی را برایمان 
ایجاد می کند. وی افزود: هافبک های ایران در بازی با عراق عملکرد خوبی از خود نشان 
نداده و قافیه را به هافبک های حریف باختند. آنها در انتقال توپ به نقاط مختلف زمین 
ضعیف بودند. پیشکسوت فوتبال خاطرنشان کرد: بازی با عراق همواره برای فوتبال 
ایران از اهمیت زیادی برخوردار است و آنها دوست ندارند به این تیم ببازیم اما متاسفانه 
نمایش دور از انتظار ملی پوشان ایران همه فوتبالدوستان ایرانی را نا امید کرد. نامجو 
مطلق تصریح کرد: اگرچه کار ایران برای صعود به مرحلعه بعدی مسابقات سخت شد با 
توجه به اینکه دو بازی ایران مقابل عراق و بحرین در ورزشگاه آزادی برگزار خواهد شد تیم 
ملی می تواند به پیروزی رسیده و به عنوان تیم اول و یا یکی از چهار تیم برتر دوم صعود 
کند. وی تاکید کرد: باید تفکرات و اندیشه های فوتبالی ما تغییر پیدا کند و از این پس 
توجه و نگاه ویژه تری به فوتبال داشته و امکانات و بستر لازم را فراهم کنیم. بازیکن اسبق 
تیم ملی فوتبال در پایان گفت: مسعود شجاعی برای فوتبال ایران زحمالت زیادی کشید 
و بر هیچ کس پوشیده نیست اما او در بازی با عراق نباید در ترکیب ثابت قرار می گرفت و 

بهتر بود ویلموتس به بازیکنی میدان می داد که جنگنده تر بود.

زمان سفر بیرانوند به هنگ کنگ مشخص شد

دروازه بان پرسپولیس بعد از بازی برابر نساجی عازم هنگ کنگ می شود تا در مراسم 
برترین های آسیا شرکت کند. پس از این که کنفدراسیون فوتبال آسیا اعلام کرد علیرضا 
بیرانوند در بین سه نامزد نهایی مرد سال فوتبال آسیا قرار دارد، حالا برنامه ریزی های 
مشخصی انجام شده است تا دروازه بان پرسپولیس بدون این که غیبتی در بازی های 
تیمش داشه باشد، به هنگ کنگ برود تا در مراسم برترین های سال  AFC شرکت کند. 
بر همین اساس بیرانوند بلافاصله بعد از دیدار پرسپولیس با نساجی مازندران یعنی 9 آذر 
ماه راهی فرودگاه امام خمینی می شود تا به هنگ کنگ سفر کند. پس از پایان مراسم نیز 
دروازه بان پرسپولیس ۱۲ آذرماه به تهران برمی گردد تا تیمش را در ادامه لیگ همراهی 
کند. طبق هماهنگی های انجام شده قرار است یکی از مسوولان باشگاه پرسپولیس هم 

در این سفر بیرانوند را همراهی کند.

دومین مرحله لیگ کاراته وان ایران؛

کسب 11 مدال رنگارنگ کاراته کاهای قمی
کاراته کاهای قمی با کسب سه طلا، سه نقره و ۵ برنز در دومین مرحله لیگ کاراته 
وان ایران خوش درخشیدند. به گزارش خبرنگار ما، در رده سنی امیدهای این رقابت 
ها علی اکبر بختیاری به عنوان قهرمانی وزن منهای ۵۵ کیلوگرم رسید. مرتضی نعمتی 
در وزن منهای 6۷ کیلوگرم و علی رضا برخوردار در وزن بعلاوه ۸۴ کیلوگرم نایب قهرمان 
شدند. حسن دولیخانی در وزن منهای 6۰ کیلوگرم و محمد امین بابایی در وزن منهای 
۸۴ کیلوگرم بر سکوی سومی ایستادند. در رده سنی جوانان فرید معصومه قهرمان 
وزن منهای 6۸ کیلوگرم شد و مهدی محمدی مدال برنز وزن منهای ۵۵ کیلوگرم را به 
گردن آویخت. در رده سنی نونهالان سید میلاد مرتضایی منهای ۵۰ کیلوگرم به عنوان 
قهرمانی رسید، سیدمحمدصدرا فروغی در وزن منهای ۴۵ کیلوگرم نایب قهرمان شد 
و امیرحمد رشید در وزن منهای ۴۰ کیلوگرم و محمدجواد برخوردار در وزن بعلاوه ۵۵ 
کیلوگرم صاحب گردن آویز برنز شدند. دومین مرحله لیگ کاراته وان ایران در رده های 

سنی پایه به میزبانی شیراز برگزار شد.

سریعترین مرد جهان در ایران!
قهرمان پرتاب دیسک آسیا قصد دارد یوسین بولت را به ایران دعوت کند.

احسان حدادی، قهرمان پرتاب دیسک آسیا مدتی است به شهرستان های مختلف 
سفر می کند و تجربیات خود را به نوجوانان و جوانان این رشته انتقال می دهد. حدادی 
اولین کسی است که در ورزشگاه آستان قدس مشهد تمرین کرده است. این ورزشگاه 
مختص دوومیدانی است و مسئولان قول داده اند بعد از لیگ الماس قطر که اردیبهشت 
ماه برگزار می شود، ۱۰ ورزشکار تاپ حاضر در این لیگ را به این ورزشگاه بیاورند و 
مسابقه جایزه بزرگی را برگزار کنیم. حدادی هم قول داده که صحبت های اولیه را با مدیر 
برنامه های یوسین بولت )قهرمان دوی ۱۰۰ متر جهان( انجام دهد تا او هم به ایران بیاید.

رئیس اسبق فدراسیون فوتبال درباره وضعیت آشفته تیم ملی فوتبال ایران پس از بازی 
با عراق توضیحاتی را ارائه کرد.

داریوش مصطفوی رئیس اسبق فدراسیون فوتبال  درباره انتقاد هایی که پس شکست 
تیم ملی فوتبال ایران مقابل عراق از فدراسیون فوتبال به دلیل نحوه قرارداد با مارک 
ویلموتس  و کنترل نشدن زمان های حضور او در خارج از ایران مطرح شده است، گفت: 
برد، باخت و مساوی در فوتبال طبیعی است. بزرگ ترین تیم های جهان گاهی مقابل 
تیم های کوچک نتیجه نمی گیرند، اما اینکه تیم ما ۲ بازی متوالی را به تیم های غیر هم 
سطح می بازد، نشان می دهد ایراد های بزرگی در کار تیم ملی وجود دارد. فوتبال بحرین 
مبتنی بر قدرت بدنی و پاس های بلند است، اما عراقی ها سرعتی هستند و بازیکنان 

تکنیکی خوبی دارند، اما در هر ۲ دیدار هیچ برنامه ای مقابل حریف نداشتیم.
تیم ویلموتس ایراد ها و ضعف های بزرگی دارد

او افزود: مشخص نیست ویلموتس چرا باید در تمام بازی ها از ۲ مدافع با خصوصیات 
مشابه که پس از حدود یک سال کنار هم بازی کردن نتوانسته اند به شناخت مناسبی 

از هم برسند، استفاده می کند. پورعلی گنجی و کنعانی زادگان از یکدیگر درک متقابل 
ندارند و در سایر خطوط هم ناهماهنگی زیادی می بینیم. تیم ما اکنون ضعف های 
زیادی دارد که ویلموتس موظف است هرچه سریع تر آن ها را برطرف کند. کارلوس کی 
روش هم از لبنان شکست خورد  و به تیم های دیگر هم باخت، اما به هر حال ۲ بار تیم 
ملی ایران را به جام جهانی برد که البته نتوانست با این تیم از مرحله گروهی صعود کند.

بذر بد قرارداد بستن با مربی خارجی در زمان علی کفاشیان کاشته شد
رئیس اسبق فدراسیون فوتبال تصریح کرد: چگونگی رفتار  و نوع تنظیم قرارداد با 
مربیان خارجی باید به شکلی باشد که آن ها در اختیارمان باشند. من نحوه قرارداد 
بستن با مربیان خارجی را خوب بلد هستم. برای این کار باید زبان انگلیسی و تعامل 
متقابل را خوب بلد باشیم. تاج به هیچ وجه در این زمینه مقصر نیست چرا که بذر بد 
قرارداد بستن با مربی خارجی در زمان علی کفاشیان کاشته شد و در دوران رئیس فعلی 
هم ادامه یافت. کفاشیان به شکلی با کی روش با قرارداد امضاء کرد که او هشت سال 

انواع و اقسام بی احترامی ها را انجام داد و در پایان با آبروریزی از ایران رفت.
قراردادمان با ویلموتس به شکلی است که اسیر او شده ایم

مصطفوی اظهار داشت: یادتان می آید کی روش دبیرکل فدراسیون فوتبال را قبول 
نداشت و علیرضا اسدی را حساب نمی کرد؟ او حتی این اواخر با ابراهیم شکوری هم به 
مشکل خورد. اینجا همان ضرب المثل معروف از ماست که برماست را تکرار می کنم. در 
زمان عقد قرارداد با مربی خارجی باید حق مملکت مان از هر نظر لحاظ شود. قرارداد 
کی روش بند هایی داشت که یک طرفه و به سود او بود. در حقیقت آن قرارداد ترکمنچای 
بود. همان قرارداد معروفی که دولت قاجار بخش عظیمی از خاک مملکت را ۲ دستی 
تقدیم روس ها کرد. باید به شکلی با مربی مذاکره کنیم که او مطیع و در اختیار باشد نه 

اینکه ما اسیر مربی خارجی شویم. اکنون قرارداد ویلموتس به این شکل است.
ویلموتس می گوید ایرانی ها مدیریت بلد نیستند و هرکاری دلم بخواهد انجام می دهم

او افزود: از همان ابتدای مذاکرات با ویلموتس باید اهداف خود را مشخص کرده و 
از طرفی به شکلی رفتار می کردیم که با پرداخت به موقع حقوق ویلموتس، او مطیع 
ما باشد. از زمانی که این مربی به ایران آمد تا همین یک هفته قبل هیچ پولی نگرفته 
بود و  در این وضعیت به عنوان یک مربی حرفه ای با خودش می گوید هر جوری دلم 
می خواهد کار می کنم چرا که ایرانی ها مدیریت بلد نیستند. مشکل پرداختی به مربی 

هم با توجه به شرایط کشور  تنها به فدراسیون مربوط نمی شود.
تیم ملی ایران همچنان تحت تاثیر کی روش است و ویلموتس هم مربی ای 

نیست که بتواند این وضعیت را تغییر بدهد
مصطفوی درباره اینکه فدراسیون فوتبال مدعی است مطالبات ویلموتس را تا نوروز 
99 پرداخت کرده و در این شرایط انتظار می رود او پس از باخت به عراق بلافاصله از 
ایران خارج نشود، گفت: ویلموتس بی شک به این نتیجه رسیده که نمی تواند کار 
خاصی با تیم ملی ایران انجام بدهد و نمی تواند از تیمی که هشت سال با کی روش به 
فوتبال دفاعی عادت کرده است، فوتبال هجومی بخواهد. فوتبال ایران همچنان تحت 
تاثیر کارلوس کی روش است و ویلموتس هم مربی ای نیست که بتواند وضعیت را تغییر 

بدهد. البته منکر نمی شوم که ما با همین سبک نزدیک بود آرژانتین یا پرتغال را شکست 
بدهیم، اما آیا مردم ایران از آن سبک بازی لذت می بردند؟  

می خواستم هاشمیان را برای دبیرکلی فدراسیون انتخاب کنم، اما با تداوم 
باخت های تیم ملی او را هم هدر می دهیم

او ادامه داد: در این شرایط وحید هاشمیان موظف است ویلموتس را با ظرفیت های 
فوتبال ایران آشنا کند. وحید فرد با سواد، کاربلد، با شخصیت، با تجربه بازی در تیم ملی 
و مسلط به ۲ زبان آلمانی و انگلیسی است. خودم زمانی قصد داشتم از هاشمیان به 
عنوان دبیرکل فدراسیون فوتبال استفاده کنم. با این باخت های تیم ملی ظرفیت های 
هاشمیان هم هدر می رود. باید رئیس فدراسیون فوتبال اتاق فکری تشکیل بدهد و با 
استفاده از تجربه کارشناسان، متخصصان و انتقال آن ها به ویلموتس تیم را از این حالت 

دربیاورد.
تاج و ساکت وظیفه دارند بهترین تیم آسیا را از این وضعیت خارج کنند

مدیرعامل اسبق باشگاه پرسپولیس افزود: تیم ملی ایران جام ملت های ۱996 را هم با 
باخت به عراق شروع کرد، اما بلافاصله من با محمد مایلی کهن، نادر فریادشیران و مجید 
جهانپور صحبت کردم و همه همدل شدیم تا در ادامه رقابت ها نتایج خوبی بگیریم. پس 
از آن هم دیدید که تایلند و عربستان را سه بر صفر و کره جنوبی را 6 بر ۲ بردیم و در حالی 
که مستحق قهرمانی بودیم با نفوذ سعودی ها در AFC و ناداوری جمال قندور مراکشی 
در ضربات پنالتی باختیم. تیم ملی ایران یکی از بهترین های آسیا است و اکنون هم 
مهدی تاج و محمدرضا ساکت وظیفه دارند این تیم را از شرایطی که در آن قرار گرفته 

است خارج کنند.
شانس ایران برای صعود از گروه ۵ درصد است

بازیکن سابق تیم ملی ایران درباره شانس صعود این تیم به مرحله نهایی انتخابی جام 
جهانی ۲۰۲۲ بیان کرد: هر چند شانس آوردیم بحرین مقابل هنگ کنگ متوقف شد، 
اما اکنون شانس ما برای صعود به دور بعدی انتخابی جام جهانی تنها ۵ درصد است. 
عراق هیچگاه مقابل ایران شل بازی نکرده و حتی اگر تا بازی برگشت صدرنشینی اش 
قطعی شده باشد هم با تمام توان در ورزشگاه آزادی مقابل ایران قرار می گیرد. بحرین 
هم که همیشه تیم ملی ایران را اذیت کرده است. این تیم حتی حاضر بود به هنگ کنگ 
ببازد یا مساوی کند که این موضوع هم اتفاق افتاد، اما ایران را ببرد که ما را هم برد. شک 
نکنید بحرین و عراق برای اینکه تیم ملی کشورمان راهی مرحله بعد نشود، تمام تلاش 

شان را به کار می گیرند.  
برخی بازیکنان باید ۱۰ سال پیش از تیم ملی خداحافظی می کردند

او افزود: با تمام احترامی که برای بازیکنان تیم ملی قائل هستم می گویم برخی از 
آن ها ۱۰ سال پیش باید از فوتبال ملی خداحافظی می کردند. ویلموتس اکنون مجبور 
است روی پاس دادن و استپ کردن با بازیکنان تیم ملی کار کند در حالی که این کار باید 
در مدرسه فوتبال انجام شود. متاسفانه در تیم ملی ایران حس مسئولیت پذیری وجود 
ندارد. با تمام این تفاسیر امیدواریم بازیکنان ایران به خودشان بیایند تا در ادامه رقابت ها 

تیم ملی بتواند چهار بازی ای که سه دیدار آن در تهران برگزار می شود ببرد.

مصطفوی:

 شانس ایران برای صعود به جام جهانی 5 درصد است

 بعد از باخت مقابل عراق، انتقادات زیادی به کادر فنی تیم ملی بابت دعوت نشدن 
از چند بازیکن صورت گرفت. نفراتی که برخی از آنها می توانند کمک حال تیم باشند.

تیم ملی فوتبال ایران پنجشنبه هفته گذشته با نتیجه ۲ بر یک مغلوب عراق شد تا 
کارش برای صعود به دور سوم و نهایی انتخابی جام جهانی ۲۰۲۲ قطر و جام ملت های 
۲۰۲۳ چین به اما و اگر کشیده شود. بعد از این شکست تلخ، انتقادات به کادر فنی و 

همچنین برخی از بازیکنان قوت گرفت.
در ادامه به بازیکنانی اشاره خواهیم داشت که جایشان در تیم ملی ممکن است خالی 
باشد و با حضورشان می توانند به ویلموتس کمک کنند. بازیکنانی به دلایل مختلف تا به 

اینجا دیده نشده اند یا کمتر به کار گرفته شده اند.
امیر عابدزاده: علیرضا بیرانوند در دیدار برابر عراق نتوانست عملکرد قابل توجهی 
به  اوج خود فاصله گرفته و حالا  می توان  از دوران  او مدتی است که  باشد.  داشته 
گزینه های دیگر برای به وجود آوردن فضای رقابتی با بیرانوند فکر کرد. پیام نیازمند بسیار 
آماده و قبراق است اما می توان روی امیر عابدزاده هم حساب کرد. امیر جایگاه خود در 
ماریتیمو را پس گرفته و نمایش خوبی در چند هفته اخیر داشته است. با حضور او در 

جمع بازیکنان دعوت شده رقابت جذابی به وجود خواهد آمد.
شجاع خلیل زاده: یکی از بازیکنانی که نبودنش در تیم ملی چه در زمان کی روش و 
چه در زمان ویلموتس، باعث تعجب شده، شجاع خلیل زاده است. مدافعی که به نظر 
می رسد با توجه به آمادگی و پختگی که دارد می تواند حداقل در لیست تیم ملی حضور 

داشته باشد تا شانس خود را برای جای گرفتن در ترکیب اصلی امتحان کند.
رایان تفضلی: مدافع ۲۷ ساله و بلند بالای ۲رگه ایرانی-انگلیسی هم اکنون در تیم 
هال سیتی و در سطح دوم فوتبال انگلستان عضویت دارد. تفضلی پیش از این برای 
حضور در تیم ملی ایران ابراز علاقه کرده بود. او هیچ شانسی برای دعوت شدن به 
تیم ملی انگلیس ندارد و می تواند یکی از نفرات خط دفاعی تیم ملی در روزهایی که 

مدافعانش چندان روی فرم نیستند، باشد.
امید نورافکن: با اینکه تیم فوتبال امید روزهای حساسی را در پیش دارد اما بعد از 
پایان آن مسابقات، نورافکن یکی از کسانی است که یارای کمک رسانی به تیم ملی 
بزرگسالان را دارد. نورافکن فصل فوق العاده ای را در سپاهان داشته و می تواند در چند 
پست ایفای نقش کند. او با سن و سال مناسبی که دارد شایستگی حضور جدی در تیم 

ملی بزرگسالان را خواهد داشت.
خوش  سپاهان  لباس  در  و  برگشته  خود  خوب  روزهای  به  دوباره  آقایی:  سعید 
می درخشد. سعید آقایی می تواند رقیبی جدی برای میلاد محمدی در سمت چپ خط 
دفاعی باشد. در نبود میلاد، محمد نادری به میدان آمد اما روی گل مقصر بود و یکی ۲ 
بار هم جا ماند. او علی رغم پتانسیل بالا از تجربه پایین رنج می برد و کادر فنی تیم ملی 

 می تواند روی مدافع چپ سپاهان نیز حساب باز کند.
علیرضا جهانبخش: بدون تردید شاهد بدترین روزهای فوتبالی علیرضا جهانبخش 
هستیم. وینگر خوش اخلاق و توانای تیم برایتون انگلیس که در این فصل امکان حضور 

در میدان را پیدا نکرده است. همین غیبت علیرضا باعث شده تا او در ۲ اردوی اخیر 
به تیم ملی هم دعوت نشود. با این حال جای خالی جهانبخش در تیم به شدت حس 
می شود. او با استفاده از تجربه بالا و اعتماد به نفس بالایش می تواند گره گشای لحظات 

سخت باشد.
سعید عزت اللهی: عزت اللهی نیز شرایطی مشابه با علیرضا جهانبخش را دارد. او نیز 
در این روزها اصلا به میدان نمی رود اما تجربه بالایش در عین جوانی و فوتبال مدرنی که 
به نمایش می گذارد باعث شده تا بتواند گزینه مناسبی برای وسط زمین تیم ملی باشد. 

در جدال برابر عراق نیز تیم ملی در نیمه دوم قافیه میانه میدان را به حریف باخته بود.
فرشید اسماعیلی: هرکاری که برای دعوت شدن لازم باشد را اسماعیلی در یکی ۲ 
فصل اخیر انجام داده است. هافبک هجومی آبی پوشان تهرانی با جنگندگی، تکنیک 
و تاثیرگذاری بالایش یکی از بهترین نفرات استراماچونی در لیگ نوزدهم بوده اما بازهم 
دربهای تیم ملی به رویش بسته است. اسماعیلی از سن و سال خوبی هم برخوردار 
است ولی مورد عنایت کادر فنی قرار نگرفته است. حضور بازیکنی چون او می تواند به 

خلاقیت خط حمله تیم ملی کمک کند.
به جز این نفرات هستند بازیکنان دیگری چون محمد دانشگر، ایمان سلیمی، 
ارسلان مطهری، شهریار مغانلو، مرتضی منصوری و ... که شایستگی دیده شدن 
توسط کادر فنی تیم ملی را دارند. حال باید دید در اردوی بعدی که در سال ۱۳99 

تشکیل می شود چه تغییراتی در لیست تیم ایجاد خواهد شد.

همه جاماندگان تیم ملی فوتبال

مدیر تیم فوتبال پرسپولیس می گوید: شجاع خلیل زاده بازیکنی 
است که دعوت نشدنش به تیم ملی به خاطر مسائل غیرفنی است.

بازیکنان پرسپولیس به  افشین پیروانی درباره شایعه اعتصاب 
خاطر دریافت نکردن مطالبات شان اظهار کرد: این موضوع اصلا 
صحت ندارد و بازیکنان ما اعتصاب نکرده اند. ما به خاطر برنامه ای 
که از قبل تعیین کرده بودیم تمرین امروز را تعطیل کردیم. بازیکنان 
پرسپولیس همیشه باغیرت بوده اند چرا که ما بازیکنانی داریم که از 
فصل قبل طلبکاراند اما به خاطر عشق به هواداران بدون مشکل 
در تمرینات حاضر می شوند. تیم ما نسبت به سایر تیم های لیگ 
برتر کم ترین دریافتی را داشته است و بازیکنان شاید چیزی حدود 
۱۲ درصد دریافت کرده اند. اما با این حال با تمام وجود بازیکنان در 
تمرین حاضر می شوند. از آقای انصاری فرد هم تشکر می کنم که با 
تمام وجود تلاش می کند که مشکلات باشگاه حل شود. متأسفانه 
در دو تا سه سال اخیر اتفاقاتی رخ داده که همه بازیکنان از باشگاه 
طلبکار هستند. مقداری از بودجه و سرمایه باشگاه در ابتدای فصل 
هزینه شده اما هواداران بدانند با این وجود هیچ وقت بحث اعتصاب 
در کار نخواهد بود. تمرین ما امروز فقط به خاطر برنامه قبلی تعطیل 

شده است.

او در ادامه درباره دعوت نشدن شجاع خلیل زاده به تیم ملی هم 
گفت: دعوت نشدن شجاع خلیل زاده به تیم ملی کاملا غیرفنی 
است و هیچ دلیل فنی برای آن وجود ندارد. من نه به خاطر این که 
الان در پرسپولیس مسوولیت دارم این حرف را می زنم چون همیشه 
درباره این موضوع صحبت کرده ام. همیشه گفته ام برخی بازیکنان 
حق شان است که به تیم ملی دعوت شوند. شجاع خلیل زاده هفت 
قهرمانی با پرسپولیس به دست آورده است و با این تیم به فینال 
آسیا صعود کرده است. او بازیکن بسیار تأثیرگذاری است و با این 
شرایط نمی دانم چه اتفاقی رخ می دهد که یک بار هم به تیم ملی 
دعوت نمی شود. به نظر من این موضوع دلایل غیرفنی دارد. اگر 
شجاع خلیل زاده در گذشته اشتباهی داشته است و یا علیه سرمربی 
پیشین تیم ملی صحبت کرده باشد باید از آن گذشت کنیم تا این 
بازیکن تأثیرگذار دوباره به تیم ملی دعوت شود. او می تواند به تیم 
ملی کمک کند. نباید شاهد این اتفاقات باشیم که برای اولین بار در 
تاریخ فوتبال ایران آرزو کنیم بحرین مقابل عراق مساوی کند. بهتر 
است بهترین ها را به تیم ملی دعوت کنیم. این که بخواهیم از یک 

بازیکن در سطح ملی گله مند باشیم اصلا کار قشنگی نیست.
پیروانی در بخش دیگری از صحبت هایش با تلویزیون به شایعه 

جدایی بشار رسن از پرسپولیس اشاره کرد و گفت: از هواداران 
خواهش می کنم اطلاعات دقیق را در این زمینه از سایت باشگاه 
دریافت کنند. از روزی که آمدم فقط دو یا سه بار مصاحبه  کرده ام 
علیه  می خواهند  برخی  کردم  احساس  که  بوده  زمانی  هم  آن 
پرسپولیس جوسازی کنند. من وظیفه خود می دانم در این زمینه 
پاسخگو باشم. بشار رسن به خاطر شرایط کشور عراق نتوانسته 
پاسپورت خود را تمدید کند. این هفته روز سه شنبه باید عراق را 
برابر بحرین همراهی کند و این که یک بازیکن در یک هفته سه 
بازی انجام بدهد از نظر فنی کار درستی نیست. به همین خاطر با 
هماهنگی کادر فنی به او اجازه دادیم که بعد از بازی با پاسپورت 
تمدید شده به تهران برگردد. دیروز )یک شنبه( مهدی شیری به 
خاطر جراحی پدرش در تمرین تیم حاضر نشد اما شایعه سازان 
گفتند که او به خاطر دریافت نکردن پول به تمرین نیامده است. 
بعد از این شایعه شیری با باشگاه تماس گرفت و خواستار تمدید 
قراردادش شد تا به این طریق نشان دهد هیچ مشکلی با باشگاه 
پرسپولیس ندارد. من از حاشیه سازان می خواهم دست از کارهای 
خود بردارند. آن ها باید مطمئن باشند ما اجازه نخواهیم داد این 

گونه مسائل به تیم ما ضربه بزند.

پیروانی:

 دعوت نشدن خلیل زاده به تیم ملی غیرفنی است

باخت به بحرین، دیدار خراج از خانه برابر عراق را بیش از پیش حساس کرده بود و همه انتظار برنامه ویژه ای از فدراسیون و ویلموتس داشتند ولی برنامه 
ویژه ای که همه را غافلگیر کرد و حتی در خیال بدبین ترین هوادار تیم ملی هم نمی گنجید، شکایت و درخواست جدایی سرمربی بلژیکی به دلیل عقب 
افتادن زمان پرداخت قسط اولش بود. سورپرایز ویژه ای که پیش از مهم ترین دیدار تیم ملی در مرحله مقدماتی جام جهانی، این تیم را به دست مسئولان 
فدراسیون به حاشیه برد تا نگرانی ها برای دیدار با عراق چند برابر شود. این اتفاق به قول ناصر نوآموز، رییس پیشین فدراسیون فوتبال، "به دلیل ضعف 
فدراسیون در امور اجرایی است." او در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: "فدراسیون ما مشکل اجرایی دارد، کسی که کارهای تیم ملی را انجام می دهد و 
وظیفه اش هماهنگ کردن امکانات برای این تیم است کم کاری می کند. در فدراسیون قحطی مسئول آمده که به فکر انجام وظیفه اش باشد و این ها 
فقط به دنبال کارهای شخصی خود هستند." این صحبت های نوآموز در حالی است که ضعف در امور اجرایی فدراسیون فوتبال مشهود است. از زمان 
شکست برابر بحرین تا شروع فیفادی آبان ماه، زمان زیادی برای پرداخت پول ویلموتس بود اما بهانه تراشی به نام تحریم ها و مشکلات انتقال پول باعث 
شد صدای سرمربی تیم درآید. زمانی مشخص می شود این امر بهانه تراشی بوده که بلافاصله و پس از اعتراض مربی بلژیکی، مهدی تاج و محمدرضا 
ساکت راه دیگری برای انتقال پول پیدا می کنند که سریعا جواب می دهد. رییس سابق فدراسیون فوتبال در بخشی دیگر از صحبت های خود به ایسنا 
می گوید: "تیم ملی ما پر از افراد اشباع شده است. از سرمربی بگیر - که اولویتش پول است نه کار - تا بازیکنانی که می دانند به پیروزی نیاز دارند اما 
تلاششان را دو برابر نمی کنند. فدراسیون اگر به فکر تیم ملی است، سراغ باشگاه ها و تیم های پایه برود. کشوری که وضعیت تیم های باشگاهی اش 
این است، چه انتظاری از تیم ملی آن است؟ وضعیت باشگاه ها و تیم ملی، نتیجه عملکرد فدراسیون است. وقتی باشگاه ها به فکر تربیت نیرو یا بازیکن 
برای تیم ملی نیستند، طبیعی است که فدراسیون هم به فکر تیم ملی نباشد." حق با نوآموز است؛ مردم ایران هشت سال به تیمی عادت کرده بودند 
که عادت به شکست نداشت، به تیمی عادت کرده بوند که سرمربی اش حتی پول هم نمی گرفت و با جان و دل کارش را انجام می داد، به تیمی عادت 
کرده بودند که حتی نداشتن امکانات هم نمی توانست آن را به حاشیه ببرد، تیمی که خیالشان از صعودش به جام جهانی راحت بود، تیمی که بازیکنان 
جوان و باانگیزه در آن فراوان بود. همکاری تاج و ساکت با ویلموتسی که پول بیشتر برایش در اولویت است باعث شده حالا دوباره دغدغه صعود به جام 
جهانی داشته باشیم، دغدغه شکست نخوردن مقابل تیم های عربی را داشته باشیم که مقابل آن ها خاطرات بد داریم. حالا با این دسته گل ها، احتمالا 

ستاره های فراسیون پنج ستاره بیش از پیش شود و باید دید رییس فدراسیون فوتبال و دار و دسته اش چه زمانی قرار است به خودشان بیایند.

اصر نوآموز: 

در فدراسیون فوتبال قحطی مسئول آمده است
 کارشناس فوتبال ایران گفت: بازیکنان تیم ملی مقابل بحرین و عراق سنگ تمام نگذاشتند و ویلموتس قبل از آن که 

خودش اخراج شود باید چند ملی پوش را اخراج کند.
بهمن فروتن  با اشاره به شکست تیم ملی ایران مقابل عراق گفت: بازی ایران مقابل عراق، بدتر از بازی مقابل بحرین بود. 
بازیکنان ما مقابل عراق طوری در زمین راه می رفتند که انگار ترمز دستی آنها را کشیده بودند یا وزنه به پای آنها بسته بودند.
مربی پیشین فوتبال ایران خاطرنشان کرد: من که از تلویزیون این بازی را نگاه کردم به نظرم رسید فعل خواستن برای 
بردن در این بازی صرف نشده است. اگر نگویم بازیکنان کم فروشی کردند، لااقل باید بگویم که آنها همه توانشان را در زمین 

خرج نکردند و به قول فوتبالی ها تقلب کردند.
کارشناس فوتبال ایران گفت: برای یک مربی چند هفته کافی است تا امضایش پای بازی تیمش دیده شود. همانطور که 
الان امضای استراماچونی را پای بازی استقلال و امضای کالدرون را پای بازی پرسپولیس می بینیم. در بین مربیان ایرانی 
هم هستند مربیان صاحب امضا که سرآمد آنها امیر قلعه نویی و یحیی گل محمدی هستند. اما امضای ویلموتس هنوز پای 

بازیهای تیم ملی دیده نمی شود، که اگر بشود و این بازیها ثمره تفکرات ویلموتس باشد، باید همین الان او را اخراج کرد.
فروتن تصریح کرد: به شخصه طرفدار ویلموتس هستم و فکر می کنم بتواند به فوتبال ایران کمک کند، اما اگر فردی مثل 

من که هوادار او هستم اختیار دار فوتبال ایران بودم، همانجا در اردن بعد از شکست مقابل عراق او را اخراج می کردم.
مربی باتجربه فوتبال ایران گفت: اما حالا که قرار است ویلموتس بماند و کارش را دنبال کند، او باید حداقل هفت - هشت 
بازیکن را از تیم ملی کنار بگذارد تا برای بازیهای آینده دچار مشکل نشود.  ویلموتس باید این را بداند که ماه عسلش تمام 

شده و اگر می خواهد با تیم ملی ایران ادامه دهد محکوم به پیروی در هر چهار بازی باقی مانده اش است.
وی تاکید کرد: اگر کی روش تنها یک آورده برای فوتبال ایران داشت، قاطعیت در برخوردش با بازیکنان بود و ویلموتس باید 
همین شیوه را در پیش بگیرد. او باید با قاطعیت با بازیکنان برخورد کرده و هر بازیکنی که نمی تواند در تیم ملی به او کمک 

کند را بدون نگاه کردن به اسم و رسم و آوازه اش، کنار بگذارد.

بهمن فروتن:

ویلموتس باید چند ملی پوش را اخراج کند

 مدیرکل ورزش و جوانان قم، با تاکید بر ضرورت هماهنگی دستگاه های مختلف استان 
برای توسعه ورزش بیماران خاص گفت: ایجاد کمیته مشورتی با حضور هلال احمر، بیمه 
سلامت، بهزیستی و سایر دستگاه های مرتبط برای تجمیع ظرفیت دستگاه های مرتبط 

با این بیماران ضروری است.
رسول منعم، روز یکشنبه در مجمع سالیانه هیات بیماران خاص و پیوند اعضای قم در 
سالن جلسات اداره کل ورزش و جوانان قم، افزود: ایجاد کمیته مشورتی و هماهنگی به 

عنوان یک دستور کار درشورای ورزش همگانی استان پیگیری می شود.
وی ، افزود: از دستگاه های مختلف استان که در حوزه ناشنوایان، نابینایان، بیماران 
خاص و بیماران خاص فعالیت می کنند این توقع را داریم که هماهنگی و همکاری 
منسجمی در این زمینه در استان داشته باشند. مدیرکل ورزش و جوانان قم،عملکرد 

هیات بیماران خاص استان را قابل قبول دانست و گفت: برنامه ریزی در جهت رشد و 
تقویت ورزش در افراد خاص جامعه از جمله وظایف اصلی دستگاه های مرتبط با ورزش 
کشور، فدراسیون ها و اداره کل استان هاست. وی، با تاکید بر بسترسازی برای فعالیت 
ورزشی بیماران خاص استان، افزود: افتخارآفرینی قهرمانان ورزشی بیماران خاص در 
عرصه های کشوری و فراملی موجب الگوی گیری و جذب سایر اقشار به ورزش می شود. 
منعم، با اشاره به وجود ظرفیت های مناسب قم درحوزه رشته های ورزشی بیماران خاص، 
ادامه داد: در رشته ورزشی ناشنوایان، قم در مسابقات فوتسال صاحب کرسی و نماینده 
در رقابت های آسیا و جهان است، ضمن اینکه این استان در رشته کاراته نیز ظفیت های 
زیادی دارد. مدیرکل ورزش و جوانان قم، با بیان اینکه در رشته گلبال نابینایان قهرمانان 
استان،حرف های زیادی برای گفتن سطح ملی دارند گفت: در رشته های جانبازان و 

معلولان، قم از جمله استان هایی است که همواره در رشته های مختلف پاراسیایی در 
رشته های در والیبال نشسته، بسکتبال با ویلچر، فوتبال هفت نفره، تنیس روی میز و 
شنا داشته است. وی کسب عنوان جهانی و همچنین مدال های مختلف کشوری توسط 
خانم پارسایی ورزشکارا پرافتخار قم در رشته بیماری های خاص را مورد اشاره قرار داد و 
اظهار داشت: در صورت ایجاد بسترهای حمایتی، می توان توفیق بیشتری را در رشته 

های ورزشی زیر مجموعه این هیات شاهد بود.
مدیرکل ورزش و جوانان قم، با اشاره به ضرورت استعدادیابی در این رشته گفت: با 
برگزاری جشنواره ها و همایشهای مختلف،در توسعه کمی و کیفی این رشته ها اقدام 
های خوبی در استان صورت گرفته است که باید در این زمینه خدمات و حمایت های 

بیشتری برای توسعه فعالیت های این هیات انجام شود.

مدیرکل ورزش و جوانان استان قم:

 توسعه ورزش بیماران خاص نیازمند هماهنگی دستگاه های مختلف است
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بیانیه سپاه در واکنش به حوادث اخیر؛
با هرگونه ناامنی قاطعانه برخورد می کنیم

لزوم عزم قوا برای پاسخ به مطالبات مردم

7 سیاسی

گمانه زنی ها درباره ترکیب مجلس آینده؛

 مجلس یازدهم شبیه کدام دوره خواهد بود؟

 چند ماه مانده به انتخابات مجلس، درباره ترکیب آتی نیروهای سیاسی و وضعیت 
جناح ها در بهارستان گمانه زنی های گوناگونی صورت گرفته و تحت تاثیر مسائل روز 

کشور تحلیل و پیش بینی ها در این خصوص تغییر می یابد.
نزدیک شدن به هر انتخاباتی به معنای راه افتادن طیفی از تحلیل و تفسیر و نیز 
گمانه زنی در خصوص چینش نیروهای سیاسی و وضعیت اردوگاه های مختلف برای 

حضور در رقابت ها و نیز پیش بینی نتایج آن است.
علاوه بر نهادهای رسمی و برخی از رسانه ها که دستورهای کاری چون برگزاری 
نظرسنجی و افکارسنجی در جامعه را دنبال می کنند، برخی جریانات و گروه ها نیز 
برای سنجش توان رقابت و اقبال عمومی به خود یا جناح رقیب از این شیوه ها سود 

می جویند.
در این پیوند، گاه نظرسازی جای نظرسنجی را گرفته و برخی از گروه ها نتایج مورد 
نظر خود را با اهدافی نظیر برهم ریختن اردوگاه مقابل در پوشش نظرسنجی های 
پای  برگزاری رقابت های واقعی  از  و پیش  معتبر در رسانه هایشان منتشر ساخته 

صندوق های رای، خود را پیروز انتخابات معرفی می کنند.
از جمله این شیوه ها می توان به تکاپوی طیفی از مخالفان دولت اشاره کرد که طی 
هفته های اخیر با انتشار نتایج »نظرسنجی« هایی مجهول مدعی افت چشمگیر اقبال 
عمومی به »حسن روحانی« و در عوض گرایش چشمگیر به سوی رقبای وی و سایر 

چهره های سیاسی شدند.
در فاصله چند ماه مانده به انتخابات مجلس یازدهم، گمانه زنی های سیاسی درباره 
سرنوشت رقابت های سیاسی رو به افزایش است همچنان که پیش از این هم شاهد 

پیش بینی های گوناگونی درباره ترکیب مجالس پیشین بوده ایم.
از  که طیف وسیعی  دریافت  به موضع گیری های سیاسیون می توان  نگاهی  با 
چهره های حزبی و سیاسی ضمن اشاره به چالش های پیش روی جریان خود و رقبا، 
غالبا خود را پیروز یا سهیم در پیروزی انتخابات پیش رو می انگارند. طیفی هم البته با 
برگزیدن تاکتیکی متضاد در تبلیغات سیاسی خود می کوشند از موضع حریف ضعیف 

و دست و پا بسته به انتخابات ورود کنند.
در آستانه انتخابات هفتم اسفند سال 9۴ بود که »محمد عطریانفر« عضو شورای 
مرکزی »کارگزاران سازندگی« بیان داشت اصلاح طلبان پس از پیروزی »سیدمحمد 
خاتمی« در انتخابات ریاست جمهوری سال ۷6، توانستند اکثریت مجلس ششم را 
به دست آورند و بعد از انتخاب روحانی در سال 9۲ هم تصور می کنند که بتوانند از 
فضای پیروزی نامزد مورد حمایت خود جهت تکرار تجربه مجلس ششم سود جویند 
اما این ماجرا تکرار نخواهد شد. این چهره اصلاح طلب پیش بینی کرد که بر خلاف 
بود.  اصولگرایان خواهد  اختیار  در  از اصلاحاتی ها، مجلس دهم  بسیاری  تصور 
اصلاح طلبان نیز یک اقلیت قدرتمند تشکیل می دهند و گروه احتمالی سوم نیز 
جماعت محدود و رادیکالی خواهد بود که هویت خود را از جبهه پایداری الهام گرفته 

است.
همزمان با این پیش بینی، »ابوالفضل شکوری« نماینده مجلس ششم و عضو 
شورای مرکزی »حزب اعتماد ملی« در گفت وگو با ایرنا اظهار داشت مجلس دهم از 

جهات بسیاری شبیه مجلس پنجم و دارای تکثری ملموس خواهد بود.
صرف نظر از اینکه پیش بینی و گمانه زنی هایی از این دست تا چه حد و با چه نسبتی 
تحقق پیدا کرده، برخی هم از مجلس مطلوب خود سخن می گویند و به بیان شاخصه 
و ویژگی های آن می پردازند. چندی پیش بود که رئیس جمهوری از مجلس اول 
شورای اسلامی به عنوان مطلوب ترین و کارآمدترین مجلس طی چهار دهه گذشته 

یاد کرد و واکنش های  مختلفی را نیز برانگیخت.
با توجه به تازه ترین تحولات سیاسی، اقتصادی و اجتماعی در کشور یک گزاره قوی 
نزد سیاسیون به چشم  می خورد و تکرار می شود که این دوره از انتخابات مجلس به 
نسبت سایر ادوار پیش بینی ناپذیرتر به نظر می رسد و نمی توان تحلیل دقیقی از سمت 

و سوی تحولات سیاسی صورت داد.
با این حال تاکنون بحث و نظرهای متعددی صورت گرفته از جمله »صادق زیباکلام« 
استاد علوم سیاسی دانشگاه تهران گفته است »بلایی که بر سر اصولگرایان در سال 
9۴ آمد این بار بر سر اصلاح طلبان خواهد آمد«، همچنین »نامزدهای اصولگرایان 
اعم از تندرو، کندرو و میانه رو در تهران و سایر استان ها و حوزه های انتخابیه بزرگ با 

آرای خیلی کمی وارد مجلس یازدهم خواهند شد.«
در مقابل، »مسعود پزشکیان« نایب رئیس مجلس بر این باور است که »در تهران 
طبیعتا اگر مشارکت بالا باشد احتمال رای آوری اصلاح طلبان زیاد است اما این مساله 
در شهرستان ها ۵۰-۵۰ است یعنی میزان رای آوری دو طیف اصلاح طلب و اصولگرا 
در دیگر استان ها و شهرستان ها تقریبا برابر است. همانطور که در دوره گذشته هم 

شاهد بودیم که هر دو طیف تقریبا به یک میزان رای آوردند.«
در میان اصولگراها هم چنین گمانه ای مطرح است. چند هفته پیش رود که 
»حسین کنعانی  مقدم« دبیر سیاسی »جبهه ایستادگی« در گفت وگو با یکی از 
رسانه ها پیش بینی کرد که »رقابت اصلی تنها میان اصولگرا و اصلاح طلب است. در 
نهایت باید منتظر آخرین گام های این دو جناح  برای نشستن بر صندلی های سبز 
مجلس باشیم« علاوه بر اینکه »نیروهای مستقل و اعتدالگرا هم بالاخره برای خود 

کرسی هایی خواهند داشت«
»ناصر ایمانی« دیگر فعال سیاسی اصولگرا است که با اشاره به نارضایتی های 
اصلاح طلبان از ائتلاف با مستقل ها و امکان اکثریت معتدل ها در مجلس آتی گفته 
است »تعداد اصولگرایان مجلس یازدهم، اندکی بیشتر از مجلس فعلی و بالعکس، 
تعداد کرسی هایی که طیف اصلاح طلب کسب خواهند کرد، کمتر از وضعیت کنونی 

آنها خواهد بود.«
این در حالی است که برخی از چهره های سیاسی اکثریت مجلس یازدهم را در 
اختیار گروه هایی مجزا از جریان های سنتی می دانند. »محمدعلی وکیلی« عضو 
فراکسیون امید مجلس حدود دو هفته پیش در گفت وگو با یکی از خبرگزاری های 
اصولگرا پیش بینی کرد که از مجلس دهم تنها حدود ۸۰ نفر به مجلس یازدهم 
می روند و با بازماندن ۲۱۰ نفر از تمدید دوره نمایندگی، دو سوم ترکیب مجلس تغییر 
خواهد کرد. همچنین اصلاح طلبان به رغم چالش های پیش رو خواهند توانست 

اقلیتی صدنفره را در مجلس یازدهم تشکیل دهند.
وکیلی در اظهارنظری جالب توجه گفته است »جریان جدیدی به مجلس ورود 
خواهد کرد که نه اصولگرا است و نه اصلاح طلب و مشرب جدیدی می آورد و ممکن 
به احمدی  را  بیشترین شباهت  اما  باشد،  از اصلاح طلبان  است اصلاح طلب تر 
نژاد خواهد داشت.« به گفته وی اعضای این جریان که احتمال دارد وزنی برابر 
اصلاح طلبان مجلس یازدهم داشته باشد »شمایل و پوسته ای اصولگرایی دارند، اما 

اصولگرا نیستند و پرچم اصلاح طلبی را در دست خواهند گرفت.«
همپیوند با اظهارنظرهایی از این دست، هشدارهایی نیز در خصوص امکان سوار 
شدن برخی نامزدها و جریانات روی نارضایتی های عمومی مطرح شده و برخی 
صاحبنظران سیاسی از امکان طرح شعارهای پوپولیستی و ورود عوام گرایان به خانه 

ملت و تبعات آن سخن به میان آورده  اند.
آتی  انتخابات  نتایج  مورد  در  اظهارنظرها  از  مهمی  بخش  در  آنچه  مجموع  در 
برجستگی خاصی دارد، تاثیر اوضاع و مشکلات معیشتی بر مشارکت مردم و نتیجه 
انتخابات است به خصوص اینکه طی روزهای گذشته تصمیمی چون سهمیه بندی 
بنزین به رغم تاکید رهبری مبنی بر کاستن از مشکلات مردم و اطمینان بخشی های 
را  نگرانی های جدی  تصمیم،  این  نتایج  درباره  قوا  و سایر سران  رئیس جمهوری 

برانگیخته است.
در همین پیوند، »قاسم میرزایی نیکو« عضو کمیسیون شوراها و امور داخلی کشور با 
اشاره به احتمال رد صلاحیت اصلاح طلبان همچنان که در اواخر مجلس ششم اتفاق 
افتاد و نیز افتراق گروه های اصلاحاتی، پیش بینی کرده نارضایتی های مردم بر میزان 

مشارکت تاثیرگذار باشد و مجلسی شبیه مجلس هفتم را شاهد باشیم.
با نگاهی به میزان مشارکت در ادوار انتخابات مجلس، دوره های هفتم و هشتم 
با حدود ۵۰ درصد شاهد کمترین آمار مشارکت بوده است. با توجه به چالش های 
معیشتی و ناخرسندی های موجود ناشی از فشار تحریم ها بسیاری می گویند در این 

دوره امکان تکرار چنین تجربه هایی بسیار است.
این در حالی است که برخی ایده ای دقیقا معکوس این گمانه را مطرح ساخته و به 
انتخابات مجلس پنجم در اسفند سال ۷۴ اشاره می کنند؛ سالی که بیشترین نرخ 
تورم بر اثر سیاست های تعدیل اقتصادی و رقم بی سابقه ۴9.۴ درصدی تورم به ثبت 
رسید و در عین حال بیشترین میزان مشارکت در انتخابات مجلس یعنی ۷۱ درصد از 

واجدان حق رای شکل گرفت.
با این حال آنچه بسیاری از صاحبنظران و ناظران سیاسی بر آن تاکید دارند اینکه 
جامعه چشم به راه تحولاتی تازه و برانگیزاننده نشسته تا به جای محرک هایی چون 
نگرانی از آینده و شعارهای پوپولیستی، امید و اعتماد به مسیر پیش روی کشور، اقشار 

مختلف را  پای صندوق های رای بیاورد.

سخنگوی دولت  گفت :من فکر می کنم رئیس جمهوری خود را فدای مردم و مصالح 
کشور کرد، دولت با شجاعت تصمیم گرفت و اصلاح قیمت بنزین با رایزنی با قوای سه گانه، 
بخش های مختلف و کارشناسان را اتحاذ کرد و تمامی درآمدهای آن برای حمایت از اقشار 

پایین تخصیص یافته است
»علی ربیعی« ظهر روز دوشنبه در نشست خبری خود با اصحاب رسانه با موضوع اصلاح 
قیمت بنزین با موضوع اصلاح قیمت بنزین گفت: این طرح براساس تصمیم شورای 
عالی هماهنگی سه قوه درخصوص تصمیم مهم و ملی اجرای طرح حمایت اجتماعی و 

معیشتی از اقشار کم برخوردار با منابع حاصل از اصلاح قیمت بنزین اجرا شد.  
وی با بیان اینکه اصلاح قیمت حامل های انرژی به ویژه بنزین در 6۰ سال اخیر، همواره 
مهم و چالش برانگیز بوده است، اظهار داشت: دلایل متعددی برای اصلاح قیمت ها بیان 
شده و وجود دارد. در شرایط حاضر که کشور با بی سابقه ترین تحریم ها و فشارها روبه رو شده 
است، اصلی ترین دلیل برای اصلاح قیمت ها، ایجاد عدالت اجتماعی یا حرکت به سمت 
آن است. اقشار با دهک پایین جامعه تحت فشار هستند و دولت خود را موظف به حمایت 
از این قشار می داند.   دستیار ارتباطات اجتماعی رئیس جمهور ادامه داد: می خواهیم هر 
چقدر می توانیم به قدرت خرید این خانواده ها بیفزاییم. باید این مسئله از محلی تامین 
می شد. درآمدهای دولت به خاطر کاهش فروش نفت، کاهش یافته و تامین منابع درآمدی 
دولت از طریق فروش نفت و مالیات یکی از هنرمندی هایی است که دولت داشته و حتی 

کارهای زیربنایی و ساخت و سازها معطل نمانده است.  
خانواده های برخودار ۲۳ برابر از این یارانه ها بهره مند می شدند 

ربیعی با بیان اینکه تامین منابع برای حمایت معیشتی از منابع حاصل از اصلاح قیمت ها 
است، تصریح کرد: یکی از راه ها برای این کار مالیات است اما با توجه به ضرورت تولید و 
ایجاد اشتغال شاید ایجاد فشار بیشتر به تولیدگران کار منطقی و علمی نبود بنابراین بهترین 
منابع حمایت از اقشار پایین، توقف یارانه به اقشار برخودار و اختصاص آن به اقشار پایین 
بود.   وی با تاکید بر اینکه اقشار برخودار بیشترین بهره مندی از یارانه بنزین را داشته اند، 
خاطرنشان کرد: خانواده های برخودار ۲۳ برابر از این یارانه ها بهره مند می شدند و لذا 
منطقی ترین راه ممکن اصلاح قیمت بنزین بود. در 6۰ سال اخیر در خصوص بیماری 
اقتصاد ایران بحث های زیادی شده است. یکی از دلایل این بیماری، یارانه های پنهان و 

عدالت نابرابر در جامعه بوده است.
سخنگوی دولت افزود: درخصوص برداشتن یارانه بنزین بارها در دولت های مختلف بحث 
شده است. خیلی ها معتقدند یکی از دلایل بیماری اقتصاد همین یارانه سوخت است. 

دولت های زیادی هم در این باره تلاش هایی را انجام دادند. 
ربیعی  با بیان اینکه این تصمیمات از نوع تصمیمات دشوار و سخت است، ابراز داشت: 
چون آثار مثبت این تصمیمات در میان مدت و درازمدت مشخص می شود، در کوتاه مدت 
نیازمند آن بودیم همراه با این اصلاحات از زندگی مردم مراقبت کنیم بنابراین ضمن اصلاح 
ساختار یارانه ها، منابع حاصل از این یارانه ها را نه به همه کشور بلکه به 6۰ میلیون نفری که 
دچار مشکل شده بودند، اختصاص داده شدند.   وی با بیان اینکه دولت واقف بود در این 
شرایط اصلاح ساختار تبعاتی برای دولت و محبویتش خواهد داشت، عنوان کرد: من فکر 
می کنم رئیس جمهوری خود را فدای مردم و مصالح کشور کرد. دولت با شجاعت تصمیم 
گرفت و اصلاح قیمت بنزین با رایزنی با قوای سه گانه، بخش های مختلف و کارشناسان را 
اتحاذ کرد و تمامی درآمدهای آن برای حمایت از اقشار پایین تخصیص یافته است.   این 
عضو دولت تدبیر و امید اضافه کرد: این سوال وجود دارد که آیا این سیاست درستی بود؟ 
من بارها شنیدم که می گویند شما بازهم منابع این یارانه ها را به مردم بازپرداخت می کنید. 
ما علاوه بر عادلانه کردن سیاست، منابع این یارانه ها را به همه مردم اختصاص نمی دهیم. 
جهت گیری نسبت به 6۰ میلیون جامعه ایرانی در حقیقت یک سیاست عادلانه کردن و 

برخوداری عادلانه از درآمدهای کشور را در بطن خود دارد.
اعتراضات از جنس دل نگرانی برای معیشت نبود

سخنگوی دولت با بیان اینکه علاوه بر مبارزه با قاچاق سوخت، چرا باید یارانه استفاده از 
سوخت را در کشورهای دیگر بدهیم، گفت: مدیریت مصرف امکان صادرات را فراهم می 

کند و همینطور جلوگیری از فساد و رانت های نهفته در دل آن، آثار مثبتی خواهد داشت.
وی افزود: البته بسیاری از سیاست ها با وجود درست بودن، تبعاتی هم دارند. سایر 
ارکان نظام بر ضرورت اتخاذ این تصمیم در سه جلسه مختلف تاکید کردند و براین تصمیم 
کلیدی صحه گذاشتند. خوشحال هستیم که این مصوبه با توجه به تایید سران سه قوه مورد 
موافقت رهبری هم قرار  گرفت. رهبر معظم انقلاب هم به همین دلیل و علم اینکه تصمیم 
گیری برای صلاح ساختاری و تصمیم گیری در سران سه قوه تصویب رسیده، شجاعانه از 

آن دفاع و حمایت کردند و همگان را بر حمایت از آن فراخواندند.
ربیعی با اشاره به این که این تصمیمات ساختاری دارای موافقان و مخالفانی هم هست، 
تصریح کرد: دولت در ادامه مسیر نقدهای سازنده و نظرات کارشناسان و خبرگان آن حوزه 
را خواهد شنید. دولت همواره انتقادات را شنیده و در ادامه این روند نیز گوش شنوا خواهد 
داشت. سخنگوی دولت از جمله نکات را نگرانی ها و دغدغه های مردم عزیز در خصوص 
اجرای این طرح برشمرد و با ذکر مثالی گفت: مثلا مردم نگران بودند در اثر افزایش قیمت 
بنزین، تورم افزایش یابد یا اینکه بازتوزیع مقطعی باشد و نگرانی هایی که دولت برای همه 

آنها پاسخ هایی دارد و بخشی از آن ها در این جلسه پاسخ داده خواهد شد.
وی درعین حال خاطرنشان کرد: اتفاقاتی تاسف برانگیزی در سه روز گذشته روی داد. 
اینکه اعتراضات از جنس نگرانی و دلشوره داشتن برای معیشت و اعتراض به یک تصمیم 
نبود بلکه متاسفانه دیدیم برخی به بهانه اجرای مصوبه، به اغتشاش های نامتعارف مانند 
آتش زدن بانک ها، حمله به مراکز نظامی و انتظامی، حمله به زیرساخت ها مانند گاز و حمله 

به اموال خصوصی مردم اقدام کردند.
ربیعی گفت: در برخی موارد گزارشاتی داریم که به طور مکرر از سلاح گرم و سرد استفاده 
کردند و تعدادی از ماموران امنیتی و انتظامی را مورد حمله قرار دادند از گروگان گیری تا 

کشتن آنها که به خانواده هایشان تسلیت می گوییم.
حساب معترضین از اغتشاشگران جداست

سخنگوی دولت در بخش دیگر از سخنانش گفت: درخواست های زیادی در شهرها از 
پلیس برای پیشگیری از این حرکت ها جلوگیری از این حرکت ها و ایجاد آرامش به شهرها و 

جلوگیری از غارت ها صورت گرفته است.
ربیعی عنوان کرد: قطعا حساب معترضین که ما چیزی جز خدمت به آنها نداریم و برای 
آنها آمده ایم، و حساب آنهایی که نگران معیشت و زندگی خودشان هستند، با کسانی که با 
سلاحی که وقتی مطالعه شده گلوله  این سلاح ها از گلوله های متعارف مورد استفاده دولتی 
نیست و سلاح هایی که از جاهای مختلف تهیه شده و دست به تیراندازی زدند، جدا هست.  
سخنگوی دولت بیان کرد: رفتارهای آنها با سیاست های تروریست های قدیمی که در 
کشور داشتیم و همواره سال ها با عملیات تروریستی به دنبال شکستن و کوچک شدن ایران 

نشسته اند با این سیاست ها و نسخه هایی که علیه ما پیچیده اند، منطبق عمل می کنند.
 نظام جمهوری اسلامی اعتراض را حق همه مردم می داند 

وی یادآور شد: در حوادث روزهای اخیر مردم گزارش داده اند که عده ای با ماسک یا 
پوشاندن صورت خود و به صورت حرفه ای، خشونت بالایی به خرج می دهند. همین جا 
اعلام می کنم نظام جمهوری اسلامی ایران و دولت ایران اعتراض را حق همه مردم می داند 
اما معترض با اغتشاشگر متفاوت است. ربیعی خاطرنشان کرد: اغتشاش گرانی که با 
اسلحه تخریب می کنند و اموال آتش می زنند قطعاً با معترضان که می خواهد به اعتراض 
مدنی داشته باشد متفاوت است خدا را شکر مردم شریف و هوشیار ایران، صف خود را از 
این افراد جدا کرده اند. هیچ پیوستگی حتی از افرادی که احتمالًا اگر تصور زیانی هم بود، 
آنها باید داشتند در میان این افراد مشاهده نکردیم.   ربیعی با بیان این که اغتشاشگران 
می خواهند فضایی را درست کنند که صدای به حق معترضین دلسوز هم شنیده نشود، 
گفت: خوشبختانه به سرعت مرزها مشخص شده و به همین دلیل مردم صف شان را جدا 
کرده اند و فکر می کنم امروز بیش از ۸۰ درصد نسبت به دیروز، وضعیت آرامی داشتیم.  
البته مسائل جزئی مانده که فردا و پس فردا مسائل خاصی از لحاظ اغتشاش گری نخواهیم 
داشت. ربیعی در ادامه گفت: سخن گفتن بیشتر با مردم به معنای شنیدن صدای مردم 
خواهد بود. در هیاهوی تیراندازی ها، عربده کشی ها و حمله ها صدای به حق مردم هم 
متاسفانه کمتر شنیده خواهد شد. در این میان و عجیب این که آمریکا و مقامات این کشور 
که بزرگترین جنایت را با اعمال فشارهای حداکثری و ظالمانه ترین تحریم ها انجام دادند به 
مردم ایران پیام می دهند که ما از این اعتراضات حمایت می کنیم. سخنگوی دولت افزود: 
از آقای پمپئو که با بی شرمی هرچه تمامتر از تحریم های حداکثری علیه ملت ایران دفاع 

می کنند و طراحی می کنند انتظاری جز این نیست که از اغتشاشگران حمایت کنند.
وی ادامه داد: شما به مردم خودتان در انتخابات دروغ گفتید و مردم خود را در انتخابات 
فریب دادید که این روزها در کنگره مباحث آن نمایان است. شما به هیچ کجای دنیا نه 
آزادی، نه دمکراسی، نه مردمسالاری و نه رشد و توسعه بردید. مردم ما به خوبی آگاه هستند.
ربیعی یادآور شد: شواهد ما نشان می دهد که از دیروز حتی برخی از افرادی که به طور 
هیجانی در برخی این موارد حضور داشتند، آنها هم دیگر حضور ندارند و کسانی امروز در 
صحنه و خیابان ها حتی حضور هیجانی هم داشته باشند به آنها هم احترام قائلیم. آنها هم 

حق دارند نوع اعتراض خود را داشته باشند.

 کشور نیازمند اصلاحات ساختاری در اقتصاد است
سخنگوی دولت گفت: کشور ما چه با تحریم چه بی تحریم نیازمند اصلاحات ساختار 
اقتصادی است و در همین زمان ها است که شجاعت افراد و مسئولیت پذیری اشخاص، 
جریان ها و جناح های سیاسی و بیداری و بصیرت و هوشیاری ملت نمایان می شود. در این 
ایام سخت است که چه کسانی پای منافع ملی ایستاده اند و حاضرند برای آن هزینه دهند 
و چه کسانی بدنبال کارخود هستند و سعی می کنند از درون حوادث برای خود منافع 

کوچک جناحی و یا محبوبیت های گذرا کسب کنند.
وی ادامه داد: در همین ایام  موضع گیری رهبر معظم انقلاب به همه ما درس داد و نشان 
داد که با آگاهی و تسلط بر مسایل ملی شجاعانه در برهه های خطرناک که برخی مدعیان 

خود را کنار می کشند از ایشان مجدد تشکر می کنیم.
ربیعی گفت: امیدواریم با درایت و کمک مردم آگاه و فهیم کشورمان که تا همین الان با 
صبوری و مقاومت مدنی با مقاومت ایستاده اند و نقش خود را ایفا کردند بتوانند این طرح را 
به طور کامل اجرا کنیم و آثار مثبت آن را نمایان کنیم و بتوانیم از عواقب نگران کننده ای که 

مردم نگران آن هستند قطعا اینها را پاسخ دهیم و بکاهیم.
 ۷۵ درصد از افراد جامعه مشمول طرح حمایتی می شوند

ربیعی در پاسخ به این سوال که طرح حمایت معیشتی شامل چه کسانی می شود، گفت: 
در این طرح کارگران، بازنشستگان، معلمان، نیروهای تامین اجتماعی، عشایر و افراد 
وابسته به صندوق ها و حقوق بگیران ثابت حضور دارند. این طرح هم برش اقشاری و هم 
برش درآمدی دارد و در ترکیبی از اینها و مولفه هایی که وزارت رفاه بررسی می کند، افراد 

مشمول را تعیین می کند.  
وی با بیان اینکه ۷۵ درصد از افراد جامعه شامل این طرح می شوند، اظهار داشت: نگرانی 
ما کسانی هستند که اثری از آنها نیست مثلا ما افراد حاشیه نشین را هم بررسی کردیم و 
سراغ کسانی که دفترچه بیمه نداشتند و دفترچه بیمه سلامت به آنها داده ایم، رفتیم. فکر 

هم می کنم ۷۵ درصد جامعه قابل قبول است.  
سخنگوی دولت ادامه داد: اگر افرادی را ندیده باشیم و افرادی خود را ذیحق می داند، 
وزارت رفاه سامانه ای را معرفی می کند و آنها باید در ۲۰۰ کلمه باید دلایل خود را مطرح 
کنند و این حق را می دهند که ما بررسی کنیم. این سامانه باز است و اگر بررسی شد و 
استحاقش تشخیص داده شود، آنها از همین ماه دارای حق هستند و پولش از همین ماه 

پرداخت می شود.
وی افزود: تمهیدات پیش بینی شده به گونه ای است که گروه های مختلف را شامل 

می شود و حدود ۷۵ درصد جامعه انتخاب شده اند.
ربیعی در پاسخ به سوال دیگری درباره پرداخت حمایتی از مردم گفت: در پرداخت ها 
تردید ایجاد نکنیم اگر منابع بیشتر به دست بیاوریم حمایت اجتماعی را افزایش می دهیم.  
دستیار ارتباطات اجتماعی رئیس جمهوری از رسانه ها خواست برای اجرای موفق این 

طرح بیشتر به درست نویسی و ابهام زدایی روی بیاورند و مطالب را به این شکل بنویسند.
 سخنگوی دولت خاطرنشان کرد: بارها گفته ام سناریوهای متعددی در دست بررسی 
است اما به نقل از من گفتند که فردا قرار است این کار انجام شود و من این را تکذیب کردم. 
یکی از مباحث من را یکی از شبکه های خارجی گذاشته بود در حالی که من گفتم؛ »زمان 
اجرا مشخص نیست.  سناریوهای مختلف داریم به محض اینکه تصمصم گرفته شد اعلام 
خواهیم کرد«. ربیعی در پاسخ به سوال دیگری درباره عدم اطلاع رسانی در خصوص 
اجرای طرح سهمیه بندی بنزین گفت: تجربه به ما نشان می دهد انتشار زودهنگام خبر 
آغاز سهمیه بندی جز هدر رفتن منابع، اختلال در نظم عمومی، فعال شدن قاچاقچیان 
سوخت و زد و بندها پیامد دیگری نداشته است. از طرف دیگر متاسفانه تجارب تلخ دیگری 
هم داشتیم. وی خاطرنشان کرد: تعدادی ترجیح می دادند به جای پمپ بنزین، بنزین را به 

خانه ببرند و ما آتش سوزی منجر به مرگ و خسارت های مالی و جانی داشتیم.
 سخنگوی دولت اضافه کرد: در اصل اینکه طرح معیشتی داریم، بارها اعلام کردیم که 
سناریوهای مختلف با قیمت های مختلف داریم بارها اعلام کردیم. هر دولتی هر تصمیمی 
بخواهد اعلام کند، اینکه از قبل در پیرامون آن موضوع صحبت کرده باشد، درست است 
که ما  این کار را کردیم. ربیعی اظهارداشت: همه دستگاه ها، موسسات و پژوهشگاه های 
مختلف هم بر این موضوع تاکید داشتند و مطالعات آن منتشر و بحث شده است. اما اینکه 
بگوییم ساعت »س« روز »ق« می خواهیم این کار را بکنیم جز این که می خواهیم کسانی 
را تردید بیاندازیم، نتیجه ای ندارد.  وی گفت: قطعا این تصمیم، تصمیم درستی بوده و 
نمی تواند مورد نقد باشد و در اعلام این گونه سیاست های باید مراقب جوانب برخی بی 

احتیاطی ها بود.
 اینترنت بیشتر استان ها بزودی به وضعیت عادی برمی گردد

وقتی  گفت:  اینترنت  محدودیت  و  قطعی  درخصوص  همچنین  دولت  سخنگوی 
اعتراضات صورت گرفت، مشکل اینترنت نداشتیم اما زمانی که با هدایت شبکه های معاند 
برخی اغتشاشاگران در بزرگراه سنگ خالی کرده و راه را مسدود کردند، شورای امنیت کشور 
تصمیم گرفت و به اپراتورها ابلاغ کرد برای جلوگیری از سوءاستفاده اغتشاشگران اینترنت 
محدود شود.   ربیعی با تاکید بر این که زندگی مردم نباید مختل شود، گفت: دولت نیز در 
این زمینه تلاش کرد و اکنون شبکه نظام بانکی و تاکسی های اینترنتی مشکلی ندارند. به 
گفته سخنگوی دولت،  جاهایی که با زندگی روزمره مردم در ارتباط هستند مشکلات آنها 
حل شده است و تلاش می کنیم مشکلات ظرف امروز و فردا در سایر استان ها نیز به حالت 

عادی برگردد.
تجمعات ۸۰درصد کاهش یافته است

سخنگوی دولت با اشاره به تجمعات ۲ روز گذشته در برخی شهرهای کشور، گفت: 
تجمعات نسبت به روز گذشته ۸۰ درصد کاهش داشته است، اگر روز اول تعداد مردم نگران 

هم در تجمعات بودند اما از دیروز به این طرف، مردم نگران عادی را نمی بینیم.
وی افزود: از دیروز شیوه ها تغییر کرده است، گروهی با سلاح سرد و گرم به خیابان آمده 

اند و به جای شعار دادند و اعتراض کردن حمله به مراکز نظامی انجام شروع شد.
ربیعی بیان کرد: به قطعیت اعلام می کنم هیچ کس در اعتراض خیابانی مجروح نشده 
است، بلکه در حمله به مراکز تاسیات انتظامی و نظامی بوده است که تعدادی هم با 

تیراندازی بوده که از اسلحه هایی است که بیرون آمده است.
وی اظهار داشت: برای اعلام آمار نهایی مجروحان  نیازمند گذر زمان هستیم، که امروز و 
فردا که بگذرد و پیش بینی می کنیم که این تجمعات در یکی دو روز آینده موضوع کاهش 
پیدا خواهد کرد البته ممکن است موارد متفرقه ای وجود داشته باشد، اما تا دو روز آینده 

تعداد مجروحان و آسیب دیدگان و خسارت ها را اعلام می کنیم.

سخنگوی دولت :

رئیس جمهوری خود را فدای مردم و مصالح کشور کرد

 رئیس قوه قضاییه، اقناع افکار عمومی و اجماع نخبگانی را 
مقدمه ضروری اجرای طرح مدیریت مصرف سوخت برشمرد و با 
تاکید بر اینکه امروز صف مردم از صف اخلالگران در امنیت جدا 
است، از همه مسئولان ذیربط خواست که از طریق تریبون های 

مختلف به تبیین ابعاد گوناگون طرح مدیریت مصرف سوخت 
قوه  عمومی  روابط  کل  اداره  دوشنبه  روز  گزارش  به  بپردازند. 
قضاییه، حجت الاسلام و المسلمین سیدابراهیم رئیسی در جلسه 
شورای عالی قوه قضاییه با اشاره به حوادث پس از اجرای طرح 
مدیریت مصرف سوخت در کشور، تصریح کرد: روز گذشته، مقام 
معظم رهبری به صورت جامع به این موضوع اشاره فرمودند و ما 

هم از عنایات ایشان کمال سپاس را داریم.
وی ادامه داد: اصل این طرح، مبنای کاملا قانونی دارد و در 
قانون برنامه ششم توسعه و همچنین سیاست های کلی نظام 
مصوب مجمع تشخیص مصلحت نظام بر آن تاکید شده است. 
البته این طرح باید در ۵ سال گذشته به صورت متناوب توسط 
دولت انجام می شد. بر همین اساس طرحی را دولت پیشنهاد 
کرد که بحثهای کارشناسی مختلفی درباره آن مطرح بود و نهایتا 
تصمیم بر این شد که اقداماتی طبق پیشنهاد و طرح دولت انجام 
شود. رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه اصل طرح، قانونی است 
اما نحوه و شیوه اجرای آن بحث دیگری است، افزود: از مقدمات 
ضروری اجرای این طرح، اقناع افکار عمومی و اجماع نخبگانی 

است و هر چه بیشتر باید ابعاد این طرح تبیین شود. در خصوص 
چنین طرحی طبعا نمایندگان، نخبگان، صاحبنظران و عموم 

مردم باید در جریان ابعاد گوناگون آن باشند.
شیوه  از  انتقاد  ضمن  رئیسی  المسلمین  و  الاسلام  حجت 
اجرای طرح، نگرانی مردم را ناشی از عدم اقناع افکار عمومی 
دانست و اظهار کرد: ضرورت داشت افکار عمومی در این زمینه 
روشن شود. امروز هم ضرورت جدی وجود دارد که رسانه ها، 
اقتصاددانان، وزرای مربوطه، مسئولان اجرایی و مسئولان مطلع، 
از هر طریق ممکن ابعاد طرح را برای مردم تبیین کنند زیرا یکی 
از جلوه های مهم شفاف سازی همین است. وی با بیان اینکه 
مردم عزیز ما از ابتدای پیروزی انقلاب اسلامی هر زمان نسبت به 
موضوعی قانع شده اند با تصمیمات نظام همراهی و همدلی کرده 
اند، خاطرنشان کرد: در این قضیه هم تردید نداریم که در صورت 

اقناع افکار عمومی، همراهی مردم حاصل می شود.
رئیس قوه قضاییه در ادامه با تاکید بر اینکه صف مردم از صف 
اشرار و اخلالگران در امنیت جدا است، تصریح کرد: تخریب اموال 
عمومی و خصوصی، آتش زدن بانک ها و اماکن مختلف، آسیب 

رساندن به آرامش روانی مردم و لرزاندن دل زنان و کودکان با هر 
نیت و هدفی، مجازات سختی را به دنبال خواهد داشت.

وی افزود: کسانی هم که از بیرون مرزها اقدام به تحریک افراد 
می کنند، نه از سستی بنیاد خود و نه از استحکام نظام جمهوری 

اسلامی اطلاع دارند.
قضات  و  مسئولان  به  رئیسی  المسلمین  و  الاسلام  حجت 
نیروهای  و  مردم  با  همراه  که  داد  دستور  نیز  قضایی  دستگاه 
انتظامی و امنیتی تلاش کنند مطلقا به کسب و کار، زندگی و خانه 

مردم آسیبی وارد نشود و مردم از تعرض مصون بمانند.
از  جلوگیری  بر  رهبری  معظم  مقام  تاکیدات  به  اشاره  با  وی 
افزایش قیمت کالاها و خدمات به بهانه افزایش قیمت بنزین تاکید 
کرد: قوه قضاییه نیز وظیفه نظارتی خود را در این زمینه دنبال می 
کند و امیدواریم همه مردم از مواهب این طرح به نحوی که اعلام 

شده است، بهره مند شوند.
با درایت، صبوری،  ابراز امیدواری کرد که  رئیس قوه قضاییه 
پشتکار و اقدام و عمل، نگرانی مردم رفع شود، دشمنان ناامید 

شوند و به عدالت اجتماعی نزدیکتر شویم.

رئیس قوه قضاییه:

صف مردم از صف اخلالگران جداست

سپاه با صدور بیانیه ای ضمن قدردانی از بصیرت مردم و جداسازی مطالبات و صف اعتراض 
از اغتشاشگران، تاکید کرد: با ادامه هرگونه ناامنی و اقدامات مخل آسایش و آرامش مردم 
برخورد می کنیم. به گزارش مهر، سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در واکنش به حوادث 
و رخدادهای پس از اجرای طرح مدیریت مصرف سوخت، طی بیانیه ای با قدردانی از 
تیزهوشی و بصیرت مردم در تشخیص و افشای نقشه شوم دشمن و جداسازی مطالبات و 
صف اعتراض از اغتشاشگران آورده است: با ادامه هرگونه ناامنی و اقدامات مخل آسایش و 

آرامش مردم قاطعانه برخورد خواهیم کرد.
متن بیانیه سپاه به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
ملت شریف و عظیم الشأن ایران اسلامی

حافظه تاریخی انقلاب اسلامی و جهانیان گواهی می دهد طی چهل سال گذشته، در هر 
مقطعی که دشمنان قسم خورده و خبیث نظام با بهانه سازی برخی وقایع، برای انتقام از ایران 
و ایرانی، درصدد فتنه آفرینی و تهدید امنیت ملی و آرامش عمومی جامعه برآمده اند به سد 
هوشمندی و بصیرت شما مردم عزیز و آگاه برخورد و نه تنها راه به جایی نبرده اند، بلکه با حقد 

و حسد نظاره گر عظمت و بزرگی شما گردیده اند.
حوادث و رخدادهای پدید آمده پس از اجرای طرح مدیریت مصرف سوخت و همزمانی 
آن با شکست های تاریخی و خفت بار دشمن در عرصه تحریم و جنگ اقتصادی که منجر به 

سوء استفاده و موج سواری هزینه آفرین اشرار و عناصر شیاد و معاند بر اعتراضات مردمی و 
برخی دغدغه های ناشی از افزایش قیمت بنزین گردید و متعاقباً حمایت و ذوق زدگی مقامات 
پلید آمریکا به عنوان سرشبکه شرارت و کینه توزی ضد ایران و نیز ترغیب گروهک شیطانی 
و جنایتکار منافقین و خاندان منحوس خبیث پهلوی و عملیات روانی رسانه های سلطه و 
صهیونیسم را رقم زد، در معادله ای معکوس، به صحنه نمایش دوباره هوشمندی ملت شریف 
و فهیم ایران در جداسازی خود از صف مزدوران اجیر شده توسط بیگانگان تبدیل و آنان را 
در تحمیل مصیبت ناامنی در کشور ناامید کرده است. آفرین بر شما ملت سلحشور، دشمن 
شناس و فداکار! که همواره جبهه دشمن مکار و قداره بند را مقهور اقتدار و عظمت بی انتهای 
خود ساخته اید و در حوادث این روزها، در اکثر استان ها و شهرهای کشور، ضامن ثبات و 
آرامش جامعه بوده اید؛ به گونه ای که حتی یک گزارش ناامنی، تخریب، غارت و چپاول اموال 
عمومی از آن مناطق دریافت نشده است. در این رهگذر صیانت از حقوق شهروندی و کرامت 
مردم برابر هرگونه تعرض و مراقبت و برخورد قاطع و انقلابی با افزایش سایر اجناس و کالاها 
از سوی دستگاه ها و نهادهای مسئول و همچنین توصیه مشفقانه، بازدارنده و راهگشای 
خانواده های معظم ایرانی به فرزندان عزیز خود مبنی بر بی اعتنایی و عدم تاثیرپذیری از 
پژواک دروغین و شیطانی شبکه های ماهواره ای و مجازی دشمن و گرفتار نشدن در دام 
خناسان و کینه ورزان، راه را برای پایان بخشی کامل شرارت ها و تثبیت امنیت پایدار و فراگیر 
در پهنه ایران اسلامی، هموارتر خواهد کرد. سپاه پاسداران انقلاب اسلامی هم با نصب العین 

قرار دادن منویات حکیمانه و نافذ مقام معظم رهبری و فرماندهی کل قوا )مدظله العالی( 
در ماجرای اخیر و قدردانی از تیزهوشی و بصیرت شما مردم شریف در تشخیص و افشای 
نقشه شوم دشمن و جداسازی مطالبات و صف اعتراض خود از اغتشاشگران و آشوب طلبان 
و کمک به برقراری امنیت و آرامش شهری و تاکید بر اهمیت وحدت، یکپارچگی و عزم همه 
قوا برای روشنگری، شفافیت و پاسخ به مطالبات به حق مردمی، حفظ امنیت کشور و حراست 
از گوهر آرامش و ثبات جامعه را در تعامل، همکاری و هم افزایی با سایر نیروهای مقتدر مسلح، 
انتظامی و امنیتی، وظیفه شرعی و قانونی خود دانسته و عنداللزوم با ادامه هرگونه ناامنی و 
اقدامات مخل آرامش و آسایش مردم برخورد قاطعانه و انقلابی خواهد کرد. به فضل الهی، 
نظام اسلامی و ملت ایران با ناکام ساختن اشرار و مزدوران استکبار جهانی و عبور پیروزمندانه 
از فتنه اخیر، راه پرافتخار و درخشان خود به سمت قله های بلند پیشرفت و منزلت در تراز 
شایستگی های این سرزمین را پرشتاب تر از گذشته ادامه داده و در این مسیر خطیر و 
مقدس، پاسداران انقلاب اسلامی با درک عمیق نگرانی های مردم عزیز، همچنان به مانند 
حضور در همه حوادث و بلایای طبیعی و تلاش در امداد و خدمت رسانی و رفع مشکلات از 
صحنه زندگی عزت مندانه مردم، در تمامی مراحل، همدل و مصمم، همراه آنان خواهند بود.

و ما النصر الا من عند الله العزیز الحکیم
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی
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تولیت حرم مطهرحضرت معصومه)س( گفت: اگر به دنبال این هستیم که کاری را در قم 
انجام دهیم باید مشخص کنیم که شاخصه اصلی کار در این شهر چیست؟ باید مشخص 
شود که تکیه گاه های اصلی در تعریف قم چیست تا این تکیه گاه در ارائه نمادها و نشان های 

مختلف از قم مورد توجه قرار گیرد.
 آیت الله سیدمحمد سعیدی ظهر دیروزدردیدار مرتضی سقائیان نژاد شهردار و جمعی از 
مدیران شهری قم که در سالن محراب حرم مطهر بانوی کرامت انجام شد، طی سخنانی 
اظهار کرد: حضرت معصومه سلام الله علیها به قم آمدند و ایشان این شهر را به حرم 

اهل بیت)ع( تبدیل کردند.
وی اضافه کرد: اگر به دنبال این هستیم که کاری را در قم انجام دهیم باید مشخص کنیم 
که شاخصه اصلی کار در این شهر چیست؟ باید مشخص شود که تکیه گاه های اصلی در 
تعریف قم چیست تا این تکیه گاه در ارائه نمادها و نشان های مختلف از قم مورد توجه قرار 

گیرد.
تولیت آستان مقدس کریمه اهل بیت)س( خاطرنشان کرد: افرادی که در قم خدمت 
می کنند اگر به جایگاه ایمانی و معنوی این شهر توجه داشته باشند می توانند خدمتی در 

شأن قم را ارائه دهند.
وی ادامه داد: قمی فردی است که قمی بیاندیشد، قمی فکر و قمی عمل کند؛ قمی 
فردی است که اهل بیتی فکر کند و غیرقمی فردی است که حریم و حرمتی برای حرم 

اهل بیت)ع( و سلامی که امام صادق)ع( به قم دادند قائل نشود.
آیت الله سعیدی یادآور شد: باید به حرم حضرت معصومه سلام الله علیها یک نگاه نگینی 
داشته باشیم که در این صورت می توانیم به دستاوردهای مختلف و قابل توجهی در این 

شهر برسیم.
وی اضافه کرد: رهبری می خواهند قم در هویت اصلی خود باقی بماند چراکه هر چیزی 

که از هویت اصلی خود دور شود به تباهی کشیده می شود.
شهردار قم :

قم ؛ نامزد پایتخت فرهنگی  جهان اسلام می شود
شهردار قم  نیز در این دیدار گفت: هر ۱۰ سال یک شهر از کشور اسلامی برای این عنوان 
انتخاب می شود که امیدواریم در سال ۱۴۰۷ بتوانیم با هماهنگی های لازم و اقدامات 

انجام شده قم را به عنوان پایتخت فرهنگی جهان اسلام معرفی کنیم.
 سید مرتضی سقائیان نژاد با اشاره به نامگذاری سالروز ورود حضرت معصومه)س( به 
عنوان روز قم اظهار داشت: بنا به مصوبه شورای فرهنگ عمومی روز ۲۳ ربیع الاول به عنوان 

روز قم نامگذاری شده است.
وی با بیان اینکه این روز فرصتی برای معرفی ظرفیت های قم است، ابراز کرد: قرار است از 
این فرصت برای معرفی ظرفیت های دینی، فرهنگی و اقتصادی استان قم هر ساله استفاده 

شود.
شهردار قم با تأکید بر قدمت تاریخی شهر قم تصریح کرد: دستگاه های مختلف از جمله 
ارشاد، ورزش و جوانان و غیره اقداماتی برای این روز انجام داده اند ولی برای جریان سازی 

ملی و بین المللی نیاز به همکاری همه دستگاه و نهادها داریم.
وی فرصت معرفی قم به عنوان پایتخت فرهنگی جهان اسلام را مورد توجه قرار داد و 

افزود: هر ۱۰ سال یک شهر از کشور اسلامی برای این عنوان انتخاب می شود که امیدواریم 
در سال ۱۴۰۷ بتوانیم با هماهنگی های لازم و اقدامات انجام شده قم را به عنوان پایتخت 

فرهنگی جهان اسلام معرفی کنیم.
 تشریح برنامه های روز قم

 رئیس کمیسیون فرهنگی اجتماعی شورای اسلامی شهر قم  نیز در این دیدار گفت: برای 
ساماندهی ورودی جعفریه کارهای قابل توجهی انجام شده است تا هر فردی که از این مسیر 
وارد قم می شود متوجه شود که حضرت معصومه سلام الله علیها از این مسیر وارد قم شده 
است.  حسن مالکی نژاد با تاکید بر اینکه روز قم برای همه ما اهمیت خاصی دارد، اظهار 
کرد: در این روز و هفته جاری برنامه های مطلوبی برای شهر قم درنظر گرفته شده است که 
بخش قابل توجهی از آن ها به ارائه خدمات اجتماعی اختصاص دارد تا مردم در کنار این 

فضای مجازی از خدمات مختلف نیز بهره مند شوند.
رئیس کمیسیون فرهنگی اجتماعی شورای اسلامی شهر قم با اشاره به اینکه ۲۰ تیم 
پزشکی در روزهای پنجشنبه و جمعه در مناطق محروم قم به ارائه خدمات پزشکی خواهند 
پرداخت، عنوان کرد: در این تیم های متخصص جمعی از پزشکان متخصص و عمومی 
حضور دارند. مالکی نژاد از برپایی کاروان نمادین ورود حضرت معصومه)س( به شهر قم یاد 
و مطرح کرد: برای ساماندهی ورودی جعفریه نیز کارهای قابل توجهی انجام شده است تا 
هر فردی که از این مسیر وارد قم می شود متوجه شود که حضرت معصومه سلام الله علیها از 

این مسیر وارد قم شده است.
 تبلیغات غیرفرهنگی از ورودی های شهر قم حذف می شود 

مدیرکل روابط عمومی و امور بین الملل شهرداری قم در این دیدار با اشاره به برنامه ریزی های 
انجام شده در شهرداری قم برای گرامیداشت روز قم عنوان کرد: برای تهیه لوگوی ماندگار روز 

قم از هنرمندان انقلابی و متخصص قمی استفاده شده است.
مهدی کلانترزاده با تأکید بر لزوم اجرای طرح جامع ساماندهی ورودی های شهر قم یادآور 
شد: این طرح با استفاده از نظرات کارشناسان و متخصصان و مطالبات رهبر معظم انقلاب 

در حال انجام است.
وی با بیان اینکه تبلیغات غیرفرهنگی از ورودی های شهر قم حذف می شود، اضافه کرد: 
ساماندهی ورودی های شهر در اختیار شهرداری قرار گرفته است و در این راستا سازه های 

موقت درشان و جایگاه قم در این ورودی ها قرار می گیرد.
 نشان روز قم رونمایی شد

 در این دیدار از نشان روز قم توسط شخصیت های حاضر در سالن محراب رونمایی شد و 
مسعود نجابتی از طراحان اصلی این نشان طی سخنانی، اظهار کرد: کانون هنر شیعی به 
خاطر اهمیت هنر نوشتار در فضای هنر دینی برای طراحی نشان روز قم واژه »قم« را مبدا 

کار قرار داد و در این راستا فرم و ظاهر مناسبی را برای کار درنظر گرفته است.
وی ادامه داد: رنگ طلا و خط کوفی که مرتبط با نشانه های مختلف در حرم مطهر است 
نیز در طراحی این نشان مورد توجه قرار گرفته است؛ این نشان بر خلاف نمادهای مرسوم 
حالت ایستاده ای دارد که نشان از نماد ایستادگی و مقاومت قمی ها در طول تاریخ است. 
نجابتی یادآور شد: به همت شهرداری قم قرار است برای تابلوهای خیابان ها و طرح های 

مختلف شهری بتوانیم از نشان ها و نمادهایی که متناسب با شأن قم باشد استفاده کنیم.

آیت الله امینی:

شخصیتی مانند آیت الله خامنه ای برای 
رهبری انقلاب نداریم

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: با این که سال ها گذشته 
است ما فردی مثل ایشان)رهبری(نداریم، اگر خدای نکرده حادثه ای رخ 
دهد ما پناهی جز ایشان نداریم. آیت الله امینی در دیدار با مسئولان بسیج 
اساتید و نخبگان حوزه علمیه قم گفت: مقام معظم رهبری انتظارات خود را 
بیان کرده اند و باید آن را تحقق بخشید،  بهترین رهبر ایشان هستند؛ با این 
که سال ها گذشته است ما فردی مثل ایشان)رهبری(نداریم، اگر خدای 
نکرده حادثه ای رخ دهد ما پناهی جز ایشان نداریم. وی افزود: شبهه 
هایی درباره آقای خامنه ای مطرح می شود،  ولی واقعا آنچه ما دیدیم از 
اول تا آخر، هنوز آقای خامنه ای همانی است که از اول بوده است. عضو 
مجمع تشخیص مصلحت نظام خاطرنشان کرد: الان هم خواستار ایشان 
هستیم، قبلا هم خواستار ایشان بوده ایم. همیشه دعاگوی ایشان بوده 
ام ، حتی در نماز شب ها دعایشان می کنم. باید دعا کنیم خداوند طول 
عمر به ایشان دهد. آیت الله امینی در پایان گفت: مسأله انتظار فرج امام 
زمان)عج( مسئله ای است که ما باید زمینه آن را فراهم کنیم چرا که فرج 
و ظهور حضرت آنی نیست؛ بدون مقدمه نمی شود بعد از پیروزی انقلاب 
انتظار داشتیم که حوزه و مردم همین زمینه را فراهم کنند؛ حالا باز همین 

انتظار را داریم، فتنه هایی هست که نباید به آن ها اعتنا کرد و گوش داد.

آتش زر عضو شورای شهر قم مطرح کرد

روز قم فرصتی مطلوب برای جذب 
توریست مذهبی

عضو شورای اسلامی شهر قم خواستار معرفی صنایع دستی و جذب 
توریست مذهبی در روز قم شد و گفت: این روز فرصت مناسبی است که 

بتوانیم برای توریست های مذهبی برنامه های قابل توجهی داشته باشیم.
سید محمد آتش زر با تبریک فرارسیدن سالروز ورود حضرت معصومه)س( 
و روز قم گفت: وقتی امام صادق)ع( قم را حرم اهل بیت)ع( می نامند و 
می فرماید از خانواده ما فردی در قم دفن می شود، می توان فهمید سابقه 
تقدس قم از زمان اهل بیت بوده است. وی با بیان اینکه ورود حضرت 
معصومه)س( تقدس قم را رسمیت بخشیده است عنوان کرد: معمولا 
بیشتر شهرها یک روز را با عنوان شهر خود دارند و روز قم نیز در کمسیون 
اسلامی شهر  رسید. عضو شورای  تصویب  به  و  پیشنهاد شد  فرهنگی 
قم ادامه داد: معمولا در روزی که به نام شهری نامگذاری می شود تمام 
فعالیت های فرهنگی و اقتصادی را نگه می دارند و آن روز معرفی و رونمایی 
می کنند و شهرداری قم نیز با همکاری سایر نهادها برنامه هایی در نظر 
گرفته است. آتش زر با بیان اینکه برنامه های متنوعی برای روز قم پیش بینی 
شده عنوان کرد: امیدواریم بنای این اتفاق خوب گذاشته شود و بتوانیم روز 
قم را به سکوی پرتاپی برای الگوی فرهنگی بودن این شهر تبدیل کنیم. وی 
بر ضرورت جذب توریست تاکید کرد و گفت: باید فعالیت های اقتصادی که 
حول توریست مذهبی می گردد را دنبال کرده و با اجرای برنامه های متنوع 
توریست ها را به قم جذب کنیم. عضو شورای اسلامی شهر قم نامگذاری 
یک روز با عنوان روز قم را اقدامی مناسب برشمرد و بیان کرد: این اقدام 
نوعی یادآوری به اهالی شهر است که افتخار و پیشینه قم را به یاد بیاورند و 
همچنین زمینه ای برای ارتقاء فعالیت های فرهنگی و اقتصادی به حساب 
می آید بنابراین باید طوری برگزار شود که مردم اثرات مثبت آن را احساس 
کنند. آتش زر در ادامه اظهار کرد: باید از ظرفیت این روز استفاده کرد تا 
درکناربرگزاری آن ایجاد شغل اتفاق بیفتد و علاوه بر رویدادهای فرهنگی 
شاهد بهبود وضعیت اقتصادی شهر باشیم. وی هدف گذاری برای چنین 
روزی را ضروری دانست و افزود: اگر دقیق برنامه ریزی کنیم می توانیم در 
این روز صنایع دستی قم را نیز معرفی کرده و فعالیت های فرهنگی را در 

قالب نماشگاه به اجرا در بیاوریم.

رئیس کمسیون خدمات شهری و امور زائرین شورای شهر قم  تاکید کرد

پرهیز از انجام کارهای صوری در »روز قم«
رئیس کمسیون خدمات شهری و امور زائرین شورای اسلامی شهر قم 

خواستار اجرای برنامه های فرهنگی در روز قم شد.
حضرت  ورود  سالروز  نامگذاری  به  اشاره  با  سبحانی  مجتبی  سید   
معصومه)س( به نام روز قم گفت: باید از تمام بسترهای فراهم شده استفاده 
کنیم تا به معرفی شهر قم و گرامیداشت سالروز ورود حضرت معصومه)س( 
بپردازیم. رئیس کمسیون خدمات شهری و امور زائرین شورای اسلامی 
شهر قم تعامل فرهنگی با شهرهای دیگر را ضروری دانست و بیان کرد: اگر 
بتوانیم از این موقعیت استفاده درست کنیم در این زمینه تعاملاتی با استان 

های دیگر داشته باشیم قطعا شاهد اقدامات مناسبی در قم خواهیم بود.
وی افزود: روز قم نباید فقط در حد اسم باشد بلکه باید با توجه به فرمایش 
مقام معظم رهبری در راستای رونق اقتصادی برنامه هایی در نظر بگیریم که 

وضعیت اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی ارتقاءپیدا کند.
سبحانی یادآور شد: اگر دقت کنیم می بینیم که شهرهای دیگر به بهانه 
های مختلف توریست و مسافر جذب می کنند ما نیز می توانیم در قم رونق 
اقتصادی ایجاد کنیم و وقتی قم مرجع است باید خوراک فرهنگی مناسب 

به زائرین و مسافران دهد تا به مرور به شهرهای دیگر ابلاغ و صادر شود.
رئیس کمسیون خدمات شهری و امور زائرین شورای اسلامی شهر قم 
علما و مراجع را ظرفیتی ارزنده برای قم دانست و اظهار کرد: باید بدانیم 
صوری  کارهای  اجرای  از  بنابراین  دارد  وجود  ما  شهر  در  زیادی  برکات 

بپرهیزیم که اگر چنین اتفاقی بیفتد به ماندگاری شهر کمک می شود.
 

شهردار منطقه ۴ قم  خبرداد
اجرا ی طرح های ترافیکی و اصلاح هندسی 
 شهردار منطقه ۴ قم از اجرای طرح های ترافیکی  معابر اصلی و فرعی در 

سطح منطقه ۴ با هزینه ای بالغ  بر ۸ میلیارد ریال خبر داد.
مهدی اصفهانیان مقدم با اعلام این خبر افزود: به منظور ارتقاء سطح 
ایمنی تردد و بهبود خدمت رسانی به شهروندان در سطح معابر اصلی و 
فرعی منطقه اقداماتی از قبیل اصلاح هندسی و خط کشی معابر ، نصب 
و اصلاح تابلوهای راهنمایی و رانندگی، نصب تابلوها و علائم ایمنی هشدار 
دهنده، نصب سرعتکاه، ایمن سازی بلوارها و ایجاد گذرگاه های عابرپیاده، 
نصب و اجرای سامانه های ویلچررو، خط کشی عابر پیاده در مقابل مدارس 
و معابر مورد نیاز صورت پذیرفته است. شهردار منطقه ۴ با اشاره به طرح و 
پروژه های انجام شده در سال جاری در این منظقه افزودند: ضمن بررسی 
طرح ها و پروژه های زیربنایی و ساختاری در سطح منطقه، با در نظر گرفتن 
اولویت ها  و پیش بینی در بودجه و تأمین اعتبارات لازم و به منظور افزایش 
ضریب ایمنی با رویکرد کاهش تصادفات و نیز تسریع در عبور و مرور وسایل 
نقلیه و عابرین پیاده، طراحی و اجرای پروژه های ترافیکی در سطح شبکه 
معابر منطقه از جمله نصب دوربین های کنترل سرعت، نصب راهبند میدان 
سپاه، نصب استوانه ترافیکی به تعداد۴۲۰ عدد، نصب ۲۰ عدد سامانه 
ویلچر رو ، رنگ آمیزی سرعت کاه های سطح منطقه به تعداد ۵۰ عدد، 
اصلاح و نصب تابلوهای ترافیکی به تعداد ۴۰۰ عدد، نصب  ۲۳ عدد چراغ 
چشمک زن، خط کشی طولی ۱9۰۰ متر از معابر و خط کشی خطوط 
عابر پیاده  و شوارع مورد نیاز در سال جاری  با هزینه ای بالغ بر ۸ میلیارد 

ریال اجرا شده است.

مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم مطرح کرد
افزایش قابل توجه پرداخت عوارض خودرو 
 مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم گفت: برون سپاری کار 
به دفاتر پیشخوان و دفاتر اسناد رسمی و وصول در مناطق شهرداری و 
آگاه سازی مردم موجب شده استقبال از طرح پرداخت عوارض خودرو بیش 
از گذشته باشد. علی اصغر رنگرز جدی با اشاره به آخرین وضعیت پرداخت 
عوارض خودرو در شهر قم، اظهار کرد: امسال با توجه به اطلاع رسانی که 
طی دو سال گذشته صورت گرفته و مردم از شرایط مطلع شده اند و آگاهی 

بیشتری در خصوص این طرح پیدا کردند استقبال مطلوب تر بوده است.
مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم با تاکید بر اینکه اگر مردم 
به موقع عوارض خودرو را پرداخت نکنند مشمول ماهیانه ۲ درصد جریمه 
می شود که غیرقابل بخشودگی است، افزود: به همین خاطر رشد خوبی 

در دریافت عوارض خودرو در شهر داشته ایم.
راستای  در  انجام شده  تسهیل گرانه  اقدامات  به  اشاره  با  رنگرز جدی 
دریافت عوارض خودرو، بیان کرد: برون سپاری کار به دفاتر پیشخوان و 
دفاتر اسناد رسمی و وصول در مناطق شهرداری و آگاه سازی مردم موجب 

شده استقبال از طرح بیش از گذشته باشد.

جزئیات نحوه دریافت بسته معیشتی 
احمد میدری معاون رفاه اجتماعی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در رابطه با اینکه مشمولان طرح 
حمایتی معیشت با چه فاکتوری انتخاب می شوند، گفت: 6۰ میلیون نفر مشمول این طرح خواهند 
بود.وی با بیان اینکه کسانی که احساس می کنند مشمول این طرح هستند از طریق پرتال اینترنتی 
که معرفی خواهیم کرد، ثبت نام خواهند کرد، افزود: شاخص ها هم بر اساس آزمون وسع و استطاعت 
مالی خانوار ها خواهد بود، 6۰ میلیون یعنی حدود ۷۵ درصد مردم و اکثریت قریب به اتفاق جامعه 
مشمول این طرح خواهند بود.معاون وزیر کار با بیان اینکه شماره تماس 6۳69 راه اندازی شده است 
که از "چند روز دیگر" آغاز به کار می کند، افزود: افراد می توانند کدملی سرپرست خانوار را با شماره تلفن 
همراهی که به نام سرپرست ثبت شده است، به این شماره چهار رقمی ارسال کنند.میدری افزود: به 
عنوان درگاه رسمی ارتباط با مردم از طریق همین شماره پیام های خود را ارسال خواهیم کرد. از مردم 
هم درخواست می کنیم وضعیت یارانه و استفاده از بسته حمایتی معیشتی خود را اعلام و کد ملی خود 

را به این شماره ارسال کنند.

 جعفرزاده : اجازه نمی دهیم لاریجانی خانه نشین شود
عضو فراکسیون مستقلین مجلس می گوید:»ما نخواهیم گذاشت آقای لاریجانی وارد کارزار انتخابات 
مجلس نشود. ایشان یک سرمایه ملی است و نمی شود که در مقابل یک سری تازه به دوران رسیده ها 
ایشان برود و در خانه بنشیند.«غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی، عضو فراکسیون مستقلین احتمالات 
درباره عدم کاندیداتوری لاریجانی در انتخابات مجلس را رد می کند و در گفتگو با خبرآنلاین می گوید: 
»این اخبار منتشر شده خلاف واقع است. من معتقدم آقای لاریجانی با قدرت در انتخابات مجلس 
حضور پیدا می کند.  وی گفت: »مردم قم این بار نیاز به لیستی از اصولگرایان آرام تر دارند و پیشنهاد ما 
)چهره های نزدیک به آقای لاریجانی( به ایشان این بوده که با دو نفر از چهره های معتدل ملی ائتلاف 
کند و گروهی سه نفره تشکیل دهد. آن موقع مشخص می شود که مردم قم به دنبال ایجاد تندروی در 
کشور نیستند و مخالف رویه فعلی هستند.او تاکید می کند:»ما نخواهیم گذاشت آقای لاریجانی وارد 
کارزار انتخابات مجلس نشود. ایشان یک سرمایه ملی است و نمی شود که در مقابل یک سری تازه به 

دوران رسیده ها ایشان برود و در خانه بنشیند.«

نامه عارف به لاریجانی با موضوع بنزین
رئیس فراکسیون امید در نامه ای به رئیس مجلس خواستار بررسی جلسه ای با حضور سران قوا و 
مسئولان امنیتی در خصوص سهمیه بندی و افزایش قیمت بنزین شد.فاطمه سعیدی سخنگوی 
فراکسیون امید در جمع خبرنگاران گفت: محمدرضا عارف در این نامه از علی لاریجانی درخواست 
کرده تا تعطیلی هفته آینده جلسات مجلس برای سرکشی نمایندگان به حوزه های انتخابیه را لغو کند 
تا نمایندگان در جلسه ای به بررسی موضوع افزایش قیمت بنزین بپردازند.وی افزود: عارف از رئیس 
مجلس درخواست کرده تا از روسای قوای مجریه و قضاییه برای حضور در مجلس دعوت شود تا درباره 
چگونگی اتخاذ تصمیم در خصوص سهمیه بندی و افزایش قیمت بنزین توضیح دهد.وی ادامه داد: 

در این نامه رئیس فراکسیون امید پیشنهاد تشکیل جلسه ای غیرعلنی در این موضوع را داده است.

راه چمنی : طرح سرا قابلیت اجرایی ندارد
دبیرکل حزب وحدت و همکاری گفت: هنوز جزئیات این طرح مطرح نشده و به تصویب نرسیده 
است، اما به نظرم این طرح قابلیت اجرایی ندارد.محمدرضا راه چمنی درخصوص طرح سرا گفت: 
حدود ۱۵ حزب اصلاح طلب با این طرح مخالفت کردند و به نظر من این طرح قابلیت اجرایی 
نخواهد داشت.او تصریح کرد: تنها مزیتی که این طرح می تواند داشته باشد، بها دادن به لایه های 
پایینی اصلاحات و مشارکت دادن آنها در انتخاب نامزدها است که می تواند انگیزه ای در لایه های 
پایینی ایجاد کند.دبیرکل حزب وحدت و همکاری تأکید کرد: هنوز جزئیات این طرح مطرح نشده و 
به تصویب نرسیده است، اما به نظرم طرح مناسبی برای این دوره از انتخابات نیست و قابلیت اجرایی 

ندارد.

قرائتی: نماز ما بیمار است
حجت الاسلام و المسلمسن رییس ستاد اقامه نماز کشور با اشاره به اینکه نماز ارزش است، بیان 
کرد: نماز ما بیمار است )نمی توانیم بگوییم چند درصد جوانان نماز نمی خوانند( اما برخی درست 
نمی خوانند، برخی با حضور قلب نمی خوانند و ... وی با بیان اینکه زکات تقریبا مرده و نماز بیمار است، 
افزود: ما)روحانیون( جاهایی کوتاهی کرده ایم و به مردم نگفته ایم)درباره نماز(. درباره قرآن نیز کوتاهی 
کرده ایم. جاهایی سیل می آید، آتش سوزی می شود و ... سیلی می خوریم، )بخشی از این بلاها( به 

خاطر کوتاهی در نماز و زکات است و باید برگردیم.

لایحه تجارت اصلاح شد
نمایندگان مجلس شورای اسلامی جهت تأمین نظر شورای نگهبان موادی از لایحه تجارت را اصلاح 
کردند.به گزارش ایرنا نمایندگان مجلس شورای اسلامی در ادامه جلسه علنی روز- دوشنبه- مجلس 

شورای اسلامی، ایرادات شورای نگهبان به لایحه تجارت را اصلاح کردند.

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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کسی که پیش از دعا کردن برای خود برای 
چهل نفر از برادرانش دعا کند، آن دعا در 
حق آنان و در حق خودش مستجاب شود.

سه شنبه - بیست وهشتم آبانماه 1398 - سال بیست ودوم- شماره 4922

آیت الله سعیدی دردیدارشهردارقم تاکید کرد
هویت شهرمقدس قم نباید تغییر کند

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری 
قم گفت: قبل از آغاز بارندگی ها برای مقابله با سیلاب های 

احتمالی درقم تدابیر لازم اندیشیده شده است.
جلسه  درحاشیه  دوشنبه  روز  میرهادی  محسن  سید 
ستاد تسهیلات زائران بیان کرد: دراین راستا ۴ هزار و ۸۰۰ 
متر مکعب از انهار اصلی شهر قم لایروبی شده و ۲۳ مورد 
بازدید فنی از مناطق هشت گانه شهری انجام شده است. 
وی اضافه کرد: درطرح زمستانی شهرداری قم، برنامه 
با  مقابله  راستای  در  شده  انجام  اقدامات  و  ریزی های 
پیشگیرانه  رویکرد  با  باران  و  برف  احتمالی  بارش های 
و  سبک  مکانیزه  آلات  ماشین  عملیاتی  مانور  اجرای  و 

سنگین موتوری شهرداری قم درحال می باشد.
پنج نفره  کارشناسی  اکیپ های  داد:  ادامه  میرهادی 

و  آلات  ماشین  آماده سازی  نحوه  از  مناطق  درسطح 
نواقص  و  شناسی  آسیب  مناطق،  زمستانی  تجهیزات 
سنوات گذشته جهت رفع اشکال و ایرادات در حال رفع 
با برف و  و بهبود است. وی افزود: برای تدبیر و مقابله 
باران های احتمالی، ۲۷۵ دستگاه ماشین آلات سبک 
و سنگین مکانیزه عمرانی و خدمات شهری ساماندهی 
شده اند. وی عنوان کرد: ۴ دستگاه ماشین آلات نمک 
ایجاد گره های کور  و  از یخ زدگی  پاشی برای جلوگیری 
ترافیکی در مناطق مختلف شهری درحالت آماده باش 
دستگاه   9 همچنین  گفت:  میرهادی  گرفته اند.  قرار 
الکتروپمپ و 9 دستگاه تانکر مکنده نیز برای جلوگیری از 
آسیب های احتمالی از بارش برف و باران نیز درسطح شهر 
قم سامان یافته اند. مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات 

شهری شهرداری قم خاطرنشان کرد: یکهزار و ۵۰ تن شن 
در سایت زمستانی و مناطق مرکزی شهر قم برای استفاده 

در صورت نیاز پیش بینی شده است.
وی ادامه داد: ۲۳۴ عدد مخازن شن و نمک در محوطه 
پیرامون سطوح شیب دار، زیرگذرها و روگذرها قم پیش 
بینی شده است. وی اضافه کرد:9۰۰ حلقه چاه جذبی 
نیز برای مقابله با سیلاب و روان آبهای سطح شهر آماده 
استفاده و بهره برداری می باشد. میرهادی در پایان عنوان 
اجرای  برای  قم  نیروهای شهرداری  از  تن  کرد: ۳ هزار 
عملیات زمستانی شهرداری قم درآماده باش کامل قرار 
دارند. بارش باران از بامداد دیروز در قم آغاز شده و که 
براساس اعلام هواشناسی ، بارش باران در قم و برف در 
مناطق کوهستانی این استان تاامروز ادامه خواهد داشت. 

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم از رصد و بازرسی بازار استان به صورت 
۲۴ ساعته و برخورد جدی و قاطع با متخلفان افزایش قیمت در قم خبر داد.

مهرداد غضنفری با اشاره به تشدید نظارت ها بر بازار بعد از افزایش بهای بنزین اظهار 

داشت: از روز جمعه که نرخ جدید بنزین اعلام شد کارگروه تنظیم بازار استان با حضور 
همه دستگاه های دولتی عضو کارگروه، اتاق اصناف و اتحادیه ها تشکیل شد.

وی با بیان اینکه در این جلسه مصوب شده که هیچ افزایش قیمتی در کالاها و خدمات 
عمومی پذیرفتنی نیست، ابراز کرد: اکیپ های بازرسی و نظارت مقرر شده با سرعت عمل 

و در زمان های بیشتری از عدم افزاش قیمت ها مراقبت کنند.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم خاطرنشان کرد: اکیپ های نظارتی، 
اتاق  بازرسان  و  حکومتی  تعزیرات  بازرسان  استان،  معدن  و  صنعت  سازمان  بازرسان 
اصناف به صورت 24 ساعته در حال گشت زنی و نظارت هستند. وی با تأکید بر اینکه 
همه دستگاه ها دولتی موظف به همکاری در زمینه تنظیم بازار و نظارت هستند، یادآور 
شد: خوشبختانه در استان قم تاکنون موردی در این زمینه ثبت نشده است. غضنفری 
به شناسایی چندین مورد تخلف به علت عدم درج قیمت در استان اشاره کرد و گفت: 
چندین مورد عدم درج قیمت در بازرسی ها شناسایی شد که بعد از تشکیل پرونده و 
اخطارها با متخلفان برخورد می شود. وی با بیان اینکه اتاق اصناف استان در زمینه تنظیم 
بازار استان همکاری بسیار خوبی دارد، اضافه کرد: در صورت مشاهده هرگونه تخلف 
علاوه بر برخورد جدی و سریع به صورت قانونی با متخلفان برخورد می شود که مقرر شده 

افراد متخلف به مردم معرفی شوند تا مردم در جریان اجحاف این افراد به خود باشند.

 مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم اعلام کرد
اتخاذ تدابیر لازم برای مقابله با سیلاب احتمالی درقم 

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم  تاکید کرد
برخورد جدی و قاطع با متخلفان افزایش قیمت

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: یک هزار و ۲6۰ طرح صنعتی 
در این استان با پیشرفت فیزیکی متفاوت درحال ساخت است.

محمود سیجانی بیان کرد: این طرح ها بین ۲۰ تا بالای 6۰ درصد پیشرفت فیزیکی 
دارند و با به بهره برداری رسیدن آن ها تحول چشمگیری در ظرفیت صنعتی استان به 
وجود خواهد آمد. وی افزود: برای این طرح ها که ۳۱ هزار و ۴6۰ فرصت شغلی جدید 
در بخش صنعت استان ایجاد می کند، بیش از ۱۱۵ هزار میلیارد ریال سرمایه گذاری 
انجام شده است. وی ادامه داد: ۲۸۲ مورد از این طرح ها، بالای 6۰ درصد پیشرفت 
با بهره برداری از آن ها برای 6هزار و ۸۱6 تن فرصت شغلی ایجاد  فیزیکی دارند که 
می شود. سیجانی گفت:  برای افتتاح طرح های صنعتی بالای 6۰ درصد استان تاکنون 
۱۳هزار و ۲9۰ میلیارد ریال هزینه شده اما همچنان به ۱۴هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال دیگر 

اعتبار نیاز است. وی بیان کرد:  مواد غذایی و آشامیدنی،  مواد شیمیایی و پلاستیکی، 
مبلمان و سایر مصنوعات چوبی،  ماشین آلات و تجهیزات،  کالاهای فلزی و وسایل نقلیه 
موتوری ازجمله محصولات هدف تولید در طرح های یادشده هستند. ایجاد اشتغال برای 
پنج هزار و ۱۰۰ نفر با سرمایه گذاری ۱۲ هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال ازجمله هدف های 
سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم در سال جاری است. ۲ هزار و ۳۰۰ واحد 
صنعتی کوچک، متوسط و بزرگ در قم وجود دارد که از این تعداد حدود 9۰ درصد مربوط 
به صنایع کوچک و متوسط است؛ همچنین حدود ۵۴ هزار تن در واحدهای صنعتی 
استان فعالیت می کنند. قم دارای هفت شهرک صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ و نشر، 
سلفچگان، محمودآباد، ثامن الائمه)ع( قنوات - و فناوری اطلاعات و ارتباطات )I.C.T( و 

چهار ناحیه صنعتی خور آباد، دستجرد، سیرو و طغرود است.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم:

126۰ طرح صنعتی درقم درحال ساخت است

حسن طلایی  خبرداد

تخفیف درعوارض شهری به مناسبت »روز قم«
عضو شورای اسلامی شهر قم با گرامیداشت روز قم گفت: به این مناسبت تخفیف ۲۵ درصدی 
در عوارض از ۳۰ آبان آغاز خواهد شد. حسن طلایی با بیان اینکه قم به دلیل وجود حرم حضرت 
معصومه)س( و مسجد جمکران بزرگترین مرکز دینی جهان است اظهار داشت: قم تاثیرگذارترین شهر 
در جهان اسلام است و طلبه های زیادی برای کسب علم و معرفت در آن حضور دارند. عضو شورای 
اسلامی شهر قم به روز قم و تصویب آن در سال گذشته در شورای اسلامی شهر اشاره کرد و افزود: 
با توجه به تاثیرگذاری این شهر باید به بهانه روز قم رخدادهای ملی و مذهبی این شهر به صورت بین 
المللی معرفی شود. وی عنوان کرد: قم شاهراه مواصلاتی ۱۷ استان است بنابراین جذب توریست 
مذهبی و شکوفایی اقتصادی در آن نباید نادیده گرفته شود. طلایی از در نظر گرفتن تخفیف در عوارض 
به مناسبت روز قم خبر داد و خاطرنشان کرد: امسال شورا برای روز قم که همزمان با سالروز ورود 
حضرت معصومه )س( است تخفیفاتی در پرداخت عوارض شهری در نظر گرفته است. وی با اشاره به 
جزئیات اجرای این طرح گفت: تخفیف ۲۵ درصدی در عوارض از ۳۰ آبان آغاز خواهد شد و اجرای 
تورهای قم گردی به صورت رایگان در راستای معرفی بخش های گردشگری و تاریخی نیز از دیگر برنامه 
های در نظر گرفته شده برای روز قم است. عضو شورای اسلامی شهر قم به ساماندهی شهر به بهانه 
روز قم اشاره کرد و یادآور شد: ساماندهی منطقه 6 که یکی از وروردی های قم است در دستور کار قرار 

گرفته شده که امیدوارم این ساماندهی  در شان حضرت معصومه)س( طراحی شود.

نماینده سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم  خبرداد

خط  کشی عابرپیاده در مقابل 2۵۰ مدرسه شهر
نماینده سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم گفت: خط کشی مسیر عابرپیاده روبروی مدارس 

را انجام دادیم که بیش از ۲۵۰ مدرسه در سطح شهر در مقابل آنها خط کشی انجام شد.
نماینده سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم در جلسه کمیته ساماندهی ارتباطات شهرداری و 
اداره کل آموزش و پرورش استان، با بیان اینکه یکی از اقدامات سازمان حمل و نقل و ترافیک راه اندازی 
پارک ترافیک بوده است، گفت: راه اندازی این پارک در بلوار غدیر انجام شده و نصب علائم انتظامی و 
راه اندازی در حیطه وظایف سازمان بوده است. وی با اشاره به پیگیری آسفالت پارک توسط سازمان، 
خاطرنشان کرد: شهرداری منطقه هشت اقدامات را در خصوص آسفالت انجام داد تا ما بتوانیم ضمن 
آماده سازی سطح، خط کشی مسیرهای پارک را انجام دهد که ۴۲ میلیون تومان در این زمینه هزینه 
شد. نماینده سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم اضافه کرد: خط کشی مسیر عابرپیاده روبروی 
مدارس را انجام دادیم که بیش از ۲۵۰ مدرسه در سطح شهر در مقابل آنها خط کشی انجام شد. وی 
بیان کرد: برگزاری کمیته آموزش فرهنگ شهروندی را در سازمان انجام دادیم و مصوباتی داشتیم و دو 
مصوبه برگزاری آموزش ترافیک در مدارس ابتدایی و راه اندازی یک مجموعه کانکس دوچرخه در یکی 

از مدارس شهر را در خصوص آموزش و پرورش داشتیم.

 مدیرگروه گسترش شبکه مرکز بهداشت قم گفت: تمام 
روستاهای این استان تحت پوشش شبکه بهداشت و 
درمان قرار دارد و خدمات لازم درهمه حوزه ها به مراجعان 

ارائه می شود.
جمعیت  درصد  چهار  حدود  افزود:  بافرانی  مجتبی 
استان قم روستایی بوده که مراقبت های اولیه سلامت 
خود را درقالب برنامه پزشک خانواده از واحدهای ارائه 

خدمت در روستاها دریافت می نمایند.
فعال  خدمت  ارائه  واحدهای  تعداد  کرد:  اضافه  وی 
درمناطق روستایی شامل 9 مرکز خدمات جامع سلامت 
روستایی، پنج مرکز خدمات سلامت شهری و روستایی، 
6 پایگاه سلامت و ۵9 خانه بهداشت به همراه ۷۵ بهورز 

می باشد.
وی ادامه داد: به طورمعمول میانگین جمعیت موردنظر 
برای ایجاد یک مرکز روستایی هشت هزارتن و برای ایجاد 

خانه بهداشت در یک روستا یک هزار و ۲۰۰ تن می باشد 
که البته مولفه های دیگر نظیر دسترسی جغرافیایی و 

فرهنگی نیز از عوامل موثر در این زمینه است.
وی بیان کرد: در ساختار شبکه های بهداشت و درمان، 
تمامی گروه های  اساس  بر  اولیه سلامت  مراقبت های 
رعایت  با  مراقبت ها  این  که  است  تعریف شده  سنی 
به گروه های هدف  ارجاع  نظام  و  سطح بندی خدمات 
در قالب بسته های خدمتی مشخص از طریق ثبت در 
پرونده الکترونیک سلامت افراد توسط بهورزان، مراقبان 
سلامت  تیم  اعضای  دیگر  و  خانواده  پزشک  سلامت، 
ارائه می شود. وی بابیان این که بسته مراقبت های اولیه 
سلامت با توجه به گروه سنی و جنسی متفاوت است، 
پایش  ایمن سازی،   مراقبت های  کلی  به صورت  افزود: 
رشد کودک،  دهان و دندان،  بهداشت باروری، بیماری 
غیرواگیر و واگیر،  بهداشت روان،  مشاوره تغذیه، خدمات 

پزشکی، پرستاری و دارویی،  آموزش بهداشت،  بهداشت 
محیط و سلامت کار در واحدهای ارائه خدمت به جامعه 

هدف ارائه خواهد شد.
به گفته وی،  طبق خدمات ثبت شده در سامانه سیب 
در سال گذشته، بیش از ۸۸ درصد جمعیت روستایی 
حداقل یک بار به واحدهای بهداشتی مراجعه و خدمات 

دریافت نموده اند.
وی گفت: به منظور افزایش کیفیت خدمات و رعایت 
حقوق شهروندی و همچنین تکریم ارباب رجوع از سال 
و  بهداشت  نیز در شبکه  9۷، سامانه رضایت خدمات 
درمان راه اندازی شد که میزان رضایت، مراجعه کنندگان 

از خدمات ارائه شده ارزیابی خواهد شد.
وی خاطرنشان کرد: : بر اساس پاسخ های واصله از 
طریق پیامک در استان قم،  میزان رضایت از خدمات 

دریافتی 9۷.۴ درصد می باشد.

مدیرگروه گسترش شبکه مرکز بهداشت قم:
تمام روستاهای قم تحت پوشش شبکه بهداشت قرار دارد

سرانه مطالعه نسل گذشته بیشتر از نسل جوان

طرح: کیوان وارثی


